

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင် သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင် သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

**စီနိုပက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများသည် အသက် ၁၂ နှစ်နှင့်အထက် ကလေးများအား ထိုးနှံနိုင်သည်ဟု သိရှိရ**

**စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၁၂ နှစ်နှင့်အထက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးသွားမည်**



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၁၅/၂၀၂၁)တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄  
 နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၁၅/၂၀၂၁)ကို ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်း တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။  
 စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ✨

မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ကြိုးစားဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ၅ နှစ်အတွင်း အဆီယံနိုင်ငံများတွင် အလယ်အလတ် အဆင့်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ပြီး ၁၀ နှစ်အတွင်း ထိပ်တန်းအဆင့်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွင်း မြေပေါ်၊ မြေအောက် သယံဇာတများ၊ ပညာတတ်များနှင့် လုံလောက်သော လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များရှိပြီးဖြစ်၍ ကြိုးစားလုပ်ဆောင်လျှင် မဖြစ်နိုင်စရာမရှိ

မြန်မာ့

အကြမ်းဖက်မှုကို လက်မခံ၊ အားမပေး၊ ရှောင်ကြဉ်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇွန်လ ၄ ရက် တွင်လည်းကောင်း၊ အကြမ်းဖက်မှုအား ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ ပြစ်မှုများကို တားဆီးနိုင်ရန်အတွက် ဥပဒေများကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်သည့်အပြင် အာဆီယံအကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းအား ၂၀၀၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၃ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှု နိုင်ငံဖြတ်ကျော်အုပ်စုဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဆေးဝါးများ တရားမဝင်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဘင်းမိမိတက် ကွန်ဗင်းရှင်းအား ၂၀၀၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ အကြမ်းဖက်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သော ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်း ၁၉ ခုအနက် ၁၃ ခုကိုလည်းကောင်း အတည်ပြု ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂ ဒေသတွင်းနိုင်ငံများ၊ အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးကို တက်တက်ကြွကြွပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ နိုင်ငံတိုင်းနိုင်ငံတိုင်းသည် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးကလည်း အလေးထားဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်ခုခုမှဖြစ်စေ၊ ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်ခုခုမှ ဖြစ်စေ ဥပဒေပါ အကြမ်းဖက်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို နိုင်ငံတော်အတွင်း၌ ကျူးလွန် သည့်တရားခံကို ပြည်ပသို့လွှဲပြောင်းပေးရန်နှင့် ပြစ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စများတွင် အပြန် အလှန်အကူအညီပေးရေး ကိစ္စများပါရှိသည်။ ယင်းအချက်များကို မြန်မာနိုင်ငံမှ အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အနောက်ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံများနှင့် ကုလ သမဂ္ဂနယ်ပယ်တွင် အကြမ်းဖက်မှုကို လက်မခံဟုဆိုကြသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ နှင့်ပတ်သက်လျှင် အကြမ်းဖက်အားပေးသကဲ့သို့ပင် ရှိနေသည်။

စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့က (၇၆) ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေ ညီလာခံပြင်ပ၌ Annual Ministerial Meeting on the Responsibility to Protect အစည်းအဝေးကျင်းပခဲ့ပြီး ထိုအစည်းအဝေးကို Global Center for Responsibility to Protect (GCR2P) အဖွဲ့က ဦးဆောင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထိုအစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဝန်ထမ်းအဖြစ်မှ ထုတ်ပယ်ခံရပြီး နိုင်ငံတော်သစ္စာဖောက်ဖျက်မှုဖြင့် တရားရင်ဆိုင်နေရသည့် ဦးကျော်မိုးထွန်း သည် ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုအစည်းအဝေးတွင် ဦးကျော်မိုးထွန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ ကျူးလွန်လုပ်ဆောင်နေသည့်အတွက် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အဖြစ် ကြေညာထားသည့် NUG အဖွဲ့ကို ကိုယ်စားပြု၍ တည်ဆဲမြန်မာနိုင်ငံအစိုးရကို ဆန့်ကျင်စွာစွဲမိန့်ခွန်းပြောခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်မှုကို အားပေးထောက်ခံသည့်လုပ်ရပ်အဖြစ် ဖော်ပြနေပေသည်။

CRPH နှင့် NUG အကြမ်းဖက်အဖွဲ့သည် ပြည်ပမှနေ၍ ပြည်တွင်းရှိ လူငယ် အချို့အား သွေးထိုးမြောက်ပင် ထောက်ပံ့ကူညီပေးပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ပျက်စီးရာ ပျက်စီးကြောင်းလုပ်ရပ်များကို တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း နေ့စဉ်ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ကျင်းပ ခဲ့သော ကုလသမဂ္ဂပြင်ပအစည်းအဝေးတွင် ပြည်ပြေးအကြမ်းဖက်အဖွဲ့ NUG ကို ကိုယ်စားပြု၍ ပါဝင်တက်ရောက်ခြင်း၊ တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့ခြင်း သည် မြန်မာနိုင်ငံကို ကိုယ်စားပြုခြင်းမဟုတ်ပေ။ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရကလည်း အသိအမှတ်မပြုပေ။ ထိုသို့ တက်ရောက်၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရကို ဆန့်ကျင်သည့် အသိုက်အဝန်းမှ မမှန်မကန် အခြေအမြစ်မရှိသော စွပ်စွဲချက်များကို ကိုးကား၍ မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သဖြင့် ၎င်းကိုယ်တိုင်ပင် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ် ကြောင်း ထင်ရှားသောအထောက်အထားအဖြစ် ထပ်လောင်းဖော်ပြလိုက်ခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ဦးကျော်မိုးထွန်း၏ ပြောကြားချက်များသည် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိပါးစေကာ ပြည်ပစွက် ဖက်မှုကို ဖိတ်ခေါ်နေသည့် မည်သို့မျှ လက်မခံနိုင်သော အချက်အလက်များ ပါဝင် နေသည်။ အနောက်ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံအချို့နှင့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းတို့သည် အကြမ်းဖက်မှုကို လက်မခံအားမပေးဟုဆိုသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံရှိ အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများနှင့် အများပြည်သူ အဆောက်အအုံ အမြောက်အမြားတို့ကို သတ်ဖြတ် ဖျက်ဆီးနေသည့် NUG ကို အားပေးနေသည်မှာ မီးစတစ်ဖက် ရှေ့တစ်ဖက်ပါဒကို ကျင့်သုံးခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဦးကျော်မိုးထွန်းအား ပါဝင်တက်ရောက်ခွင့်ပြု သည့် နိုင်ငံများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများ၏ အပြုအမူများကို ပြင်းထန်စွာ ကန့်ကွက် ပယ်ချပြီး ယင်းဆောင်ရွက်ချက်များသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အကြမ်းဖက်မှုများနှင့် မတည်ငြိမ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်စေရန် လှုံ့ဆော်အားပေးရာရောက်နေသည်ဖြစ်ရာ ယင်းကဲ့ သို့ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကိုယ်စားလှယ်များအား ထိတွေ့ဆက်ဆံခြင်း၊ ခွင့်ပြု ခြင်း၊ အားပေးအားမြှောက်ပြုခြင်းတို့ကို ရှောင်ကြဉ်ရန် နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းသို့ မြန်မာနိုင်ငံက ထပ်လောင်းတောင်းဆိုပါကြောင်း။ ။

**WORLD TOURISM DAY 2021** | **TOURISM FOR INCLUSIVE GROWTH**

“ကဏ္ဍစုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖြင့် ဖော်ဆောင်ပေး”

၂၇ - ၉ - ၂၀၂၁

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ ပြုလုပ်ပေး

ပေါက်ခေါင်း စက်တင်ဘာ ၂၄  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင်ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ် ရပ်သစ်ကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ဓမ္မာရုံ၌ စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက်က ကျေးရွာပြည်သူများအား မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ “ပန်းခင်းစီမံချက်”ဖြင့် ကျေးရွာ များအရောက် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပြုလုပ်ပေး လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ရပ်သစ်ကျေးရွာအုပ်စု၌ ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် ကျေးရွာ ပြည်သူ ၁၀၂ ဦးအတွက် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများကို ကျေးရွာအရောက် ကွင်းဆင်းပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ထိုသို့လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုကို ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသိန်းအောင်၊ လဝကခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ဇော်မိုး၊ ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြိုးသူမောင် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။

**ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၄ - ၉ - ၂၀၂၁)**

ကုမ္ပဏီ အမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၂၁,၀၀၀	၂၁,၀၀၀	၁,၀၂၈	၂၁,၅၈၈,၀၀၀
TMH								၀	၀
FMI	၈,၈၀၀	၈,၈၀၀	၂၅၆	၂,၂၂၂,၈၀၀	EFR			၇၀	၁၉၉,၅၀၀
MTSH	၃,၁၀၀	၃,၁၀၀	၁၄,၃၈၀	၄၄,၅၇၈,၀၀၀	AMATA			၅၁၁	၂,၅၅၅,၀၀၀
MCB	၇,၉၀၀	၇,၉၀၀	၆	၄၇,၄၀၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

**နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း**

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	အင်္ဂလိပ်လှူ	တစ်ဒေါ်လာ =		
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၇၅၅.၀	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၂၇၇.၈
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို =	၂၀၅၉.၆	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ =	၁၂၉၈.၈
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် =	၂၇၁.၅၆	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း =	၁၅၈၉.၆
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် =	၅၂.၅၇၆	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် =	၁၄၉.၁၀
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် =	၄၁၉.၁၀			
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး =	၂၃.၈၁၃			

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

**မြန်မာ့**

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊	သူတေသန	- ဒေါ်ဇော်မာဝင့်
	ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	စာပြင်	- ဒေါ်ခင်နှင်းယု၊ ဒေါ်နှင်းယုလှိုင်နှင့်အဖွဲ့
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့်	- ဦးခိုင်ဝင်း၊ ဦးကျော်သူရနှင့်အဖွဲ့
စာတည်းများ	ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	ဒီဇိုင်း	
အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယုဦး	အိမ်ထောင်ရေးနှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစည်သူလွင်
သတင်းထောက်များ	ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း		

★ ရှေးဦးမှ အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်ကျော်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဦးသိန်းညွန့်၊ ဦးခင်မောင်ဆွေ၊ ဒေါ်အေးနုစိန်၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ ဦးမောင်ဟာ၊ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ စောဒန်နီယယ်၊ ဒေါက်တာ ဗညားအောင်မိုး၊ ဦးရွှေကြိမ်းနှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွန်း၊ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦးတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

သေဆုံးမှု စတုတ္ထအများဆုံး

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မိမိတို့အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ အထူးအလေးထား ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာပေါ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအနေဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်အထိ ၂၃၁ သန်းကျော်၊ သေဆုံးသူ ၄ သန်း ၇ သိန်းကျော်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် ကူးစက်မှုဆန္ဒမြောက်နှင့် သေဆုံးမှု စတုတ္ထအများဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ ရောဂါစတင်ဖြစ်ပွားသည့် အချိန်မှစ၍ စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်အထိ ရောဂါဖြစ်ပွားသူ ၄၅၃၄၀၇ ဦးရှိပြီး သေဆုံးသူ ၁၇၃၄၃ ဦးရှိကြောင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံများ၌ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ကူးစက်မှုနှုန်း ၄ သန်းကျော်၊ သေဆုံးသူ ၁ သိန်း ၄ သောင်းကျော်ရှိသဖြင့် ကူးစက်မှုအများဆုံးဖြစ်ကြောင်း၊ ဒုတိယကူးစက်မှုအများဆုံးအနေဖြင့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ရောဂါဖြစ်ပွားသူ ၂ သန်း ၄ သိန်းကျော်၊ သေဆုံးသူ ၃ သောင်း ၇ ထောင်ကျော်ရှိကြောင်း၊ တတိယကူးစက်မှုအများဆုံးအနေဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ၂ ဒသမ ၁ သန်းကျော်၊ သေဆုံးသူ ၂ သောင်း ၄ ထောင်ကျော်ရှိကြောင်း၊ စတုတ္ထကူးစက်မှုအများဆုံးအနေဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ၁ ဒသမ ၅ သန်း၊ သေဆုံးသူ ၁ သောင်း ၅ ထောင်ကျော်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်လည်း ဇူလိုင်လအတွင်း ကူးစက်မှုရာခိုင်နှုန်း ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအား ထိထိရောက်ရောက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် ယခုအခါ ၈ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၉ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သို့ ကျဆင်းသွားပြီဖြစ်ကြောင်း။

ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းများကျဆင်းမှုကြောင့် ရုံးလုပ်ငန်းများပြန်လည် လည်ပတ်နိုင်ရေး ရုံးများအား နှစ်ပတ်တက်နှစ်ပတ်နားစနစ်ဖြင့် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ရောဂါကူးစက်မှုရာခိုင်နှုန်းသည် ၅ ရာခိုင်နှုန်းအောက်ရောက်ရှိမှသာ စိတ်ချရသည့် အခြေအနေဖြစ်သဖြင့် စာသင်ကျောင်းများအား အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်အထိ ပိတ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီနီဗက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးများသည် အသက် ၁၂ နှစ်နှင့်အထက် ကလေးများအား ထိုးနှံနိုင်သည်ဟုသိရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်

ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ချိန်တွင် စိတ်ချလက်ချ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ယခုလကုန်အတွင်း ရောက်ရှိမည့် တရုတ်နိုင်ငံမှ လျှို့ဝှက်သော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ၂ သန်းအား ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို ထိုးနှံပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ တစ်ရက်လျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ၃ သိန်းခန့်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အလုံးစုံ ၁၅ သန်း ၆ သိန်းရရှိထားပြီးဖြစ်၍ ယနေ့နံနက်အထိ ၉၇၄၆၅၄၇ ဦး ထိုးနှံပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီးသူ ၃၅၈၅၉၀၆ ဦး၊ တစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီးသူ ၂၅၇၄၇၃၅ ဦး

**ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ချိန်တွင် စိတ်ချလက်ချ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ယခုလကုန်အတွင်း ရောက်ရှိမည့် တရုတ်နိုင်ငံမှ လျှို့ဝှက်သော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ၂ သန်းအား ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများကို ထိုးနှံပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ တစ်ရက်လျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ၃ သိန်းခန့်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးအလုံးစုံ ၁၅ သန်း ၆ သိန်းရရှိထားပြီးဖြစ်၍ ယနေ့ နံနက်အထိ ၉၇၄၆၅၄၇ ဦး ထိုးနှံပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီးသူ ၃၅၈၅၉၀၆ ဦး၊ တစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီးသူ ၂၅၇၄၇၃၅ ဦးရှိပြီဖြစ်**

ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အောက်တိုဘာလတွင်လည်း ကာကွယ်ဆေးအလုံးစုံ ၁၀ သန်း ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဖြေလျှော့ပေးခဲ့

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် ကာကွယ်ဆေး၊ ကုသဆေးနှင့် အောက်ဆီဂျင်များရရှိရေးအတွက် အလေးထား ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းများ ကျဆင်းလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်မှလည်း ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် သတိတရားရှိရှိ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်လာမှုကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် အချို့သော တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များနှင့် နယ်စပ်ဒေသများတွင် ကူးစက်မှုနှုန်းများနေသေးသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ကူးစက်မှုနှုန်းကျဆင်းသည့် မြို့နယ်များအား Stay at Home သတ်မှတ်ထားမှုအား ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများဖြစ်ပွားနေသည့် ကာလအတွင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစရိတ်များ၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်များနှင့် ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုများ အထိုက်အလျောက် ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနိုင်ငံဖြစ်သဖြင့် စားသောက်ကုန်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပြတ်လပ်မှုမရှိကြောင်း၊ စားသောက်ကုန်များအား စဉ်ဆက်မပြတ် ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်အတွက် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တပ်မတော်မှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် မျက်ခြည်မပြတ် ဆောင်ရွက်နေမှုကြောင့် စားရေးနှင့်ပတ်သက်၍

အဆင်ပြေမှုများရှိကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် မိုးကောင်းစွာရွာသွန်းသဖြင့် ဆည်များအတွင်း ရေကောင်းစွာဝင်ရောက်၍ စိုက်ပျိုးရေးအတွက်လုံလောက်စွာ ရရှိလျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ စိုက်ပျိုးရေးများကိုလည်း စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ထိရောက်စွာ အသုံးချနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မိုးစပါးအတွက် အောင်ရေလုံလောက်စွာရရှိရေး ကြိုတင်မြေပြင်ပြီး စီမံထားရန်လိုကြောင်း၊ ဝါစိုက်ပျိုးမှုနှင့် ပတ်သက်၍လည်း နိုင်ငံအတွက် အဓိက စိုက်ပျိုးရေးသီးနှံအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန်လိုပြီး မိမိတို့အနေဖြင့် ဝါစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

အလားတူ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဆီထွက်သီးနှံများ

စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းသော်လည်း ပြည်တွင်းဆီဖူလုံမှုမရှိသဖြင့် စားသုံးဆီများအား ပြည်ပနိုင်ငံများမှ တင်သွင်းနေရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံအတွင်း ဆီဖူလုံမှုရှိစေရေး အထူးသဖြင့် ဆီထွက်အားကောင်းသည့် ဆီအနီး၊ ပန်းနမ်း၊ နေကြာ၊ ပြောင်းနှင့် ပဲပုပ်တို့ကိုစိုက်ပျိုးကြရန်လိုကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးအတွက် ဆီစားသုံးမှုများ လျှော့ချပြီး တစ်ဖက်မှလည်း ပြည်တွင်းဆီထုတ်လုပ်မှုကို မြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် ပြည်ပမှ စားသုံးဆီတင်သွင်းမှုများကို လျှော့ချနိုင်ပြီး ပြည်ပငွေသုံးစွဲမှုများ များစွာလျှော့ချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

စွမ်းအင်နှင့်ပတ်သက်၍ လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ရာတွင် ရေအား၊ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်၊ ဒီဇယ်၊ ကျောက်မီးသွေးနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့များ အသုံးပြု၍ ထုတ်လုပ်ခြင်းများရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်မှုများအား ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်ဖြစ်သည့် ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံးလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းကို အပြည့်အဝ အသုံးချဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံအတွင်းလိုအပ်ချက်ကိုသာမက ပိုလျှံအောင်ပါ ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် အပြည့်အဝ အသုံးချခြင်းမပြုနိုင်သည့်အတွက် ကုန်းတွင်းနှင့် ကမ်းလွန်ဓာတ်ငွေ့များမှ တချို့အား ပြည်ပသို့ ရောင်းချ၍ တချို့အား ပြည်တွင်းလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် သုံးစွဲလျက်ရှိကြောင်း၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် ဓာတ်ငွေ့နှင့်ကျောက်မီးသွေးများ မဖြစ်မနေ လိုအပ်ချက်ရှိကြောင်း၊ ဓာတ်ငွေ့နှင့် ကျောက်မီးသွေးများ လိုလောက်စွာရရှိမှုမရှိခြင်းကြောင့် အချို့စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ ပိတ်ထားရသဖြင့် ဓာတ်ငွေ့နှင့် ကျောက်မီးသွေးများအား စက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးချနိုင်ရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဓာတ်ငွေ့နှင့် ကျောက်မီးသွေးများ အသုံးပြု၍ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်းကို လျှော့ချ၍ ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်ဖြစ်သည့် ရေအားနှင့် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်တို့မှ ထုတ်ယူအသုံးပြုရန် လျှပ်စစ်မူဝါဒအဖြစ် ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ရန်လို ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အသုံးပြု၍ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ပညာရပ်များအား

တတ်မြောက်စေရေး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး ကျောင်းများ၊ သိပ္ပံများဖွင့်လှစ်၍ ထိုမှတစ်ဆင့် ကောလိပ်များနှင့် တက္ကသိုလ်များအဆင့်အထိ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ထွက်ရှိသည့် ထုတ်ကုန်များအား ပြည်တွင်းဖူလုံစွာ စားသုံးနိုင်သကဲ့သို့ ပိုလျှံသည့် စားကုန်များကိုလည်း ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ခြင်းဖြင့် ပြည်ပဝင်ငွေများ ရရှိစေမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထိပ်တန်းအဆင့်သို့ ရောက်ရှိနိုင်

မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံသာယာဝပြောရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံသာယာဝပြောရေးအတွက် စည်းကမ်းရှိသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်၊ ဝင်ငွေကောင်းမွန်မှု၊ အလုပ်အကိုင်ရရှိမှု၊ ရောဂါကင်းစင်မှု၊ ရာသီအလိုက် ပွဲလမ်းသဘင်များနှင့် ပျော်ရွှင်မှုများရှိရမည်ဖြစ်သဖြင့် မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ကြိုးစားဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ၅ နှစ်အတွင်း အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် အလယ်အလတ်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ပြီး ၁၀ နှစ်အတွင်း ထိပ်တန်းအဆင့်သို့ ရောက်ရှိနိုင်ကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွင်း မြေပေါ်၊ မြေအောက် သယံဇာတများ၊ ပညာတတ်များနှင့် လုံလောက်သော လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များရှိပြီးဖြစ်၍ ကြိုးစားလုပ်ဆောင်လျှင်မဖြစ်နိုင်စရာမရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသားများတွင် မိသားစုစိတ်ဓာတ်ရှိပြီး တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ရိုင်းပင်းကူညီချင်စိတ်များရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွင်း နိုင်ငံသားအားလုံးသည် တစ်ဦးချင်း ဝင်ငွေနှင့်လျော်ညီသည့် ဈေးနှုန်းများဖြင့် စားသောက်နိုင်ရေးနှင့် လူတန်းစေနေနိုင်အောင် ပထမဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း။

ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် လွတ်လပ်ရေးရပြီးချိန်မှစ၍ ယခုအချိန်အထိ ရာနှုန်းပြည့်ငြိမ်းချမ်းမှုမရရှိသေးကြောင်း၊ နိုင်ငံသာယာဝပြောရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေအနေကို နားလည်ရန်နှင့် နိုင်ငံ၏ ပကတိအခြေအနေအား နားလည်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီဆိုသည်မှာ အများ၏ဆန္ဒအရ ဥပဒေနှင့်အညီ ရွေးချယ်ခြင်းခံရသူများက ဦးဆောင်ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော်လူနည်းစု၏ ဆန္ဒကိုလည်း အလေးထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် ၁၈၈၆ ခုနှစ်မှစ၍ လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီး ကိုလိုနီလက်အောက် ကျရောက်နေချိန်အတွင်း မိမိတို့နိုင်ငံရှိ လူငယ်များအနေဖြင့် လွတ်လပ်ရေးလိုလားသည့်အတွက် နိုင်ငံရေးလေ့လာမှုများပြုလုပ်ခဲ့ရာမှ ဆိုရှယ်လစ်အယူအဆများ ရရှိလာခဲ့ကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးနှင့်အတူ မတူညီသည့် နိုင်ငံရေးအယူအဆများ ပါရှိလာကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးရခါစတွင် ယင်းမတူညီသော နိုင်ငံရေးအယူအဆနှင့် တိုင်းရင်းသားရေးရာအရ ပဋိပက္ခများ ပြင်းထန်လာခဲ့ကြောင်း။

လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးနောက်ပိုင်း ဖဆပလအစိုးရတက်လာသော်လည်း အဆိုပါအဖွဲ့အတွင်း လက်ဝဲအယူအဆနှင့် လက်ယာအယူအဆ ကွဲလွဲသူများပါဝင်ပြီး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ချိန်တွင် သဟဇာတမရှိဘဲ သဘောထားကွဲလွဲမှုများရှိခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရ မတည်ငြိမ်မှုများနှင့် တိုင်းရင်းသားပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းကြောင့် ၁၉၅၈ ခုနှစ်တွင် ဖွဲ့စည်း အုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေအား ခြွင်းချက်ပြု၍ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး နေဝင်းထံ အိမ်စောင့်အစိုးရတာဝန်အား ပေးအပ်ခဲ့ရကြောင်း၊ ၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင်လည်း တပ်မတော်မှ တော်လှန်ရေးကောင်စီဖွဲ့စည်း၍ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါအချိန်တွင် တပ်မတော်တွင်း၌ ဆိုရှယ်လစ်အယူအဆရှိသူများရှိခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွင် သဘောထားကွဲလွဲမှုများကြောင့် တစ်ပါတီစနစ်ဖြင့် သွားရေးသာဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရကြောင်း၊ လူငယ်များနှင့် တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့များတွင် ဆိုရှယ်လစ်အယူအဆများနှင့် ဒီမိုကရေစီအယူအဆများ ကွဲလွဲခဲ့ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၄ သို့ ☆

**မိမိတို့နိုင်ငံတွင် လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်မှုများအား ပြန်လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲ စွမ်းအင်ဖြစ်သည့် ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံးလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းကို အပြည့်အဝ အသုံးချဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံအတွင်း လိုအပ်ချက်ကိုသာမက ပိုလျှံအောင်ပါ ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် အပြည့်အဝ အသုံးချခြင်းမပြုနိုင်သည့်အတွက် ကုန်းတွင်းနှင့် ကမ်းလွန်ဓာတ်ငွေ့များမှ တချို့အား ပြည်ပသို့ရောင်းချ၍ တချို့အား ပြည်တွင်းလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် သုံးစွဲလျက်ရှိကြောင်း၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် ဓာတ်ငွေ့နှင့်ကျောက်မီးသွေးများ မဖြစ်မနေလိုအပ်ချက်ရှိ**

၄  
ပြည်တွင်းရေးရာ

★ စာမျက်နှာ ၃ မှ

၁၉၈၈ ခုနှစ် တပ်မတော်အစိုးရတာဝန်ယူချိန်တွင် ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်ရည်ရွယ်၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း အသားမကျသေးသည့် အတွက် ဗဟိုဦးစီးစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို လျှောက်လှမ်းနိုင်ရန်အတွက် ပြောင်းလဲမှုများအား တစ်ဆင့်ချင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်မှုစနစ်နှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိသော ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်များကို ပြောင်းလဲခဲ့ကြောင်း။

၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစ၍ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းခဲ့ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီများ အသီးသီး ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံရေးအရ စိတ်ဝမ်းကွဲရန်အကြောင်း မရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအား ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး ပိတ်ပင်ထားခြင်းများမရှိကြောင်း၊ လက်ရှိနိုင်ငံရေးစနစ်အား မှန်မှန်ကန်ကန်အသုံးချ ရန်လိုကြောင်း၊ ပညာသင်ကြားနေသည့် ကျောင်းသား များအနေဖြင့် ပညာသင်ကြားချိန်တွင် ပညာရေး လမ်းကြောင်းပေါ်တွင်သာ လျှောက်လှမ်းရန် လိုကြောင်း။

အကျိုးရှိမည်

ကောင်စီဝင်များအနေဖြင့် နိုင်ငံရေးအရ ပကတိ အခြေအနေ၊ စီးပွားရေးအရ ပကတိအခြေအနေ၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ပကတိ အခြေအနေများအပေါ်တွင် စဉ်းစား၍ ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြင့် နိုင်ငံ၏အကျိုးအတွက် ထိရောက်စွာဆောင်ရွက် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကူးပြောင်းမှုကာလတွင် ပြည်သူ များအားလုံးအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးမည် ဆိုပါက အားလုံးတည်တည်ငြိမ်ငြိမ်ဖြင့် ဆောင်ရွက် နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွက် အကောင်းဆုံး ဖြစ်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လွတ်လပ်စွာတောင်းဆို၍ နိုင်ငံအတွက် ဖြစ်သင့်သည့် စကားမျိုး၊ ဖြစ်သင့်သည့်အလုပ်မျိုးများ ဆောင်ရွက် မည်ဆိုပါက အကျိုးရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တိုင်းရင်းသားအားလုံး ရှေးယခင်ကတည်းက စုပေါင်းနေထိုင်ခဲ့ကြသည့် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း၊ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ များနှင့် နယ်နိမိတ်သတ်မှတ်ချက်များတည်ရှိပြီး အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်သော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ် ကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွင်းနေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအားလုံး တူညီသည့် စိတ်ဆန္ဒ တူညီသည့် အခွင့်အရေးများဖြင့် နေထိုင်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ သဘောထားကွဲလွဲသည့် နိုင်ငံရေးသမားများအနေဖြင့်လည်း ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်အပေါ်တွင် မှန်ကန်သည့်အမြင်ဖြင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင်လည်း ဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့် ပတ်သက်၍ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဖော်ဆောင်ကြကြောင်း၊ ထိုသို့ငြိမ်းချမ်းစွာဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်လိုပြီး ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းမကျသည့် လက်နက်ဖြင့် အနိုင် ကျင့်၍ လူထုအား အကြောက်တရားဖြင့် အုပ်ချုပ်ခြင်း မျိုးကို မလိုလားကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော် အနေဖြင့် နိုင်ငံအုပ်ချုပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ တိုက်ရိုက် ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိဘဲ သက်ဆိုင်ရာအရပ်ဘက် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများဖြင့်သာ ဆောင်ရွက် နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် အားလုံး ညီညွတ်မျှတရန်လိုကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ပြည်နယ် များနှင့် အခြားဖွံ့ဖြိုးမှုမရှိသေးသည့် နေရာဒေသများ အား ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊ ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းများအတွက် များစွာအထောက် အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများကို တတ်နိုင်သမျှ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ လက်နက်ကိုင်ဖြေရှင်း သည့် လမ်းစဉ်အား မိမိအနေဖြင့် မလိုလားကြောင်း၊ သို့သော်ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်

လုံခြုံရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေခြင်းများရှိ ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရမှသာ ပြည်သူ များလိုလားသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းအား လျှောက်လှမ်းရာတွင် တည်တည်ငြိမ်ငြိမ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ဦးဆောင်၍ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြ

ထို့နောက် ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးသိန်းညွန့်၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဦးခင်မောင်ဆွေ၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ ဒေါ်အေးနုစိန်၊ ဦးမောင်ဟာ၊ စောဒန်နီယယ်၊ ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုးနှင့် ဦးရွှေကြမ်းတို့က မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များနှင့် အနာဂတ်လူငယ်များကို နိုင်ငံရေးပညာပေးရန် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများက အချက်အလက် များကို စနစ်တကျလေ့လာပြုစုပြီးဖြေရှင်းဆောင်ရွက် ရေး၊ နိုင်ငံရေးမသမာမှုများအရ တရားစွဲဆိုထား သည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့၏အမှုများကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်း ပေးရေး၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ တိုင်းရင်းသား အခွင့်အရေး ပြဋ္ဌာန်းချက်အား ပြုပြင်နိုင်ရေး၊ ပဋိပတ္တိ နှင့် ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်များမှ ရဟန်းသံဃာတော် များအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးပါဝင်သည့် လှူဒါန်းမှု များ ဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ စာသင်ကျောင်းများအား သင့်လျော်သည့်အချိန် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ စီးပွားရေးအတွက် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိရန် အထွက်နှုန်း ကောင်းပြီး အနုအရသာ ကောင်းမွန်သည့်ကော်ဖီ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်စိုက်ပျိုးရေး၊ အမျိုးသားလုံခြုံရေး ဥပဒေပါ လူဦးရေဆိုင်ရာလုံခြုံရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်ရေး၊ မြန်မာ့ရိုးရာအားကစား အဖွဲ့ချုပ်များ စနစ်တကျဖွဲ့စည်းရေး၊ ဝန်ကြီးဌာန များတွင် စက်သုံးဆီနှင့် လျှပ်စစ်မီးချွေတာသုံးစွဲရေး၊

**ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ သဘောထားကွဲလွဲသည့် နိုင်ငံရေးသမားများအနေဖြင့် လည်း ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်အပေါ်တွင် မှန်ကန်သည့်အမြင်ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင်လည်း ဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့်ပတ်သက်၍ ငြိမ်းချမ်းစွာဖော်ဆောင်ကြ ကြောင်း၊ ထိုသို့ ငြိမ်းချမ်းစွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်လိုပြီး ဒီမိုကရေစီ နည်းလမ်းမကျသည့် လက်နက်ဖြင့်အနိုင်ကျင့်၍ လူထုအား အကြောက်တရားဖြင့် အုပ်ချုပ်ခြင်း မျိုးကို မလိုလားကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံအုပ်ချုပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ တိုက်ရိုက်ဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိဘဲ သက်ဆိုင်ရာအရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်**

လျှပ်စစ်မီတာခများ အရစ်ကျစနစ်ဖြင့် ပေးသွင်း ခွင့်ပြုရေး၊ ချင်းပြည်နယ်တွင် ဒေသဝမ်းစာဖူလုံရေး အတွက် ဝဥစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရေးအတွက် ပံ့ပိုး ကူညီရေး၊ စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အရည်အသွေးမပြည့်ဝသဖြင့် ပျက်စီးမှုများကြောင့် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေများ ဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်ပေါ်အောင် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ပညာရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့လုပ်ဆောင်ရေး၊ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက ပြည်သူလူထု အပေါ် နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ခြိမ်းခြောက်နေမှုများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ ဘုရားသုံးဆူ-သံဖြူဇရပ် မော်တော်ကားလမ်း အပြီးဖောက်လုပ်ပေးရေး၊ မွန်ပြည်နယ်ယဉ်ကျေးမှုပြတိုက် ဆောက်လုပ်ရန် မြေနေရာရရှိရေး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက် နှင့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ချိုးဖောက်နေမှု များအား စိစစ်ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ပလောင် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသတွင် ဒေသအဆင့်ဌာန ဆိုင်ရာရုံးများ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ပေးရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က တင်ပြ ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် အမျိုးသားရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံရေးအရ အမှုဖွင့်အရေးယူထားမှုများကို ပြန်လည် စိစစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်ကလည်း

**ဒေသအလိုက် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက်မှသာ လူဦးရေ အချိုး ကျလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင်လည်း ဒေသထွက်ကုန်များကို အခြေခံသည့်စက်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရန်နှင့် ကုန်ချောထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြေပေါ်၊ မြေအောက် သယံဇာတကိုအခြေခံသည့် စီးပွားရေးသည် အကန့်အသတ်ရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ဒေသထွက်ကုန်များကို အခြေခံသည့် ထုတ်ကုန်များထုတ်လုပ်နိုင်ရေးကို ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှသာ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်ရရှိပြီး ဝင်ငွေရရှိလာမည်**

အခြားဥပဒေများနှင့် ငြိစွန်းမှုရှိ၊ မရှိကို စိစစ်ပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပဋိပတ္တိနှင့် ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် များမှ ရဟန်းသံဃာတော်များအတွက် ပြည်သူ အားလုံးပါဝင်သည့်လှူဒါန်းမှုများ ဆောင်ရွက်ပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ရန် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး ၁၂ နှစ်နှင့်အထက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ Robusta ကော်ဖီ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စဉ်းစားဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိအခြေအနေတွင် ပြင်ဦးလွင်၊ ပင်လောင်းနှင့် ရွာဒေသတို့တွင် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည့် Arabica ကော်ဖီဈေးနှုန်း ကောင်းမွန်ပြီး ဈေးကွက် ရရှိနေကြောင်း။

အမျိုးသားလုံခြုံရေးဥပဒေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်သင့်သည်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဆွေးနွေးလျက်ရှိကြောင်း၊ လူဦးရေလုံခြုံရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၁၉၈၂ ခုနှစ် နိုင်ငံသားဥပဒေနှင့်အညီ

ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို မြှင့်တင်သွားရန်လိုအပ် ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က နိဂုံးချုပ် အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် လက်ရှိအခြေအနေတွင် စီးပွားရေး နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပို့ကုန်သွင်းကုန်ကဏ္ဍတွင် ကျဆင်း လျက်ရှိကြောင်း၊ သို့သော် နယ်စပ်ကုန်သွယ်မှုတွင် တိုးတက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးဂိတ်များကို Normal Trade ပုံစံရောက်ရှိ အောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်သွယ်မှု ကဏ္ဍတိုးတက်ရန်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံ သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို မြှင့်တင်သွားရန်လိုအပ် ကြောင်း၊ ဈေးကွက်ရှိပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ဆန်စပါး၊ သား၊ ငါး၊ သစ်သီးဝလံနှင့် ပဲတို့ကို သတ်မှတ်အရည် အသွေးပြည့်မီအောင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်း ရောင်းဝယ် ရေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့တွင် ငါးလေလံဈေး တည်ဆောက်ရန် ခွင့်ပြုပေးထားကြောင်း၊ ထို့ပြင် ထားဝယ်၊ သီလဝါတို့တွင် အထူးစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးရေး ဇုန်များဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပုသိမ်မြို့တွင် စက်မှုဇုန် တည်ဆောက်ရန် ခွင့်ပြုပေးထားပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသအလိုက် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက်မှသာ လူဦးရေ အချိုးကျလာမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင်လည်း ဒေသ ထွက်ကုန်များကို အခြေခံသည့်စက်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရန်နှင့် ကုန်ချောထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြေပေါ်၊ မြေအောက် သယံဇာတကိုအခြေခံသည့် စီးပွားရေးသည် အကန့် အသတ်ရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ဒေသထွက်ကုန်များကို အခြေခံသည့် ထုတ်ကုန်များထုတ်လုပ်နိုင်ရေးကို ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်း စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှသာ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်ရရှိပြီး ဝင်ငွေရရှိလာမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့ အနေဖြင့် တတိယလှိုင်းအတွက်သာမက စတုတ္ထလှိုင်း အတွက်ပါ ထည့်သွင်းစဉ်းစားထားပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အောက်ဆီဂျင်ထုတ်လုပ်သည့်စက်ရုံများ တည်ဆောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၌ အောက်ဆီဂျင်သုံးစွဲမှု အမြင့်ဆုံးကာလတွင်လည်း အလုံအလောက် ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနှင့် ကုသဆေး ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွင်းရှိ ဆေးဝါးထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံများမှ ဆေးဝါးများထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း။

စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး သည် နိုင်ငံအတွက်အရေးကြီးကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စာသင်ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးရန်လိုအပ်ပြီး ပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ကောင်စီဝင်များအနေဖြင့်လည်း ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

# ထုတ်ကုန်များ အရည်အသွေးပြည့်မီအောင် ထုတ်လုပ်

နိုင်ငံပိုင်စက်ရုံများ ရပ်ဆိုင်းထားရသည့်အတွက် တိုင်းပြည်အတွက် ထိခိုက်နစ်နာမှုများစွာရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ရပ်ဆိုင်းထားသည့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စက်ရုံများအား ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် ကုန်ကြမ်းများရရှိမှု၊ သွင်းအားစုများရရှိမှုနှင့် ဈေးကွက်ရရှိရေးအပေါ် သုံးသပ်တွက်ချက်၍ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး ထုတ်ကုန်များကိုလည်း အရည်အသွေးပြည့်မီအောင် ထုတ်လုပ်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းများ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှု များစွာရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ တာဝန်ရှိသူများအဆင့်ဆင့်က နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းများ လူ၏ပေါ့လျော့မှုကြောင့် လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ဝန်ထမ်းအားလုံး အသိတရားရှိရှိဖြင့် စေ့စေ့စပ်စပ် သုံးစွဲနိုင်ရေး အသိပေးဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အိမ်စောင့်အစိုးရအဖွဲ့ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ၇-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အိမ်စောင့်အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၂/၂၀၂၁)၌ ပြောကြားသည့်အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

## ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများနှင့် ကိုဗစ်ချေးငွေအတွက် လျှောက်လွှာများ လက်ခံဆောင်ရွက်နေမှု ကြည့်ရှု

### အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုမြှင့်တင်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အတားအဆီးများ လျှော့ချရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ပေး

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦးသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာစက်မှုဇုန်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင်၏ ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ထောက်ပံ့ပို့ဆောင်ရေး ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် Shwe Me Thar Logistic Service Co., Ltd သို့သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးရာ တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်း လည်ပတ်နေမှု၊ လှိုင်မြစ်ရေကြောင်းလမ်းမှ သီလဝါ ဆိပ်ကမ်းနှင့် အခြားပြည်တွင်းဆိပ်ကမ်းများသို့ ကွန်တိန်နာ သယ်ယူပို့ဆောင်မှုနှင့် ပြည်ပသို့ ဆန်တင်ပို့နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လုပ်ငန်းများ ဆက်လက် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ် သည်များ အကြံပြုညှိနှိုင်းသည်။



အကြံပြုညှိနှိုင်းပေး ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွာသာကြီး တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ခွင့်ပြု မိန့်ဖြင့် ကုန်းတွင်းဆိပ် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် Resources Group Logistic Co., Ltd လုပ်ငန်းခွင်၌ ကုမ္ပဏီတာဝန်ရှိသူ များက ရန်ကုန်-မန္တလေး မီးရထားလမ်းနှင့် ချိတ်ဆက်၍ ကုန်းတွင်းဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကုန်ပစ္စည်းသိုလှောင်၍ ဝန်ဆောင် ပေးနေမှု၊ ပြည်ပသို့ တင်ပို့နိုင်ရေးနှင့် ပြည်ပမှ တင်သွင်းသည့် ကုန်ပစ္စည်းများ ကိုင်တွယ် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များနှင့် Bonded warehouse စနစ်ဖြင့် အကောက်ခွန် ရှင်းလင်းဝန်ဆောင်ပေးနေမှုကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည့် အစီအစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အကြံပြုညှိနှိုင်း ပေးသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI) ရုံးသို့ သွားရောက်ခဲ့ပြီး ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးမှ ကုန်သည် စက်မှု/ အသင်းများ၊ UMFCCI အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ရာ တက်ရောက်သည့် ကိုယ်စားလှယ်များက ၎င်းတို့၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ကြုံတွေ့နေသည့် အခက် အခဲများ၊ လုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဌာနအသီးသီးက ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုသည့် ကိစ္စများကို တင်ပြကြ သည်။ တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလျက် ရှိသည့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ လုပ်ငန်း ပိုမိုလွယ်ကူချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပေးမည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများ ရှိရင်းလွယ်ကူရေး၊ အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုမြှင့်တင်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အတား အဆီးများ လျှော့ချရေးတို့အတွက် အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးမှုကိစ္စရပ်များ၊ စီးပွားရေးအသင်း အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး နိုင်ငံခြား စီးပွားရေးအသင်းအဖွဲ့များအနေဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု နှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် နီးကပ်စွာ ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မွေးမြူရေးနှင့်ရေလုပ်ငန်းရှင်များကို ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေထုတ်ပေးမည့် ကိုဗစ်ချေးငွေအတွက် လျှောက်လွှာများ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ အဆိုပါ ကိုဗစ်ချေးငွေ လျှောက်ထားမှုများကို စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်အထိ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး UMFCCI အသင်းချုပ်ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်လျှောက်ထား ခြင်း သို့မဟုတ် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့်လည်း လျှောက်ထားခြင်းများ ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

သတင်းစဉ်

## စက်သုံးဆီများ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင်ရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ ရောင်းချပေးသော နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ပြည်ပမှဝယ်ယူတင်သွင်းခဲ့သည့် စက်သုံးဆီများ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ (၁) ၌ Virtual စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရာတွင် ပြည်သူများသို့ သက်သာ သည့် ဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးနိုင်မည့်အစီအစဉ်များ ပိုမိုစနစ်တကျ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် တက်ရောက်သူများက ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးပေးကြရန် မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူ များနှင့် အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသူများက စက်သုံးဆီများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရာတွင် သက်သာ သောဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းချနိုင်ရေးနှင့် ပိုမိုစနစ်တကျ ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန် မြန်ဆန်စေရေး ဗဟိုဘဏ်မှ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊



မြန်မာနိုင်ငံ စက်သုံးဆီတင်သွင်းရောင်းချ ဖြန့်ဖြူး ရေးအသင်း အတွင်းရေးမှူးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာန များမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးအတွက် ရင်ထဲကစေတနာ

မောင်မျိုးအောင်  
(ပန်းဇရာ)

၁၉၉၃ ခုနှစ်ဝန်းကျင်က စင်ကာပူ ခေါင်းဆောင်ဟောင်း လီကွမ်ယုက စကားတစ်ခွန်းပြောခဲ့ဖူး၏။ “အစိုးရ ကောင်းဆိုတာ သီအိုရီတွေ၊ သဘော ထားခံယူချက်တွေကို ဂရုမစိုက်ဘဲ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားတိုးတက်ရေး ကိုသာ ရှေးရှုတယ်။ အစိုးရကောင်း ဆိုတာ သဘောတရားထက် လက်တွေ့ အကျိုးသက်ရောက်မှုကို အလေးထား တယ်”ဟူသော စကားပင်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတစ်ခုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အစိုးရ တစ်ရပ်၏ ဦးစီးခေါင်းဆောင်မှုနှင့် စီမံ ခန့်ခွဲမှုစွမ်းရည်သည် အလွန်အရေး ကြီး၏။ ၎င်း၏အနာဂတ်အမြင် Vision သည်လည်းကောင်း၊ ဖြစ်ပေါ်လာသော အခြေအနေတစ်ရပ်အပေါ် မှန်ကန်သော ဆုံးဖြတ်ချက်သည်လည်းကောင်း၊ ထို နိုင်ငံ၏အနာဂတ်ပင်ဖြစ်၏။ မှန်ကန် သောဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်လျှင် လုပ်ကိုင် ဆောင်ရွက်မှုများ မှန်ကန်နိုင်မည်။ မှန်ကန်သောဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်ရန် မှန်ကန်သောအချက်အလက်များကို အခြေခံရမည်ဖြစ်၏။ မှန်ကန်သော အချက်အလက်များကို သမိုင်းရေးအဖြစ် နှင့် ပေါင်းစပ်သုံးသပ်နိုင်လျှင် မှန်ကန် သောဆုံးဖြတ်ချက်များ မှန်ကန်နိုင်ပေ၏။

အမျိုးသားရေးလမ်းစဉ်နှင့် နိုင်ငံရေးလမ်းစဉ်

သမိုင်းရေးအမြင်ဟူသည် မိမိတို့ ကြုံတွေ့ဖြတ်သန်းခဲ့ကြရသော အတိတ် ကာလ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များကို ရှုမြင် သုံးသပ်လျက် မျက်မှောက်ပကတိအခြေ အနေမှန်၊ ဖြစ်ရပ်မှန်၊ အကြောင်းအရာ အချက်အလက်များကို ချိန်ထိုး၍ ပေါင်းစပ်သုံးသပ်ခြင်းဖြင့် ပစ္စုပ္ပန်နှင့် အနာဂတ်အတွက် ကောင်းမွန်မှန်ကန် သည့်ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်နိုင်ပေ သည်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် သမိုင်းရေးအမြင်ကို ထိရောက်စွာ အသုံးပြုခြင်းဖြင့် မြစ်ကြီးနားမြို့နှင့် လားရှိုးမြို့ရှိပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့မိမြို့ဖ များ၊ တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် အမျိုးသား ရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် နိုင်ငံရေးအရ လုပ် ဆောင်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်နှစ်ခုကို ထည့် သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။ အမျိုးသားရေး လုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းမှာတိုင်းပြည်သာယာပြောရေး နှင့် စားနပ်ရိက္ခာပေးရေး၊ နိုင်ငံရေး အရလုပ်ဆောင်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်နှစ်ခု မှာ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံ သည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး ဟူသည့် ရည်မှန်းချက်များထားရှိ ဆောင်ရွက်ရေးဟူသော လုပ်ငန်းစဉ် များထွက်ပေါ်လာခဲ့သည်။ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ မည်သည့်အစိုးရပင်ဖြစ်စေ မိမိတို့၏ တိုင်းပြည်ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်

တတ်စွမ်းသရွေ့ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်လိုကြ၏။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ၏ အမျိုးသားရေးလမ်းစဉ်နှင့် နိုင်ငံရေးလမ်းစဉ်နှစ်ရပ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ အတွက် လိုအပ်သည့် ပကတိအရိတရား ပင်ဖြစ်၏။

အခြေခံပြဿနာ

လူတိုင်း၏အခြေခံလိုအပ်ချက်သည် စား၊ ဝတ်၊ နေရေးပင်ဖြစ်ပြီး ထိုသုံးမျိုး အနက် စားရေးသည် နေ့စဉ်ဖြေရှင်း နေရသော အခြေခံပြဿနာပင်ဖြစ်၏။ နိုင်ငံတစ်ခု၏အစိုးရသည် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ၏ စား၊ ဝတ်၊ နေရေးအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်များကို တတ်စွမ်း သရွေ့ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် လိုအပ်ပေ သည်။ ထိုသို့ဖြည့်ဆည်းမှုမပြုပေးနိုင်လျှင် မည်သည့်အုပ်ချုပ်ပုံ နည်းစနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်စေကာမူ အောင်မြင်မည် မဟုတ်ပေ။ အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် စား၊ ဝတ်၊ နေရေးကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင် သည့်စနစ်သည်သာ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲနေမည်ဖြစ်သည်။ လူသားများအသက်

ဖြစ်သည်။ ၎င်းအပြင် ဆန်စပါးကို အခြေခံပြီး အခြားစိုက်ပျိုးသီးနှံများကို လည်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်သဖြင့် မိမိနိုင်ငံအတွက် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုတွင် တောင့်တင်းသောနိုင်ငံတစ်ခုဟု ဆိုနိုင်၏။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ လူဦးရေစုစုပေါင်း၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ခန့်သည် စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ကိုင်နေကြသူများဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံ တော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အရေးပါဆုံး လုပ်အားများဖြစ်သည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုး ရေးကဏ္ဍ၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍကုန်ထုတ်လုပ် မှုလုပ်ငန်းစဉ်များသည် စားနပ်ရိက္ခာ ထုတ်လုပ်မှုအတွက်သာမက ကျေးလက် နေပြည်သူသန်းပေါင်းများစွာ၏ အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းမှုအတွက် အဓိက ကျောရိုးမဏ္ဍိုင်လုပ်ငန်းကြီးပင်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် အသားတင် စိုက်ပျိုးမြေဧက ၂၉ ဒသမ ၅၉ သန်းရှိပြီး အဆိုပါမြေပေါ်တွင် ရာသီအလိုက် သီးထပ်၊ သီးညှပ်များကိုလည်း စိုက်ပျိုး လျက်ရှိသည့်အတွက် နှစ်စဉ်သီးနှံစိုက်ပျိုး ဧက စုစုပေါင်းမှာ ၄၈ သန်းကျော်ခန့်

သောပြည့်စွက်စာများကိုလည်း တစ်ဖက် တစ်လမ်းမှ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင် ရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း” ကို ထည့်သွင်းဆွေးနွေး၍ စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံရေး၏ အရေးကြီးမှုအား ထည့်သွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ခုခံကာကွယ်နိုင်မည်သာဖြစ်

ယနေ့ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုသည် ကိုဗစ်- ၁၉ ကပ်ရောဂါကို ကြုံတွေ့လျက်ရှိပေ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပေါ်နေသည့်ကာလ အတွင်း နိုင်ငံ၏အခြေခံစီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဖြစ်သည့် စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကဏ္ဍ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် တိုင်း ဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ဝန်ကြီး ချုပ်များ၊ တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ က အစိုးရ တပ်မတော်နှင့်ပုဂ္ဂလိကပိုင် စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများမှ ကုန် ထုတ်လုပ်မှု ရာနှုန်းပြည့်တိုးတက်လာစေ ရန်နှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရန် ပြည်သူများ ၏စား၊ ဝတ်၊ နေရေးကို အထောက်အကူပြု စေရန်အတွက် သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး

တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် တည်ငြိမ် ပြီး လုံခြုံစိတ်ချရန်၊ တိုးတက်အောင်မြင် ရန်၊ ဂုဏ်သိက္ခာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံရန် စသည်ဖြင့် လိုအပ်ပေ၏။ နိုင်ငံတိုင်းရှိ အစိုးရတိုင်းသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိသည့်အတွက် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရန် တရား ဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်၏။

သမိုင်းသင်ခန်းစာများတွင် တွေ့ရှိနိုင် မြန်မာနိုင်ငံသည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်တွင် မျှော်လင့် မထားသည့် နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲ ဖြစ်စဉ်တစ်ရပ်နှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရ၏။ ထိုနိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲကို မူတည်၍ သဘောထားကွဲလွဲမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ သည်။ ထိုသဘောထားကွဲလွဲမှုများက တစ်ဆင့် NLD ပါတီဝင်များ၊ ၎င်းပါတီကို ထောက်ခံသူ အစွန်းရောက်များ၊ မတရားအသင်းနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စု များဖြစ်သည့် CRPH နှင့် NUG တို့က တိုင်းဖျက်၊ ပြည်ဖျက်နှင့် ပြည်သူလူထု ၏ နေ့စဉ်လူမှုဘဝပျက်စီးအောင် နည်းမျိုးစုံဖြင့်လုပ်ဆောင်နေလျက်ရှိပါ သည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အုပ်ချုပ်မှု ယန္တရား လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် အဓိကအခြေခံအကျဆုံးလုပ်ငန်းသည် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေး ချမ်းရေးပင်ဖြစ်၏။ တရားဥပဒေစိုးမိုး ရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုမရှိပါက ကျန်လုပ်ငန်းများသည် လုပ်ဆောင်၍ မရနိုင်ကြောင်း သမိုင်းသင်ခန်းစာများ တွင် တွေ့ရှိနိုင်ပေသည်။ ယနေ့ နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစိုးရ သည် နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့်အညီ ခေတ္တထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ၁၉၅၈ ခုနှစ် အိမ်စောင့်အစိုးရ တာဝန်ယူချိန်တွင် ဖဆပလအစိုးရက နိုင်ငံရေးအရ တိုင်းပြည် အားထိန်းသိမ်းနိုင်မှုမရှိတော့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတော်၏တာဝန်များကို ဥပဒေ နှင့်အညီ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီး တပ်မတော်က တာဝန်ယူခဲ့သည့် ၁၈ လကြာကာလအတွင်း အမျိုး၊ ဘာသာ၊ သာသနာနှင့် တိုင်းပြည်သာယာပြော ရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တို့ကို အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်ခဲ့သည်။ အိမ်စောင့်အစိုးရသည် ဝေဖန်မှုများကြားက နိုင်ငံတော်အတွင်း စည်းကမ်းမသေဝပ်မှု၊ တိုးတက်မှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုမရှိစေရန် ဖြူစင်မွန်မြတ်သော စိတ်စေတနာ၊ မလျှော့သောဇွဲလုံ့လ၊ ခိုင်မာသော ဆုံးဖြတ်ချက်တို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်များမှာ အတိတ်တွင် ပြောစမှတ်ဖြစ်အောင် သမိုင်းအဖြစ် တွင်ရစ်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်အရေး နှင့်ပတ်သက်လာလျှင် အစုအဖွဲ့အချို့၏ အမုန်းကိုခံ၍တိုင်းပြည်အကျိုးကို ရှေးရှု ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့၏။ စာမျက်နှာ ၇ သို့ ❖

● မည်သို့သော ခေတ်ကောင်း၊ စနစ်ကောင်းကို တည်ထောင်စေချင်ကာမူ အခြေခံအားဖြင့် တိုင်းပြည်၌ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုခိုင်မြဲနေရန်လိုအပ်၏။ ယင်းအခြေခံမခိုင်မာဘဲ အထပ်ထပ် ဆင့်သောအဆောက်အအုံကို မည်သို့တည်ဆောက်၍မရနိုင်သဖြင့် မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်ဒေသများ ပါမကျန် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုအရိပ်၊ အုပ်ချုပ်မှုအရိပ်အောက်၌ လှမ်းခြုံသွားမိစေရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ရသည့် မေ့မရကောင်းသော အတိတ်သမိုင်းဖြစ်ရပ်မှန်များတွင် တွေ့ရှိရပြီးဖြစ်

● တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးအလုပ်ကို အေးချမ်းစွာ ဇောက်ချလုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိရေးကို မျိုးချစ်စိတ်ရှိသူတိုင်း၊ တိုင်းပြည်နှင့်လူမျိုးကို ချစ်မြတ်နိုးသူတိုင်းက ဝိုင်းဝန်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားရန် လိုအပ်

ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်ရန်အတွက် စားသောက် ဖွယ်ရာ၊ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုအတွက် လူသားတို့အတွက် စားနပ်ရိက္ခာလောကီ ဖူလုံမှုမရှိပါက အစာရေစာရှားပါးပြီး ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ခြင်းနှင့် ဘဝရှင်သန်ရေး အတွက် အခက်အခဲရှိလာပြီး ငတ်မွတ်မှု များဖြစ်ပေါ်လာပေမည်။

ယနေ့ကမ္ဘာတွင် လူတိုင်းစားသုံးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ စားနပ်ရိက္ခာများ အလုံ အလောက်ထုတ်လုပ်လျက်ရှိ၏။ သို့သော် လူအများစုသည် ၎င်းတို့အလိုရှိသည့် အစားအစာကို ဝယ်ယူရန်မတတ်နိုင်သော အခြေအနေနှင့် ရင်ဆိုင်နေရလျက်ရှိသည်။ ကမ္ဘာ့လူဦးရေ၏ ထက်ဝက်နီးပါးခန့်သည် ဆာလောင်မွတ်သိပ်မှုဒဏ်နှင့် အာဟာရ မပြည့်ဝသည့်အန္တရာယ် စသည့် စားနပ် ရိက္ခာဖူလုံမှုမရှိသည့် အခြေအနေတို့နှင့် ရင်ဆိုင်နေရလျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ အခြေအနေ ဆိုးနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသဖြင့် အလုပ်အကိုင်ရှားပါးမှုဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး လူသားတို့၏ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုမရှိသည့် အခြေအနေသည် တိုးပွားလာဖွယ်ရှိနေပေ သည်။

အဓိက ကျောရိုးမဏ္ဍိုင်လုပ်ငန်းကြီး မြန်မာနိုင်ငံသည် ဆန်စပါးကို အဓိကထားစိုက်ပျိုးသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ

ဖြစ်၏။ တိုးတက်လာသည့် နိုင်ငံလူဦးရေ ၏ နေ့စဉ် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရန်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ကိုင်သူများက မျိုး၊ မြေ၊ ရေ၊ နည်းလေးမျိုးဖြစ်သည့် မျိုးကောင်း ရန်၊ မြေနှင့်ရေကောင်းရန်၊ စိုက်ပျိုးစနစ် မှန်ကန်ရန်နှင့် လိုအပ်သည့်သွင်းအားစု များကိုလည်း ပြည့်ပြည့်ဝဝ ထည့်သွင်း အသုံးပြုမည်ဆိုလျှင် သီးနှံအထွက်နှုန်း မြင့်မားလာစေမည်ဖြစ်၏။ သို့မှသာ နိုင်ငံအတွင်း စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမည် သာမက ပိုလျှံလာမည့်စိုက်ပျိုးရေးထွက် ကုန်များကိုလည်း နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည် များသို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်လျှင် စီးပွားရေး အခြေအနေသည်လည်း တိုးတက်ကောင်း မွန်လာမည်ဖြစ်၏။ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံတွင် ကျင်းပသည့် (၉)ကြိမ်မြောက် မော်စကို နိုင်ငံတကာလုံခြုံရေးညီလာခံ တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌက " The Asia Pacific Region in the Content of Global Politics " ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးစဉ် "ပြည်သူများ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုရှိစေရန်နှင့် ဝဝလင်လင် စားသုံးနိုင်ကြစေရန်အတွက် စိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍတွင် အများပြည်သူတို့ အဓိက စားသုံးသည့် ဆန်နှင့်ပဲများ ပိုမိုစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက် သင့်သည့်အပြင် လူသားများ၏အခြား

လိုအပ်သည်များဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိ သည်ကို တွေ့ရှိရ၏။ စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံ မှသာ အာဟာရပြည့်ဝပြီး ကျန်းမာကြံ့ခိုင် သောလူသားများအဖြစ် ကြံ့ခိုင်စွာ ရပ်တည်နိုင်မည်ဖြစ်၏။ အာဟာရပြည့်ဝမှ သာ ကိုယ်ခံအားစနစ်ကောင်းမွန်ပြီး ကြုံတွေ့နေကြရသောရောဂါကိုလည်း ခုခံကာကွယ်နိုင်မည်သာဖြစ်ပေ၏။

နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအခြေအနေ နှင့် တိုင်းပြည်၏ အဘက်ဘက်မှ သာယာပြောရေးသည် နိုင်ငံရေးအခြေ အနေနှင့် အပြန်အလှန်အထောက်အကူ ပြုလျက်ရှိ၏။ တိုင်းပြည်အေးချမ်း သာယာမှုရှိမှသာ လူတိုင်းကစိတ်ချမ်းမြေ့ ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်ပေ မည်။ ထိုသို့ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ အလုပ် လုပ်ကိုင်နိုင်မှုလည်း တိုင်းပြည်၏ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်ရေးကို များစွာ အကျိုးပြုဖြစ်ထွန်းနိုင်ပေမည်။ နိုင်ငံ စီးပွားရေးကို တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက် ရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံအရေးကိုလည်း နိုင်ငံတော်၏ ရေရှည်အကျိုးစီးပွားကို မျှော်မှန်းပြီး နည်းလမ်းမှန်ကန်စွာဖြင့် ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ကြရမည် ဖြစ် သည်။ သာယာချမ်းမြေ့သောဘဝကို လူတိုင်းတောင့်တကြသည်မှာ အမှန်ပင် ဖြစ်၏။ သာယာချမ်းမြေ့သောဘဝကို

❖ စာမျက်နှာ ၆ မှ

၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ ၁၉၈၈ ခုနှစ်တို့တွင် တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်၏အုပ်ချုပ်မှု ယန္တရား ဖျက်ဆီးခံခဲ့ရသည့်အတွက် နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို ဝင်ရောက် ထိန်းသိမ်းခဲ့ရသည်။ ထိုသို့ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သည့် ကာလများတွင် တည်ငြိမ်အေးချမ်း တိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ဖြစ်ပေါ်လာရန် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ လောက၌ အပြု သဘောလုပ်ဆောင်ရန်ခက်ခဲသလောက် အဖျက်သဘောလုပ်ဆောင်ရန်မှာမူ လွယ်ကူ၏။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော် သာယာဝပြောရေးအတွက် အလုပ်ကို ကြိုးစားလုပ်ကိုင်ရင်း ရပ်ရွာအေးချမ်း သာယာတည်ငြိမ်ရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးတာဝန်တို့ကိုပါ ဒွန်တွဲ ထမ်းဆောင် လုပ်ကိုင်နေကြရပါသည်။ သို့အတွက် မိမိတို့မျှော်မှန်းထားသည့် ရည်မှန်းချက်ကို သဘောထားကြည့်ဖြူ စွာ၊ စိတ်ရှည်သည်းခံစွာဖြင့် တရိပ်ရိပ် တက်လှမ်းနေရ၏။ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ တည်ငြိမ်မှု စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ အထက် နှင့်အောက် အပြန်အလှန်နားလည်မှုတို့ သာရှိနေကြပါလျှင် တိုင်းပြည်မှာ အဘယ်မျှသာယာဝပြောပေမည်နည်း။ ထိုအကြောင်းတရားတို့သာပြည့်လျှင်နေ ပါလျှင် တိုင်းပြည်သာယာဝပြောခြင်း၏ အသီးအပွင့်ရလဒ်အား ချက်ချင်း လက်ငင်းရရှိနိုင်ပေမည်။ သို့မဟုတ်ပါ လျှင် အလှမ်းဝေးနေဦးမည်သာဖြစ်၏။

ဝိုင်းဝန်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်

မည်သို့သော ခေတ်ကောင်း၊ စနစ် ကောင်းကို တည်ထောင်စေချင်ကာမူ အခြေခံအားဖြင့် တိုင်းပြည်၌တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုခိုင်မြဲ နေရန်လိုအပ်၏။ ယင်းအခြေခံမခိုင် မာဘဲ အထပ်ထပ်ဆင့်သောအဆောက် အအုံကို မည်သို့မျှတည်ဆောက်၍ မရနိုင်သဖြင့် မြို့ပြနှင့်ကျေးလက်ဒေသ များပါမကျန် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုအရိပ်၊ အုပ်ချုပ်မှုအရိပ်အောက်၌ လွှမ်းခြုံသွား မိစေရန်ကြိုးပမ်းခဲ့ရသည့် မေ့မရကောင်း သော အတိတ်သမိုင်းဖြစ်ရပ်မှန်များတွင် တွေ့ရှိရပြီးဖြစ်၏။ နိုင်ငံတော်၊ ပြည်သူ နှင့်တပ်မတော် အပြန်အလှန်ယုံကြည် အားကိုးမှုဖြင့် ပူးပေါင်းဖြေရှင်းဆောင် ရွက်နိုင်ခဲ့သော ကျော်လွှားနိုင်ခြင်း ဖြစ်၏။ တကယ့်အရေးကြီးလာသောအခါ တကယ့်သွေးနီသွေးနီအချင်းချင်း အပြန် အလှန်ယုံကြည်မှု၊ နားလည်မှုတို့ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အခက်အခဲ များကို အမှန်တကယ်ကျော်လွှားနိုင်ခဲ့ ခြင်းသာဖြစ်၏။ တိုင်းပြည်သာယာ ဝပြောရေးအလုပ်ကို အေးချမ်းစွာ စောက်ချလုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံ တော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု ရရှိရေးကို မျိုးချစ်စိတ်ရှိသူတိုင်း၊ တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးကို ချစ်မြတ်နိုးသူတိုင်းက ဝိုင်းဝန်း ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သွားရန် လိုအပ် ပေမည်။ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည်ဖြစ်၏။ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လူမှုဘဝ မြင့်မားလာမည်ဖြစ်၏။ လူမှုဘဝမြင့်မား လာသည်နှင့်အမျှ မိမိတို့၏ဘဝ၊ မိမိတို့ ၏ မျိုးဆက် လူ့သက်တမ်းစေ့နေနိုင်မည်

သာ ဖြစ်၏။ အကြောင်းအကျိုးတရားတို့ ဆက်စပ်ဖြစ်တည်ခြင်းပင်ဖြစ်၏။

သမိုင်းအမွေခံကောင်းကို လက်ဆင့်ကမ်းပေးနိုင်

နိုင်ငံတော်ကြီးကို သာယာဝပြော အောင်ဆောင်ရွက်ရာ၌ မြော်မြင်နိုင်အား၊ ဦးဆောင်နိုင်အားရှိသည့် ခေါင်းဆောင်မှု ကောင်း လိုအပ်သည်မှန်သော်လည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရတစ်ဖွဲ့တည်းအားဖြင့် အစစရုန်းကန်လှုပ်ရှားနေ၍လည်း မဖြစ် နိုင်ပေ။ ဦးထမ်းပုံထမ်း စေတနာထားပြီး ညီညီညွတ်ညွတ်ဝိုင်းဝန်းလုပ်ကိုင်ခြင်း နှင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး စာနာနားလည်မှုရှိ ခြင်း၊ အပြန်အလှန်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုရှိခြင်း စသည်ဖြင့် သာဇာတဖြစ်နေရန် အရေးကြီး၏။ နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူတို့၏ အနာဂတ်ကောင်းစားရေးအတွက် အပြော မဟုတ်ဘဲ လက်တွေ့ကျကျ ဦးစီး ဦးဆောင်ပြုနေသည့် ခေါင်းဆောင်ပိုင်း၏ စေတနာအစစ်အမှန်ကို မိမိကိုယ်ပိုင် မြော်မြင်တွေးဆ၍ အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်း စဉ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာဝပြော ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းလုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါ လျှင် နောင်လာနောက်သားများအတွက် သမိုင်းအမွေခံကောင်းကို လက်ဆင့်ကမ်း ပေးနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်၏။ အမျိုးသားရေး ဟူသည် နိုင်ငံအသီးသီးတွင် မှီတင်း နေထိုင်ကြကုန်သော နိုင်ငံသားအသီးသီး ၏ သက်ဆိုင်ရာယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ထုံး တမ်းများ၊ အမျိုးသားရေးလက္ခဏာများ၊ ဘာသာရေးအယူဝါဒများအား မပျောက် ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရမည့် သမိုင်းပေးတာဝန်တစ်ရပ်ပင်ဖြစ်ပေသည်။ အမျိုးသားရေးကဏ္ဍသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ၏ မူဝါဒ၊ ရည်မှန်းချက်များ၊ ထွက်ပေါ် လာသည့်ရလဒ်များနှင့် ဆက်စပ်လျက် ရှိပြီး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ စက်မှုကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း၊ မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်း စသော အောင်မြင်မှုများနှင့် ဆက်နွှယ်နေသဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ် ပေမည်သာဖြစ်၏။

နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် တိုင်းပြည် သာယာဝပြောရေးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံ ရေးကို အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် ရည်သန်၍ ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်၏ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝ သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေး အတွက်လည်း နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ် တစ်ရပ်အဖြစ် ချမှတ်အကောင်အထည် ဖော်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပေသည်။ နိုင်ငံ ရေးစနစ်များဟူသည် သူ့အလိုအလျောက် ပေါ်ပေါက်လာခြင်းမဟုတ်ဘဲ တည်ရှိဆဲ ခေတ်ကာလတစ်ခု၏ အားနည်းချက်နှင့် ချွတ်ယွင်းချက်ကြောင့်သာ ပေါ်ပေါက် လာခြင်းဖြစ်၏။ မြန်မာ့သမိုင်းကြောင်း ကိုလေ့လာကြည့်ပါက လွတ်လပ်ရေးရပြီး ကာလမှစ၍ ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီလမ်း ကြောင်းပေါ် စတင်လျှောက်လှမ်းခဲ့သော် လည်း လူမျိုးရေးနှင့်ဝါဒရေးရာအားပြိုင် မှုများ ပြင်းထန်လွန်းသဖြင့် ဒီမိုကရေစီ အပင်ငယ်လေးမှာ လူးလူးလွန်လွန်ဖြင့် သာ ရှင်သန်ခဲ့ရ၏။

မငြင်းနိုင်သောအမှန်တရား

၁၉၈၈ ခုနှစ်တွင် အရေးအခင်းဖြစ်ပွား၍ အာဏာရအစိုးရပြိုကွဲခဲ့ပြီး တပ်မတော် အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်တာဝန်များအား

ဝင်ရောက်ထိန်းသိမ်းပေးခဲ့ရပြီး ဆူပူ အကြမ်းဖက်မှုများကြောင့် တပ်မတော် အစိုးရအုပ်ချုပ်ရေးဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရ သည်။ တပ်မတော်အစိုးရသည် ပြည်သူ များထံ အာဏာလွှဲပြောင်းပေးလို၍သာ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေရေးဆွဲ ပြီး ဒီမိုကရေစီအစိုးရပေါ်ပေါက်လာစေရန် အဆင့်ဆင့် ဖော်ဆောင်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ အပြစ်ရှာလိုသူများက ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို အကြောင်း အမျိုးမျိုးပြ၍ အပြစ်တင်ပြောဆိုနေကြ ဆဲဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေရေးဆွဲစဉ်က နိုင်ငံရေးပါတီ များမှကိုယ်စားလှယ် ၄၉ ဦး၊ ရွေးကောက်ပွဲ တွင် အရွေးခံရသောကိုယ်စားလှယ် ၁၀၇ ဦး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ကိုယ်စားလှယ် ၂၁၅ ဦး၊ တောင်သူလယ်သမားကိုယ်စား လှယ် ၉၃ ဦး၊ အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ် ၄၈ ဦး၊ အသိပညာရှင်နှင့်အတတ်ပညာရှင် ကိုယ်စားလှယ် ၄၁ ဦး၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းကိုယ် စားလှယ် ၉၂ ဦး၊ အခြားဖိတ်ကြားသင့် သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ ၅၇ ဦးဟူသည့် ကိုယ်စား လှယ်အမျိုးအစား ရှစ်မျိုးနှင့် ကိုယ်စား လှယ် ၇၂၅ ဦးတို့ဖြင့် အစုအဖွဲ့ငယ်များ ဖွဲ့စည်းပြီး အကျေအလည်ဆွေးနွေး ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ထိုစဉ်က တာဝန်ယူခဲ့သည့် တပ်မတော်အလိုကျ ရေးဆွဲခဲ့ခြင်း ဟုတ်/မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်ဉာဏ် ဖြင့်သာ ဆင်ခြင်သင့်၏။ ထို့အပြင် နိုင်ငံ တော် ရှေ့ဆက်သွားမည့် လမ်းစဉ်(၇) ရပ်ကို ကမ္ဘာသိကြေညာ၍ မနေးမမြန်ဖြင့် တစ်ဆင့်ချင်း ညင်သာစွာကူးပြောင်းပေးခဲ့ သည်မှာလည်း မငြင်းနိုင်သောအမှန်တရား ဖြစ်၏။ ထိုသို့ညင်သာစွာကူးပြောင်းခဲ့ သဖြင့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစ၍ ဒီမိုကရေစီ အစိုးရနစ်ဆက်ပေါ်ထွက်လာခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် မိမိတိုင်းပြည်၏ ပကတိအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို မှန်မှန်ကန်ကန် နှင့် ခိုင်ခိုင်မာမာသွားနိုင်မှသာ နိုင်ငံ ရေးအရ တည်ငြိမ်မှုရှိမည်ဖြစ်၏။ ဒီမို ကရေစီစနစ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲဆိုသည် မှာ အသက်ပင်ဖြစ်၏။ ဒီမိုကရေစီစနစ် သည် အများဆန္ဒဖြင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဆိုရာ၌လည်း စစ်မှန်ပြီးရိုးသားသည့် နိုင်ငံရေးစနစ်ဖြစ်ရန်လိုအပ်ပြီး အများ ဆန္ဒသည် ရိုးသားမှုမရှိပါက ယင်းနိုင်ငံ ရေးသည် ဒီမိုကရေစီဟုပြောဆိုနိုင်ရန် ခဲယဉ်းပေလိမ့်မည်။ NLD ပါတီအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိရေးအတွက်ဆောင်ရွက် ရာ၌ မဲမသမာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရ၏။ တပ်မတော်အနေဖြင့် မဲစာရင်းမှားယွင်းမှုများကြောင့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန် များအား ခေတ္တတာဝန် ထမ်းဆောင် နေလျက်ရှိသည်။ မရိုးသားသည့်နိုင်ငံရေး ဆောင်ရွက်ချက်များကြောင့် ယခုအခြေ အနေသို့ ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်ရာ တပ်မတော်အနေဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမို ကရေစီလမ်းကြောင်း ခိုင်မာစွာဖြစ်ပေါ် လာစေရေး ခိုင်ခိုင်မာမာဆုံးဖြတ်ချမှတ် ဆောင်ရွက်နေပေသည်။ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် “အရေးပေါ် ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ

ဥပဒေ(၂၀၀၈ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည် ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမို ကရေစီစနစ်များနှင့်အညီ နိုင်ငံတော် တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်”ဆိုသည့် ရှေ့လုပ်ငန်း စဉ်အားချမှတ်ထားရှိပြီး ဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးအတွက် နိုင်ငံရေးအရ လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်ကို မမှိတ်မသုန် ဆောင်ရွက်သွားမည်သာ ဖြစ်ပေသည်။

ကမ်းလင့်ကြိုဆို

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို နိုင်ငံအလိုက် ကျင့်သုံးပုံချင်းသည် တူညီမှု မရှိဘဲ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လူနေမှုစနစ်၊ ယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာ၊ ဓလေ့ ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများနှင့် ကိုက်ညီ သည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုသာ ကျင့်သုံးလေ့ ရှိကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း မိမိ တို့၏သဘောသဘာဝများနှင့် ကိုက်ညီ သည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုသာ ကျင့်သုံး လျှောက်လှမ်းလျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ လျှောက်လှမ်းရာ၌ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနှင့်အမီ ရင်ပေါင်တန်း လိုက်နိုင်ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးသည် အဓိကနေရာမှပါဝင်လျက်ရှိ၏။ ထို့အပြင် ငြိမ်းချမ်းရေးသည် မြန်မာပြည်သူများ အပါအဝင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးရှိ ပြည်သူ တို့၏ အလိုလားအတောင့်တဆုံးအရာ၊ အလိုချင်ဆုံးသော ဆန္ဒလည်းဖြစ်၏။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ကို ရှေးရှုပြီး ရိုးသားမှု၊ စိတ်ရင်းစေတနာ မှန်ကန်မှုတို့ဖြင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင် အဖွဲ့များအပေါ် အမြဲတမ်း ကမ်းလင့်ကြိုဆိုလျက်ရှိပါသည်။

တပ်မတော်အနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ်(NCA)ကို တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း (၁၀)ဖွဲ့ဖြင့် လက်မှတ်ရေးထိုးထားရှိပြီးဖြစ်၏။ NCA စာချုပ်တွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် များသည် ကနဦး လက်နက်စွန့်ရန်မလိုဘဲ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ၏ ရလဒ်များကို အခြေခံ၍ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ အား ချုပ်ငြိမ်းသွားစေမည်ဖြစ်၏။ NCA တန်းတူရည်တူ အခွင့်အရေးရရှိခြင်းနှင့် အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုတည်ဆောက် ခြင်းဟူသော တန်ဖိုးများဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားခြင်းဖြစ်သည်။ NCA စာချုပ်သည် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များအတွက် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရေးကို တိကျစွာပြဋ္ဌာန်းထားသော နိုင်ငံရေး လမ်းပြမြေပုံတစ်ခုအဖြစ်လည်း အာမခံ ချက်အပြည့်အဝပေးထား၏။ ၎င်းအပြင် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံ သည့်ပြည်ထောင်စုကို နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ရလဒ်များနှင့်အညီ တည်ဆောက်သွား နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံရေးအင်အားစုများ အားလုံးပါဝင်သော နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ များ ကျင်းပပြုလုပ်သွားနိုင်ရန်အတွက် အာမခံချက်များပါဝင်၏။ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများမှရရှိလာသော ဆုံးဖြတ် ချက်များနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကို ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်၊ ပယ်ဖျက် ခြင်းများပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အားဖြည့်ပေးမည့် အသက်ဝင်ရှင်သန်နေသော ဖွဲ့စည်းပုံ

အခြေခံဥပဒေ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်ပေါ်ပေါက်လာမည်ဖြစ်ပေ သည်။ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများမှရရှိလာ သော ဆုံးဖြတ်ချက်များ၊ ဆွေးနွေးပွဲ ရလဒ်များနှင့်အညီ တိုင်းရင်းသားများအစဉ် တစိုက်တောင်းဆိုခဲ့သည့် တန်းတူညီမျှမှု ကို အာမခံနိုင်သည့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက် ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့်ပြည်ထောင်စု ကိုတည်ဆောက်ခြင်းဖြင့် လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများ ချုပ်ငြိမ်းစေမည်ဖြစ် သည်။

ထို့ကြောင့် NCA ၏ တန်ဖိုးနှင့်အနစ် သာရတို့သည် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သက်သက်ထက်ကျော်လွန်၍ လက်နက် ကိုင်ပဋိပက္ခများကို နိုင်ငံရေးနည်းလမ်း ဖြင့် အဖြေရှာကြပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက် ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသော ပြည်ထောင် စုကြီးကို ပါဝင်သင့်သူအားလုံးပါဝင် သည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများနှင့်အညီ တည်ဆောက်ရန်ဟူသော အာမခံချက် ကို အခိုင်အမာပေးထား၏။ ထို့ကြောင့် လည်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ အားလုံးတို့၏ တူညီသောဆန္ဒဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးအတွက် NCA စာချုပ်မှသည် ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေ ခံသော ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး အား နိုင်ငံရေးရည်မှန်းချက်ထား လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။

မော်ကွန်းတင်ရစ်ပေမည်

အချုပ်အားဖြင့်ဆိုရသော် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲတိုးတက်နေ သောအခြေအနေပေါ်မှ အမျိုးသားရေး လုပ်ငန်းစဉ်နှင့် နိုင်ငံရေးအရလုပ်ငန်း စဉ်တို့ကို မှန်ကန်စွာအကဲဖြတ်ချမှတ် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်၏။ စေတနာဖြင့် ယှဉ်သည့် မျှော်မှန်းချက်များကို ဝိုင်းဝန်း အားထုတ်ဆောင်ရွက်မှသာ နောင်လာ နောက်သားအဆက်ဆက်အထိ ကျယ် ပြန့်ထိရောက်သော အကျိုးသက်ရောက် မှုများရရှိပေမည်။ နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူ ဟန်ချက်ညီညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်၏သာယာဝပြောမှု နှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံမှုရပ်လုံးတို့က ပေါ်ပေါက်လာမည်မှာ မလွဲစကန်ဖြစ်၏။ နိုင်ငံတစ်ခုအားဦးဆောင်ရာတွင် နိုင်ငံ့ အရေးသည် ထိပ်ဆုံးမှဖြစ်သဖြင့် အမျိုး သားအကျိုးစီးပွားအပေါ် မှန်ကန်သည့် ဘက်က မမှားမယွင်းရပ်တည်ဆောင် ရွက်ပါလျှင် နောင်မျိုးဆက်သစ်များ အတွက် တာဝန်ကျေသူများဖြစ်လာကြ ပေမည်။ လောကတွင် တည်ဆောက်ပြု ပြင်သူနှင့်ဖျက်ဆီးသူကား ဒွန်တွဲလျက် ရှိပေမည်။ ဖျက်ဆီးသူတို့၏ နိဂုံးအဆုံး သတ်သည် ဖျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကိုသာပိုင် ဆိုင်ရပြီး တည်ဆောက်ပြုပြင်သူတို့မှာ ကောင်းမွန်ခိုင်မြဲမှုကို ပိုင်ဆိုင်ကြစေဖြစ် ၏။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သည် ရင်ထဲမှ စိတ်ရင်းစေတနာအမှန် တရားတစ်ခုဖြစ်သည့် ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွားတိုးတက်ရေးကို အစဉ် ရှေးရှုဆောင်ရွက်နေခြင်းကြောင့်အနာဂတ် တွင် ကောင်းမွန်မှုသမိုင်းကြောင်းတို့ဖြင့် မော်ကွန်းတင်ရစ်ပေမည်ဟု ယုံကြည် မိပါတော့၏။ ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

# ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့ (၂၀၂၁) အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပနိုင်ရေး အကြံပြုညှိနှိုင်းစည်းစဉ်း ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပြန်လည်ဦးမော့လာစေရေး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄  
ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဌေးအောင်သည် ကမ္ဘာ့ခရီးသွား လုပ်ငန်းနေ့ (၂၀၂၁) အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး အပြီးသတ်စီစဉ်ဆောင် ရွက်ထားရှိမှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲက ဗီဒီယို ကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ဝန်ကြီးဌာန နီလာအစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထား ရှိသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေး ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။



နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းအား ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် နိုင်ငံတော်အဆင့် ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ခရီး သွားလုပ်ငန်းနေ့ (၂၀၂၁) အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူ အဆင့်ဆင့်နှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများအလိုက်

လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် လစ်ဟင်းမှုမရှိစေ ရေးစနစ်တကျ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါသည် မြန်မာ နိုင်ငံသာမက ကမ္ဘာတွင် ဖြစ်ပွားနေသော်လည်း ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပြန်လည်ဦးမော့လာစေရေးအတွက် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ နိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ညီနောင်အသင်း များကလည်း ဖြစ်နိုင်ချေရှိသည့် နည်းလမ်းကောင်း များရှာဖွေဖော်ထုတ်၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယင်းကိုဦးတည်၍ ယခုနှစ် အခမ်းအနားတွင် ဤဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်းများ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်း တတ်သိပညာရှင်နှင့် ခရီးသွား လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ် များပါဝင်သည့် ကြံ့ကြံ့ခိုင်ခိုင်သော ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း၊ ဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကျင်းပ ရန်ပါရှိရာ ဆွေးနွေးပွဲ၏ ရည်မှန်းချက်ကို သိရှိစေရန် သတ်မှတ်ထားသော အချိန်အတွင်း ပြည့်စုံစွာ ဆွေးနွေးနိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိ ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

## မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ စတုတ္ထအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄  
မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေး ဆိုင်ရာ အမျိုးသားကော်မတီ၏ အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းများ ဖန်တီးပေးရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ စတုတ္ထအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါ ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အလုပ်သမားများအား ဖယ်ရှားပြီး သင့်လျော် ကောင်းမွန်သည့် အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးနှင့် သက်မွေး ပညာကျောင်းများ တက်ရောက်နိုင်ရေး စီမံဆောင် ရွက်ပေးရန်”ဟူ၍ ပါဝင်ကြောင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းများဖန်တီးပေးရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအနေ ဖြင့် အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်၏ ပထမ ငါးနှစ်စီမံချက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ) တွင် “အရည်အသွေးရှိသည့် လုပ်သားအင်အားရရှိစေရန် ကလေးသူငယ်လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်းများသို့ ပို့ဆောင်ပြီး သင်တန်းဆင်းများကို သင့်တော်သော အလုပ်အကိုင်ရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများအတွက် ထိရောက်

ပြီး Online Shopping များ ပိုမိုတွင်ကျယ်လာသဖြင့် အသေးစား/အငယ်စား/အလတ်စား စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ် စနစ်အသုံးပြု၍ အသွင်ကူးပြောင်းနိုင်ရေး၊ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းဖန်တီးပေးရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ဝင်များက ခေတ်နှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်ရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ထို့နောက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးမောင်မောင်သန်းက ကော်မတီ၏ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။  
ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသည့် လုပ်ငန်း ကော်မတီဝင်များက ဝန်ကြီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများကို ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြပြီး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်က မြန်မာနိုင်ငံ ကလေး အလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်ကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်း တာဝန်များ၊ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ကော်မတီဝင် များမှ သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကဏ္ဍများအလိုက် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ထိရောက်စွာ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## သက်သာသော ဈေးနှုန်းဖြင့် စားအုန်းဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှု ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄  
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် စားအုန်းသုပြည်သူများ သက်သာသော ဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ဗဟိုဘဏ်မှ ရည်ညွှန်းငွေလဲနှုန်းဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချ ပေးသည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် မှာယူတင်သွင်းခဲ့သည့် စားအုန်းဆီများကို စက်တင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ စတင်ရောင်းချလျက်ရှိရာ ယနေ့ထိ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့အတွက်

စားအုန်းဆီ ဝိသုသာ ၂၀၀၀၉၀၀ တန်ချိန် ၃၂၇၀ ရောင်းချခဲ့ပြီးဖြစ် သည်။  
ဈေးကားများဖြင့် လှည့်လည်ရောင်းချပေးလျက်ရှိ ရန်ကုန်မြို့အတွင်းရှိ စားအုန်းသုများအတွက်အသင်း၏ အစီအစဉ် ဖြင့် ရပ်ကွက်များသို့ ဈေးကားများဖြင့် လှည့်လည်ရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး ကျန်တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များသို့လည်း ဆက်လက်ရောင်းချပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စားအုန်းဆီများကို လက်ကားဝယ်ယူရောင်းချ သူများအနေဖြင့် လက်လီအရောင်းဆိုင်များတွင် အသားတင်အကျိုး အမြတ် နှစ်ရာခိုင်နှုန်း ထက်မပိုသည့် ဈေးနှုန်းဖြင့် စားအုန်းသုပြည်သူ

များသို့ ပြန်လည်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသွားရမည်ဖြစ်ပြီး စားအုန်းသု ပြည်သူများ သို့ လက်လီ/လက်ကား ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးမည့် လုပ်ငန်းရှင်များအနေ ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း အမှတ် (၁၀၄/၁၀၈) ကမ်းနားလမ်း လွတ်လပ်ရေးရပ်ကွက် (ဆင်မင်း အိမ်ရာ ဓမ္မာရုံရှေ့) အလုံမြို့နယ် ဖုန်း ၀၉-၄၄၄၄၄၇၂၉၅၊ ၀၉-၄၀၁၅၂၇၀၄၉ နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စားအုန်းသုရောင်းရာဦးစီးဌာန ၀၁ ၂၅၀၂၇၀၊ ၀၉-၄၃၆၆၆၆၆၆ တို့သို့ ဆက်သွယ်ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



# လားရှိုးမြို့နယ်၌ တစ်နေ့လျှင် အောက်ဆီဂျင် လီတာ ၄၀ ဆံ့ အလုံး ၄၀၀ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် စက်နှစ်လုံးအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

လားရှိုး စက်တင်ဘာ ၂၃ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက လားရှိုး မြို့ မိုင်းရယ်-တန့်ယန်းလမ်းပေါ်ရှိ Cornerstone Resources(Myanmar)Ltd; သို့ ရောက်ရှိရာ စက်ရုံပြင်ပဆက်ဆံရေးတာဝန်ခံ ဦးတင်အုန်းက စက်ရုံလည်ပတ်နေမှုအခြေအနေ၊ စက်ရုံ၏ အဓိက သန့်စင်သည့် သတ္တုနှင့်ပတ်သက်သည့်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုအဆင့်ဆင့်များနှင့် စက်ရုံအတွင်း တပ်ဆင်ထားသော ကျန်းမာရေးသုံး အောက်ဆီဂျင် တစ်နေ့လျှင် လီတာ ၄၀ ဆံ့အိုး အလုံး ၄၀၀ ထုတ်လုပ် နိုင်သည့် စက်နှစ်လုံးအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။



မြေနေရာနှင့်ပတ်သက်သည့် ကနဦးလုပ်ငန်း လျာထားချက်များနှင့် မြေနေရာအခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ် သည့်များ လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့သည်။

စပါးစိုက်ခင်းတွင် မြေဩဇာပက်ဖျန်းနေမှုအား ကြည့်ရှုအားပေးရာ မိုင်းရယ်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေး တာဝန်ခံက လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း ပြောကြားရာတွင် ဒေသခံတောင်သူများအကြိုက်ဖြစ် သော မျိုးစပါးများအား အဓိကစိုက်ပျိုးထားခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြို့နယ်အနေဖြင့် စိုက်ဧက ၁၂၀၀၀ ရှိရာ ရာနှုန်းပြည့် ပြည့်မီအောင်စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက် နိုင်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားရာ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များကိုလမ်းညွှန်မှာကြား ခဲ့သည်။ ၎င်းမှတစ်ဆင့် မိုင်းရယ်မြို့ရှိ စိမ်းလွန်သော ကြာကန် သန့်ရှင်းသောယာရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက် နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးရာ ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင် သာယာရေးဌာနခွဲ(လားရှိုး) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်ကိုကိုနှင့် ဒုတိယအင်ဂျင်နီယာမှူးကြီး ဦးကျော်မိုးခိုင်တို့က လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေ အနေများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်း စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ သည်။

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကုသရေးအတွက် အောက်ဆီဂျင်ဖြည့်တင်းမှုနှင့် သန့်ရှင်းသာယာသပ်ရပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးဗိုလ်ဌေးသည် ယနေ့နံနက် ၇ နာရီ တွင် ကမာရွတ်မြို့နယ် ဗဟိုလမ်းရှိ နာနတ်တော စည်ပင်သာယာရုံတပ်ဖွဲ့လှိုင်းခန်း၌ ရွှေလျားဈေးကား (Mobile Market) စနစ်ဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီ မြို့ပြပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာန၏ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့ပြ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ ကုန်စိမ်း များ၊ မီးဖိုချောင်သုံး ကုန်ခြောက်မျိုးစုံ၊ တိရစ္ဆာန်ဆေးကု နှင့် ထုတ်လုပ်ရေးဌာနလိုအပ်စေရန်အတွက် အသားမျိုးစုံ နှင့် ဈေးများနှင့် ကုန်စည်ပွဲရုံများဌာနမှ ငါး/ပုစွန် အမျိုးမျိုးတို့အား ရောင်းချပေးနေမှုများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် မြို့တော်ဝန်နှင့်အဖွဲ့သည် မရမ်းကုန်း မြို့နယ် မင်းမေ့လမ်းရှိ မြန်မာကုန်ဗဟိုဌာန (MCC)ကိုဗစ်-၁၉ ကုသရေးစင်တာသို့ သွားရောက်၍ ယာဉ်ယန္တရားစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ထိန်းသိမ်းရေးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ အောက်ဆီဂျင်အရည် ဖြည့်တင်းပြီးစီး မှုတို့အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြား ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် မြို့တော်ဝန်နှင့်အဖွဲ့သည် နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာ ဝန်ထမ်းအင်အား ၁၀၀ ဖြင့် ကမာရွတ်မြို့နယ် (၂) ရပ်ကွက်နှင့် လှိုင်မြို့နယ် (၁၀)ရပ်ကွက်ကြား ပြည်လမ်းမပေါ်ရှိလမ်းဘေးဝဲ/ယာ ရေမြောင်းများနှင့် မြကန်သာ (၂)လမ်း ကမာရွတ်ချောင်းအတွင်း ရေစီး ရေလောကောင်းမွန်စေရန်ချောင်း/မြောင်းများအတွင်း သဲမြေများ၊ အမှိုက်များနှင့် မြောင်းချေးများ ဆယ်ယူ



ရှင်းလင်းနေမှု၊ ကမာရွတ်ချောင်းသို့ စီးဝင်သည့် ရေမြောင်းများရှင်းလင်းနေမှု၊ မြောင်းပေါင် တစ်လျှောက် မြက်ချုံ့နွယ်များ ရှင်းလင်းနေမှု၊ လမ်းဝဲ/ယာ အုပ်စိုက်ကိုင်များ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်း ပုံသွင်းနေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည် များ မှာကြားဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

## (၁၁) ကြိမ်မြောက်အာဆီယံလူငယ်ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် (၁၀) ကြိမ်မြောက်အာဆီယံ +၃ လူငယ်ဆိုင်ရာအဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄ (၁၁)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ လူငယ်ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကြီးများ အစည်းအဝေး (11<sup>th</sup> ASEAN Senior Officials Meeting on Youth) နှင့် (၁၀) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ+၃ လူငယ်

ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေး (10<sup>th</sup> ASEAN Plus Three Senior Officials Meeting on Youth) တို့ကို စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ မလေးရှား နိုင်ငံက အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ် တာဝန်ယူ၍ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်

ဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက် နံနက် ပိုင်းတွင် ကျင်းပသည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အာဆီယံ လူငယ်ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကြီးများ (SOMY) အစည်းအဝေး၏ ပူးတွဲသဘာပတိအဖြစ် မြန်မာ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်

အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေး၏ အစီရင်ခံစာ တို့ကို ပြင်ဆင်ခဲ့ကြသည်။

(၁၀)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ+၃ လူငယ်ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကြီးများ အစည်းအဝေး (10<sup>th</sup> ASEAN Plus Three Senior Officials Meeting on Youth) ကို စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပရာ အာဆီယံ နှင့် မိတ်ဖက် ၃ နိုင်ငံတို့၏ လူငယ် ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး အာဆီယံ+၃ လူငယ်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၁၆-၂၀၂၀) အပေါ် ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။ ဆက်လက်၍ အာဆီယံ+၃ လူငယ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၂၁-၂၀၂၅) အပေါ် အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေများနှင့် လူငယ်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ အား ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်ကျော်မိုးက ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် အစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ သဘာပတိ အဖြစ် လက်ရှိအာဆီယံအဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေး၏ အိမ်ရှင်ဖြစ်သည့် မလေးရှားနိုင်ငံ လူငယ်နှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာနမှ ဒုတိယအထွေထွေအတွင်း ရေးမှူးချုပ်၊ H.E Ms. Ramona Mohd Razali နှင့် ပူးတွဲသဘာပတိ အဖြစ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်ကျော်မိုးတို့က ဆောင်ရွက် ကြပြီး အစည်းအဝေးတွင် (၁၀) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ လူငယ်ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိ

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပုသိမ်မြို့နယ်၌ ပြည်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေး

ပုသိမ် စက်တင်ဘာ ၂၄  
ပုသိမ်မြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက် ငါးရပ်ကွက်မှ အသက် ၅၅ နှစ်အထက် ပြည်သူတို့အား ပုသိမ်မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနတို့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေးထိုးနှံပေးရာ အမှတ်(၂) ရပ်ကွက် အုပ်စုက မဟာဗန္ဓုလလမ်း အောင်ဓမ္မ ပါလ သာသနာ့ဗိမာန်၌ ၂၀၀၊ အမှတ် (၆)ရပ်ကွက်အုပ်စုမှ ကုသိနာရုံဓမ္မာရုံ၌ ၂၀၀၊ အမှတ်(၈)ရပ်ကွက်အုပ်စုမှ အထက (၄) ခန်းမ၌ ၃၅၇ ဦး၊ အမှတ် (၉) နှင့် (၁၀)ရပ်ကွက် အုပ်စုနှစ်စုမှ အထက(၈) သင်တန်းခန်းမ၌ ၄၃၀ တို့အပြင် သီးခြားမသန်စွမ်း သုံးဦးနှင့် အသက် ၉၀ အရွယ် သုံးဦး အပါအဝင် ၁၇၃၅ ဦးတို့အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ



ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာတွင် အနောက် တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ မ.ဆ.ရ (၄) ဆေးတပ်မှဝန်ထမ်းများနှင့် မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအား တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်စွာလှိုင်နှင့် တိုင်း ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ လာရောက်အားပေး ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်သူသို့ မေတ္တာရပ်ခံချက်

၁။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်အရ လူတိုင်းမှာ လွတ်လပ်စွာပြောဆိုခွင့်၊ လုပ်ကိုင်ခွင့်၊ နေထိုင်ခွင့်ရှိကြပါသည်။ ထိုလွတ်လပ်မှုသည် သူတစ်ပါးအား မထိပါးစေရပါ။ မိမိနှင့် သဘောထားအယူအဆမတူသူကိုလည်း ကွဲလွဲခွင့်ပေးရပါသည်။ မတားဆီးရ၊ မထိပါးရပါ။ သို့ရာတွင် ယခုအခါ ဒီမိုကရေစီ လူ့အခွင့်အရေးကို အကြောင်း အမျိုးမျိုးပြကာ အခြားသူများအား အုပ်စုဖွဲ့အတင်းအကျပ်ပြုခြင်း၊ နှောင့်ယှက်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများအထိ ဥပဒေကို ချိုးဖောက်မှုအချို့ ရှိလာခဲ့ပါသည်။ စည်းကမ်း မရှိလျှင် ဒီမိုကရေစီ ပျက်စီးနိုင်ပါသည်။

၂။ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူလူထုဘေးကင်းလုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ကို နှောင့်ယှက်၊ တားဆီး၊ ဖျက်ဆီးသော ကျူးလွန်မှုများကို ထိရောက်ဟန့်တားမည့် ဆောင်ရွက်ချက်များဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် ကြရပါမည်။

၃။ တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ တန်းတူညီမျှခြင်း၊ အေးချမ်းလုံခြုံခြင်းကို လိုလားကြသည့် ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်သူများကို လက်မခံကြရုံသာမက နိုင်ငံလူမျိုးအကျိုးအတွက် ပူးပေါင်းလက်တွဲကာ တားဆီး ပယ်ရှားကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

ထောပတ်သီးကို GAP စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးမှုများပြုလုပ်ပြီး အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်

မန္တလေး စက်တင်ဘာ ၂၄  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ထောပတ်သီး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရောင်းချသည့် ခြံများတွင် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ GAP စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးမှုများပြုလုပ်ပြီး အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ထောပတ်သီးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တင်ပို့ ရောင်းချသူများအသင်းမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့် က ပြောသည်။

လက်ရှိတွင် မြန်မာထွက်ကုန် ထောပတ်သီး များကို ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကမ်းလှမ်းမှုများနှင့် တင်ပို့ရောင်းချမှုများရှိနေသည့်အတွက် ထောပတ်သီး စိုက်ပျိုးသူ တောင်သူများအနေဖြင့် GAP စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းများပြုလုပ်မှသာ အဆင်ပြေမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးပြီး ဧကများကို GAP

စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေပြီး လာမည့်နှစ်တွင် စိုက်ပျိုး မည့် ထောပတ်ခြံများကိုလည်း တောင်သူများက စိုက်ပျိုးရေး နည်းစနစ်ကောင်းဖြစ်သော GAP စနစ် ဖြင့် စိုက်ပျိုးကာ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ထောပတ်သီးခြံတွေကို GAP စနစ်နဲ့ စိုက်ပျိုး ပြီး လက်မှတ်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်းက ထောပတ်ခြံတွေလည်း GAP စနစ်နဲ့ စိုက်ပျိုးနေတာရှိပါတယ်။ ပြည်ပကို ပို့နေတာ ဆိုတော့ GAP စနစ်နဲ့ စိုက်ပျိုးမှအဆင်ပြေမှာပါ။ စိုက်ပြီးသမျှ ဧကတွေကတော့ GAP စနစ်နဲ့ သွားဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားပါတယ်။ ဧက ၅၀၀၀ နဲ့ ၁၀၀၀၀ ကြားကိုတော့ GAP စနစ်နဲ့ဆက်လက် စိုက်ပျိုးသွားမှာပါ။ နောက်ထပ် စိုက်ပျိုးမယ့်သူတွေ ကလည်း GAP စနစ်နဲ့ စိုက်ပျိုးဖို့ပြင်ဆင်လာကြပါပြီ။

GAP အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ် ရရှိဖို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ နည်းစနစ်ကောင်းတွေနဲ့ စိုက်ပျိုးတဲ့အတွက်ဝယ်ယူစားသုံးသူပြည်သူတွေလည်း ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး ယုံကြည်စိတ်ချစွာ စားသုံးနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်း ပြည်ပရောင်းချတဲ့ အခါမှာလည်း ဈေးကောင်းများရရှိမှာပါ” ဟု ၎င်းက ရှင်းပြသည်။

ထောပတ်သီးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရောင်းချသည့် ခြံတောင်သူများကို GAP စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရန်အတွက် သင်တန်းတစ်ကြိမ်ပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ GAP စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် မြေ၊ ရေများကို စစ်ဆေးခြင်း များပြုလုပ်ထားကြောင်း၊ ထို့ပြင် အစာကျွေး နည်းစနစ်များ၊ ပိုးသတ်ဆေးသုံးစွဲနည်းစနစ်များကို GAP စနစ်ဖြင့် ကိုက်ညီစေရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်နေ



ကြောင်း၊ အဆိုပါ လုပ်ငန်းများကို ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပြီး ဆက်လက်၍ သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးသွားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။  
မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



ပြည်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး လှည့်လည်အသိပေးနှိုးဆော်

ပြည် စက်တင်ဘာ ၂၄  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့နယ်တွင် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် ယနေ့ မွန်းလွဲ ပိုင်းတွင် ပြည်ခရိုင်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနနှင့် ပြန်/ဆက်ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများပူးပေါင်း၍ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ အရောက် အသံချဲ့စက်ဖြင့် လိုက်လံအသိပေးကြေညာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ပြည်ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးမြို့၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေး အသိပညာပေးနှိုးဆော်

ပဲခူး စက်တင်ဘာ ၂၄  
ပဲခူးမြို့နယ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေး အတွက် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့၏ဦးဆောင်မှုဖြင့် ပဲခူးခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှဝန်ထမ်းများသည် ယနေ့တွင် ပဲခူးမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက် များသို့ လှည့်လည်အသိပညာပေး နှိုးဆော်ကြေညာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဌေးဌေးကြည်(ခရိုင်ပြန်/ဆက်)



အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု လှုပ်စစ်သံဂဟေဆက်သင်တန်းဆင်း

ကန်ကြီးထောင့် စက်တင်ဘာ ၂၄  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလုံးငွေရင်းရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု လှုပ်စစ် သံဂဟေဆက်သင်တန်းကို သင်တန်းသား ၂၀ ဖြင့် သင်တန်းကာလ ၁၅ ရက်တိုင် သင်ကြားပို့ချခဲ့သည်။

ယနေ့တွင် သင်တန်းဆင်းပွဲကို ကျင်းပရာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့ဝင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး သင်တန်းဆရာအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ခြင်း၊ သင်တန်းထူး ချွန်ဆုပေးအပ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပြီးစီး၍ သင်တန်းသားများ အနေဖြင့် မိမိတတ်ကျွမ်းထားသော ပညာရပ်များဖြင့် မိမိတို့ကျေးရွာကို အကျိုးပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။  
JLL

# သြစတြေးလျနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုပမာဏ အရွယ်ရောက်ပြီးလူဦးရေ၏ ထက်ဝက်ခန့် ပြည့်မီတော့မည်

ကန်ဘာရာ စက်တင်ဘာ ၂၄  
 သြစတြေးလျနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ  
 ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုပမာဏသည်  
 အရွယ်ရောက်ပြီးလူဦးရေ၏ ထက်ဝက်  
 ခန့်အထိ ပြည့်မီတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း  
 ယနေ့သတင်းများအရ သိရသည်။  
 အသက် ၁၆ နှစ်အထက်အရွယ်  
 ပြည်သူ ၇၄ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းအား  
 ကာကွယ်ဆေး အနည်းဆုံးတစ်ကြိမ်ထိုး  
 နှံပေးပြီးဖြစ်ပြီး ၄၉ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း  
 အား ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးနှံပေးပြီး  
 ဖြစ်ကြောင်း သြစတြေးလျကျန်းမာရေး  
 ဝန်ကြီးဌာန၏ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။  
 အရွယ်ရောက်ပြီးလူဦးရေ ၇၅ ရာခိုင်  
 နှုန်းအား ကာကွယ်ဆေးတစ်ကြိမ်နှင့်  
 ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအား ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်

ထိုးနှံပေးနိုင်တော့မည် ဖြစ်ကြောင်း  
 ဝန်ကြီးချုပ် စကော့မောရစ်ဆင်က  
 ယမန်နေ့ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်  
 တွင် ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ရောဂါ  
 ကူးစက်မှုတတိယလှိုင်းကို ကာကွယ်ရန်  
 အစီအမံများ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိစဉ်  
 လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉  
 ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၇၀၀ ကျော်ထပ်မံ  
 တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 နယူးဆောက်ဝေးလ် ပြည်နယ်၌  
 ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၀၄၃ ဦးနှင့်  
 သေဆုံးသူ ၁၁ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့သည်။  
 အဆိုပါပြည်နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ  
 ကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၇၇ ဦးရှိလာခဲ့ပြီ  
 ဖြစ်သည်။ ဗစ်တိုးရီးယားပြည်နယ်၌  
 ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၇၃၃ ဦးနှင့်

သေဆုံးသူတစ်ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့သည်။  
 သြစတြေးလျ မြို့တော်နယ်မြေ၌ ရောဂါ  
 ကူးစက်ခံရသူ ၁၉ ဦးတွေ့ရှိခဲ့သည်။  
 သို့သော် အဆိုပါနယ်မြေအတွင်းရှိ  
 အသက် ၁၆ နှစ်အထက် အရွယ်ပြည်သူ  
 ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းအား မကြာမီအချိန်အတွင်း  
 ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်  
 ထိုးနှံပြီးစီးတော့မည်ဖြစ်သည်။  
 ထိုသို့ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးမှု  
 ကြောင့် သြစတြေးလျမြို့တော် နယ်မြေ  
 အတွင်း ချမှတ်ထားသည့် ဗိုင်းရပ်စ်  
 ကာကွယ်ဆေးစည်းမျဉ်းများကို လာမည့်  
 ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ပြန်လည်ဖြေလျှော့  
 ပေးနိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
 ကိုးကား - ဆင်ဟွာ  
 ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



## မလေးရှားနိုင်ငံ၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၁၃၇၅၄ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ကွာလာလမ်ပူ စက်တင်ဘာ ၂၄  
 မလေးရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း  
 ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၃၇၅၄ ဦး ထပ်မံ  
 စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း၌ အဆိုပါရောဂါ  
 ကြောင့် ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၁၅၆၆၇၈ ဦး  
 ရှိလာကြောင်း မလေးရှားကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက  
 ယနေ့သတင်းထုတ်ပြန်သည်။  
 အဆိုပါရောဂါထပ်မံကူးစက်ခံရသူများအနက်  
 လေးဦးသည် နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာ  
 သူများဖြစ်ပြီး ကျန် ၁၃၇၅၀ သည် ပြည်တွင်း၌  
 ကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး  
 ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် နူဟာဟ်မာအဗ္ဗူလာရှ်က  
 သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောသည်။  
 အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉  
 ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် ၁၁၅ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ  
 အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၄၆၈၁ ဦး  
 ရှိလာသည်။  
 သို့သော် လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ရောဂါမှ  
 ပြန်လည်ကျန်းမာလာသည့်အတွက် ၁၆၆၂၈ ဦး  
 ဆေးရုံများမှဆင်းသွားခဲ့ရာ ကျန်းမာရေးအခြေအနေ  
 ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူပေါင်း ၁၉၃၃၇၁၃ ဦး  
 ရှိကြောင်း သိရသည်။



လက်ရှိအချိန်အထိ ပိုးတွေ့ဆဲလူနာ ၁၉၈၂၈၄ ဦး  
 ရှိပြီး ၁၁၁၇ ဦးသည် အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်  
 များတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေရပြီး ယင်းတို့အနက်  
 ၆၁၅ ဦးသည် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ  
 အထောက်အကူပြုကိရိယာများ တပ်ဆင်ထားရ  
 သည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၆၈ ဒသမ  
 ၈ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကာကွယ်ဆေးအနည်းဆုံးတစ်ကြိမ်  
 ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ပြီး ၅၈ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း သည်  
 ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း  
 သိရသည်။  
 ကိုးကား - ဆင်ဟွာ  
 ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

## ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၈၅၃၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဟနွိုင်း စက်တင်ဘာ ၂၄  
 ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ  
 ၈၅၃၇ ဦးကို ယနေ့ ထပ်မံတွေ့ရှိကြောင်း  
 ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။  
 ၎င်းဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူများအနက် ၈၅၃၀  
 မှာ ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ပြီး ခုနစ်ဦးမှာ  
 ပြည်ပမှပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများဖြစ်ကြောင်း  
 သိရသည်။  
 နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရ  
 သူပေါင်း ၇၃၆၉၇၂ ဦးနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်  
 သေဆုံးသူ ၁၈၂၂၀ ရှိလာကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံ  
 တောင်ပိုင်းဒေသများ၌ လူအစုလိုက်အပြုံလိုက်  
 ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများကို တွေ့ရှိခဲ့ရာ၌  
 ဟိုချီမင်းစီးတီးမြို့တော်၌ ၃၇၈၆ ဦး၊ ဘင်ဒေါင်းခရိုင်၌  
 ၂၉၇၈ ဦးနှင့် ဒွန်နင်းခရိုင်၌ ၈၀၃ ဦး အသီးသီးတွေ့ရှိ  
 သည်။ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်  
 ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၅၀၅၈၅၉ ဦးရှိသည်။  
 ကိုးကား - ဆင်ဟွာ  
 ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

## ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ်ထပ်ဆောင်းထိုးနှံမှု စတင်

ဗန်ကောက် စက်တင်ဘာ ၂၄  
 ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ပြည်သူများ၏ လူနေမှုဘဝလအတိုင်း  
 ပြန်လည်ဖြစ်လာစေရန်ရည်ရွယ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉  
 ရောဂါကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ်ထပ်ဆောင်း  
 ထိုးနှံမှုအစီအစဉ်ကို ယနေ့စတင်လျက်ရှိကြောင်း  
 သိရသည်။  
 လက်ရှိအချိန်အထိ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၁၀ ရာခိုင်  
 နှုန်းသည် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူ  
 ပြီးဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံထုတ် Sinovac ကိုဗစ်-၁၉  
 ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု ခံယူထားပြီးသူများ  
 သည် AstraZeneca ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်  
 ဆေးကို ထိုးနှံနိုင်ကြောင်း ကျန်းမာရေးတာဝန်ရှိသူ  
 များက ဆိုသည်။ ယင်းသို့ ကာကွယ်ဆေးတတိယ  
 အကြိမ် ထိုးနှံခြင်းသည် ရောဂါခုခံနိုင်စွမ်း ပိုမို  
 ကောင်းမွန်စေရန်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးတာဝန်  
 ရှိသူများက ဆိုသည်။ နိုင်ငံအတွင်းရှိပြည်သူ သုံးသန်း  
 ကျော်သည် တတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထပ်ဆောင်း  
 ထိုးနှံခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကေ  
 ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

## တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၄၃၄၄ ဦး စံချိန်တင်တွေ့ရှိ

ဆိုးလ် စက်တင်ဘာ ၂၄  
 တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း  
 ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၂၄၃၄၄ ဦး စစ်ဆေး  
 တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 အဆိုပါရောဂါကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်သည်  
 နေ့စဉ်ကူးစက်မှုအရေအတွက် စံချိန်တင်ခဲ့သည်။  
 တောင်ကိုရီးယားအစိုးရက မကြာသေးမီရက်များ  
 အတွင်း နှစ်စဉ်အားလပ်ရက်ပိတ်ရက်များတွင်  
 မိတ်ဆုံစားပွဲများ ကျင်းပခွင့်ပြုခဲ့သည်။ ကာကွယ်  
 ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံထားသူများဖြစ်ပါက ရှစ်ဦးအထိ  
 စုစည်းခွင့်ပေးခဲ့သည်။  
 အားလပ်ရက်အတွင်း အလည်အပတ်ခရီးသွားခဲ့  
 သူများအား ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ထား  
 ကြောင်းနှင့် ရောဂါကူးစက်မှုများ ပိုမိုမြင့်တက်လာ  
 နိုင်ဖွယ်ရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက  
 ဆိုသည်။  
 ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ရောဂါပိုးရှိ၊ မရှိ  
 စစ်ဆေးမှုခံယူကြရန်၊ နေအိမ်အတွင်း၌သာ နေထိုင်



ကြရန်၊ လူစုလူဝေးရှောင်ကြဉ်ရန်နှင့် ကာကွယ်ဆေး  
 များ ထိုးနှံမှုခံယူကြရန် ပြည်သူများအား တိုက်တွန်း

ပြောကြားသည်။ ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချီကေ  
 ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

### ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဗယ်လ်ဆုရှင်များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် အဝေးရောက်ဆုများ ချီးမြှင့်သွားမည်



စတော့ဟုမ်း စက်တင်ဘာ ၂၄  
၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဗယ်လ်ဆုရှင်များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုကြောင့် အဝေးရောက်ဆုများ ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုဗယ်လ်ဆုရွေးချယ် ချီးမြှင့်ရေးအဖွဲ့က ယမန်နေ့တွင် ပြောသည်။  
ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် ပျံ့နှံ့မှုကြောင့် နိုင်ငံတကာခရီးသွားလာမှု ကန့်သတ် ပိတ်ပင်ခြင်းများရှိသည့်အတွက် အဆိုပါ ဆုံးဖြတ် ချက်ကို ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း နိုဗယ်လ်ဆုရွေး ချယ်ချီးမြှင့်ရေးအဖွဲ့က ဆိုသည်။  
လက်ခံရယူခဲ့  
ယမန်နှစ်အတွင်း ဆုရရှိခဲ့သူများသည် ၎င်းတို့ ၏ ဆုတံဆိပ်များနှင့် ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်များအား ၎င်းတို့၏ သက်ဆိုင်ရာသံရုံးများ၊ တက္ကသိုလ်များနှင့် အခြားသောနေရာများမှတစ်ဆင့် လက်ခံရယူ

ခဲ့ကြသည်။ ဆုရွေးချယ်ကြေညာခြင်းနှင့်သက်ဆိုင် သည့် အခမ်းအနားများကို အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ကျင်းပခဲ့သည်။ ဆုပေးပွဲကို ဆွီဒင်နိုင်ငံ စတော့ဟုမ်း မြို့တော်၌ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ယခုနှစ်တွင်လည်း ဆုရွေးချယ်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အခမ်းအနားများကို အွန်လိုင်းမှ တစ်ဆင့် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။  
ငြိမ်းချမ်းရေးနိုဗယ်လ်ဆု ရွေးချယ်ပွဲ အခမ်း အနားကို နော်ဝေနိုင်ငံ အော်စလိုမြို့၌ အောက်တိုဘာ လလယ်ပိုင်းတွင် ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသည်။  
ယခုနှစ် နိုဗယ်လ်ဆုရှင်များစာရင်းကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက်မှစတင်ပြီး ကြေညာသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

### အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၁၃၈ ၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

နယူးဒေလီ စက်တင်ဘာ ၂၄  
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၁၃၈ ၂ ဦး ထပ်မံ စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း၌ ဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၃၃၅၉၄၈၀၃ ဦးအထိ မြင့်တက် လာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ နောက်ဆုံးရက်စွဲစာရင်းများအရ သိရသည်။  
သေဆုံးသူပေါင်း ၄၄၆၃၆၈ ဦး ရှိ  
အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ၃၁၈ ဦး ထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ နိုင်ငံအတွင်း အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၄၄၆၃၆၈ ဦး ရှိလာသည်။ ရောဂါ ထပ်မံကူးစက်

ခံရသူ ၁၉၆၈၂ ဦးနှင့် သေဆုံးသူ ၁၅၂ ဦးသည် ကီရာလာပြည်နယ်မှဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိအချိန်အထိ ပိုးတွေ့ဆဲလူနာ ၃၀၀၁၆၂ ဦး ရှိကြောင်း သိရသည်။  
သို့သော် လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီ အတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ လူနာ ၃၂၅၄၂ ဦး ရောဂါမှပြန်လည်ကျန်းမာလာ သည့်အတွက် ဆေးရုံများမှ ပြန်လည်ဆင်းသွားခဲ့ရာ ကျန်းမာရေးအခြေအနေ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာ သူပေါင်း ၃၂၈၄၈၂၇၃ ဦး ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



### တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့မြောက်ပိုင်း ဟေလုံကျန်းပြည်နယ်၌ ဒယ်လီတာဗီဇပြောင်း ပိုင်းရပ်စ်တွေ့ရှိ



ဟဘင်း စက်တင်ဘာ ၂၄  
တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့မြောက်ပိုင်း ဟေလုံကျန်းပြည်နယ် ဟဘင်းမြို့၌ ဒယ်လီတာဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူများကို တွေ့ရှိရကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ပြောကြားသည်။  
ရောဂါပိုးမွှား၏ မျိုးရိုးဗီဇဆေးခြင်းများကို အခြေခံ၍ အဆိုပါပိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုကို အတည်ပြု နိုင်ခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေးဌာနက ပြောကြား သည်။

အဆိုပါဒေသ၌ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ဆိုင်ရာ သီးခြားစောင့်ကြည့်ရမည့်သူများအား ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ စစ်ဆေးမှုကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှ အဆိုပါ ပိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၁၅ ဦးကို တွေ့ရှိခဲ့ သည်။ ယခုပိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရမှုများအပေါ် ဆေးပညာဆိုင်ရာ အသေးစိတ်စုံစမ်းမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

### အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၅၅၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဂျကာတာ စက်တင်ဘာ ၂၄  
အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၅၅၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိရသဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၄၂၀၄၁၁၆ ဦး ရှိလာပြီး အဆိုပါရောဂါကြောင့် ၁၄၄ ဦး ထပ်မံသေဆုံးသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၄၁၂၅၈ ဦး ရှိလာ ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြား သည်။  
ထို့ပြင် ၄၆၀၇ ဦးမှာ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၄၀၀၇၀၅၅ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။ အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံအနေဖြင့် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်အရ တရုတ်နိုင်ငံမှ ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ

ကာကွယ်ဆေးများကိုလည်း ရရှိခဲ့ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ရက်နီဆာဆာက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့်ပြုလုပ်သော သတင်းစာရှင်းလင်း ပွဲ၌ ပြောကြားသည်။  
အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ရှိအချိန်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၂၇၃ ဒသမ ၆ သန်းအား ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးစီးသူ ၈၅ ဒသမ ၀၁ သန်းရှိပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံ ပြီးစီးသူ ၄၇ ဒသမ ၇၇ သန်းရှိကြောင်း သိရသည်။ အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံအနေဖြင့် လူဦးရေ ၂၀၈ ဒသမ ၂ သန်းအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးရန် ရည်မှန်းချက်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။  
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ





# အာဖရိကဒေသအတွင်း ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်ရေးအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုရန် ချမ်းသာသောနိုင်ငံများအား တိုက်တွန်း

ဒါအိစ်ဆလမ် စက်တင်ဘာ ၂၄

အရှေ့အာဖရိကလူမှုအသိုက်အဝန်း (အီးအေစီ) အတွင်းရေးမှူးချုပ် ပီတာ မာသုကီက ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး သာတူညီမျှရရှိရန်နှင့် ဒေသအတွင်း၌ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်ရန်အတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုရန် ချမ်းသာသောနိုင်ငံများအား တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

အတွင်းရေးမှူးချုပ် ပီတာ မာသုကီက နယူးယောက်မြို့၌ ကျင်းပသည့် (၇၆)ကြိမ်မြောက်ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ၏ အဆင့်မြင့်စကားစစ်ထိုးပွဲပြင်ပ၌ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တန်ဖေးနီးယားနိုင်ငံ အာရှရာမြို့ရှိ အရှေ့အာဖရိကလူမှုအသိုက်အဝန်းဌာနချုပ်၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ထို့ပြင် ပီတာ မာသုကီက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထုတ်လုပ်ရန်အတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးသောနိုင်ငံများအား အသိဉာဏ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများကို လျှော့ပေါ့ပေးရန် အရှေ့အာဖရိကလူမှုအသိုက်အဝန်း ခေါင်းဆောင်များ၏ တောင်းဆိုချက်များကိုလည်း ထောက်ခံကြောင်း အဆိုပါ

ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးသည့် နိုင်ငံများအတွက် ပိုမိုကုန်စည်များနှင့် အသိဉာဏ်မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများကို လျှော့ပေါ့သောလျှင် ကာကွယ်ဆေးများကို ထုတ်လုပ်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ပီတာ မာသုကီက ဆိုသည်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုမရှိသေးသည့် ဒေသသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဗီဇပြောင်းများဆင့်ကဲဖြစ်ပွားရန် လွယ်ကူသည့် အရင်းအမြစ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ချမ်းသာသောနိုင်ငံများက ကာကွယ်ဆေး ထပ်ဆောင်းထိုးနှံမှုခံယူရန် အစီအမံများ ချမှတ်လျက်ရှိစဉ် အာဖရိကဒေသတွင်မူ ကာကွယ်ဆေးလုံလောက်စွာရရှိရေးအတွက် ကြိုးပမ်းနေကြောင်းနှင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများကာကွယ်ဆေး သာတူညီမျှရရှိရမည်ဆိုသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ထိန်းသိမ်းလိုက်နာသင့်ကြောင်း ပီတာ မာသုကီက ဆိုသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်



## Sinovac ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ သုံးသန်း ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံလက်ခံရရှိ



ဖနောင်ပင် စက်တင်ဘာ ၂၄

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသည် တရုတ်နိုင်ငံက ပေးပို့သော Sinovac ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ သုံးသန်းအား ယနေ့ လက်ခံရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဆေးဝါးများအား ကမ္ဘောဒီးယား ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူ ရှေ့ဆက်ဆံရေး ဖနောင်ပင်လေဆိပ်၌ လက်ခံရယူခဲ့သည်။

ယခုလက်ခံရရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများအား အသက် ၁၂ နှစ်အောက် ကလေးငယ်များကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံရာတွင် အသုံးပြု သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြား သည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ရှိအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

တတိယအကြိမ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီးစီးကြောင်း သိရသည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ အနောက်ပစိဖိတ် ဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး စုဆောင်းခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ခြင်းတို့၌ လျာထားချက်ပြည့်မီခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကိုယ်စားလှယ် လီအေလန်က ပြောကြားသည်။

ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ခြင်းမှာ ကမ္ဘောဒီးယား အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှုအောက်တွင် ပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက် ခဲ့ခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုကဲ့သို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှုလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ခြင်းအပေါ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့အနေဖြင့် ဝမ်းမြောက်ကြောင်း ၎င်းကပြောကြား သည်။

နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၀၇၄၄၁ ဦးရှိပြီး ရောဂါမှပြန်လည် ကျန်းမာလာသူ ၉၉၆၂၈ ဦး ရှိကာ အဆိုပါ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ ၂၁၉၇ ဦးရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ

## ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၂၆၉၇ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဗန်ကောက် စက်တင်ဘာ ၂၄

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၂၆၉၇ ဦးနှင့် သေဆုံးသူ ၁၃၂ ဦးကို ယနေ့ ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးစင်တာက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ကူးစက်သူများအနက် ၃၇၂၁ ဦးမှာ မြို့တော်ဗန်ကောက်နှင့် အနီး ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ဒေသများမှဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁ ဒသမ ၅၃ သန်းကျော်ရှိပြီး အဆိုပါ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်းမှာ ၁၆၀၁၆ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ သို့သော် ၁၃၅၄၀ မှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသဖြင့် ယမန်နေ့က ဆေးရုံများမှဆင်းသွား ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ ၄၇ ဒသမ ၃ သန်း ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီး လူဦးရေ၏ ၂၃ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယခုနှစ်ကုန်၌ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ

## အစ္စရေးနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၆၃၁၄ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဂျေရုဆလင် စက်တင်ဘာ ၂၄

အစ္စရေးနိုင်ငံ၌ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၆၃၁၄ ဦးကို ထပ်မံ တွေ့ရှိရသဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၅၆၆၀၀ ရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၇၆၁၂ ဦးရှိလာပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၁၀၈၅၅၇ ဦးရှိလာကြောင်းနှင့် လက်ရှိအချိန်ထိ ပိုးတွေ့ရှိဆဲလူနာ ၆၅၄၃၂ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးသူ ၆ ဒသမ ၀၈ သန်းကျော်ရှိပြီး နှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးစီးသူ ၅ ဒသမ ၆ သန်းရှိကာ တတိယအကြိမ် ထိုးနှံပြီးစီးသူ ၃ ဒသမ ၁ သန်း ကျော်ရှိသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ

**ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ**

**ဗိုင်းရပ်စ်ပိုးကူးစက်ခံရသူ ၂၃၁၅၅၆၉၄ ဦး**

**သေဆုံးသူ ၄၇၄၅၀၄၀ ဦး**

**ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၂၀၈၂၁၇၄၆၀ ဦး**

## အီရန်နိုင်ငံ၌ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၁၅၂၉၄ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

တီဟီရန် စက်တင်ဘာ ၂၄

အီရန်နိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၅၂၉၄ ဦးအား ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ရာ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၅၅၀၈၈၈၅ ဦး ရှိလာသည်။

အလားတူ လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း ၂၈၄ ဦးထပ်မံသေဆုံးခဲ့ရာ အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၁၀၈၇၉၂ ဦးရှိလာကြောင်း အီရန်ကျန်းမာရေးနှင့် ဆေးပညာဝန်ကြီးဌာန၏ ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။

သို့သော် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၄၈၉၇၈၇၆ ဦးရှိသည်။ လူနာ ၆၅၀၂ ဦးသည် အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင် များတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုခံယူလျက်ရှိသည်။ လက်ရှိအချိန် အထိ ပြည်သူ ၃၄၀၀၇၃၈၀ သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်ပြီး ပြည်သူ ၁၅၀၃၉၂၉၂ ဦးသည်



ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံမှုခံယူပြီးဖြစ်သည်။  
ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်





ပြည်တွင်းရေးရာ

သတင်းမီဒီယာမှ

ဖြစ်တယ်လို့ သိလာတဲ့အချိန်မှာ ကာကွယ်ဆေးထိုးချင်တဲ့ဆန္ဒတွေ ဖြစ်လာကြတယ်။ ဒါကြောင့် ဆေးထိုးတဲ့လူများလာတယ်။ အုပ်စုလေးစုခွဲပြီး ထိုးနှံပေး

နေပြီး တစ်ရက်ကို လူဦးရေ ၇၀၀ ကနေ ၁၀၀၀ အထိ ထိုးနှံရပါတယ်။ ဒီနေ့ သတင်းမီဒီယာသမား ၅၇ဦးကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီး

ဌာနမှူး ဒေါက်တာဟောမာဇော်က ပြောသည်။ အသက် ၆၅ နှစ်အထက် သက်ကြီးများကို ထိုးနှံပေးပြီးနောက် ယခုအခါ အသက် ၅၅ နှစ်အထက် ပြည်သူများ၊ မသန်စွမ်းများ၊ နာတာရှည်နှင့် မကူးစက်နိုင်သောရောဂါရှိသူများကို ထပ်မံ၍ ဦးစားပေးထိုးနှံပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုးနှံပေးသွားမည်

ယခုအခါ လူငယ်များလည်း ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကိုထိုးနှံလိုကြပြီး ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ရရှိသောဆေးအပေါ်မူတည်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုတွင် လူဦးရေ ၅၀၀ ထိုးနှံပေးရန် လျာထားသော်လည်း ဆေးထိုးနှံလိုသော လူဦးရေအရ ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“အခုလို သတင်းမီဒီယာသမားတွေ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခွင့်ရတဲ့အပေါ် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနဲ့ အားလုံးသော တာဝန်ရှိသူတွေကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နဲ့ တွေ့ဆုံတဲ့အခါမှာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဘာများကူညီရမလဲလို့ မေးပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့က ကိုဗစ်ကာလမှာ အလုပ်တိုက်တွေ ပိတ်ထားပေမယ့် သတင်းမီဒီယာသမားတွေနဲ့ ပုံနှိပ်စက်အလုပ်သမားတွေ အလုပ်တွေ လုပ်နေရတာမို့ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးစေလိုတယ်လို့

အကူအညီတောင်းခဲ့ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆောင်ရွက်ပေးပါမယ်လို့ပြောခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ပြီး ယနေ့မှာ သတင်းမီဒီယာသမားတွေ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံနိုင်ခဲ့ပါပြီ။ ဒီနေ့ဆေးထိုးနှံတာ ကော်လံစားနဲ့ အလွတ်သတင်းထောက်တွေ များပါတယ်။ ခက်ခဲနေတဲ့ကြားထဲက ပြည်သူတွေနဲ့ သတင်းမီဒီယာတွေကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခဲ့တဲ့အပေါ် နိုင်ငံတော်ကိုလည်း အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ အားလုံး ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံဖို့လည်း တိုက်တွန်းလိုပါတယ်”ဟု မဂ္ဂဇင်းအယ်ဒီတာချုပ်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးမောင်မောင်မြင့်အေးက ပြောသည်။

ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၌ ဩဂုတ်လမှစ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခဲ့ရာ ပြည်သူ ၁၉၇၀ နှင့် အလုပ်သမား ၅၀၀၀ ကျော်ကို ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် စက်တင်ဘာလတွင် ပြည်သူ ၁၉၀၀ ကျော်ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီး ကာကွယ်ဆေးဆက်လက် ထိုးနှံပေးလျက်ရှိကာ စည်ပင်သာယာဝန်ထမ်း ၇၉၀၀ ကျော်အနက် ၂၅၀၀ ကျော် ထိုးနှံပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျန်ရှိသော သတင်းမီဒီယာသမားများကို ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ညိမ်းသူ(သတင်းစဉ်) ဓာတ်ပုံ-ကနူး



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအတွက် အိမ်သုံးအောက်ဆီဂျင်စက် ၁၀၃ ခု၊ တစ်ကိုယ်ရေသုံးကာကွယ်ရေးဝတ်စုံ ၂၀၀ နှင့် နှာခေါင်းစည်း ၇၇ တန်တင်သွင်း

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄ နိုင်ငံတော်အတွင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အရေးတကြီးလိုအပ်လျက်ရှိသည့်အောက်ဆီဂျင်အရည်၊ အောက်ဆီဂျင်ဓာတ်ငွေ့၊ အိမ်သုံးအောက်ဆီဂျင်စက်နှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ပြတ်လပ်မှုမရှိစေရန် လေကြောင်း၊ ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ စဉ်ဆက်မပြတ် တင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။



ယာဉ်စီးရေ ၁၈ စီး ယနေ့တွင် ဆိပ်ကမ်းများ၊ မူဆယ်နှင့် ချင်းရွှေဟော်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းနှစ်ခုတို့မှ တင်သွင်းရာ၌ ကုမ္ပဏီလေးခုမှ ယာဉ်စီးရေ ၁၈ စီးဖြင့် အောက်ဆီဂျင် (အိုးခွဲ) ၇၁၈၅ ခု၊ အောက်ဆီဂျင်ထုတ် သည့်စက်နှစ်ခု၊ အိမ်သုံးအောက်ဆီဂျင်စက် ၁၀၃ခု၊ တစ်ကိုယ်ရေသုံးကာကွယ်ရေး ဝတ်စုံ ၂၀၀ နှင့် နှာခေါင်းစည်း ၇၇ တန် တင်သွင်းခဲ့သည်။ အောက်ဆီဂျင်ထုတ်

ဆရာကြီး ကာတွန်းမောင်စိန်၏ ကာတွန်းလက်ရာများကို မူရင်းအတိုင်း ဖော်ပြပါသည်။ စာတည်း

ဝ စာမျက်နှာ ၁၅ မှ ရန်ကုန်မြို့အတွင်း အကြမ်းဖက် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် Yangon Revolution Brotherhood (YRB)-ရန်ကုန်တော်လှန်ရေးညီအစ်ကိုများအဖွဲ့ကို ဇွန်လဒုတိယအပတ်တွင် ခန့်ခွဲလတ်၊ ကိုပီး(ခ)ငြိမ်းချမ်း (ဖမ်းဆီးရန်ကျန်)၊ ဝသုန်စံ၊ ကျော်ရဲဝင်း၊ အောင်မြတ်၊ ထက်သူရ(ဖမ်းဆီးရန်ကျန်)၊ စောမင်းရှိန် (ဖမ်းဆီးရန်ကျန်) တို့နှင့် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြောင်း၊ YRB အဖွဲ့မှ

ဧူလိုင်လပထမပတ်တွင် မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မုဒိတာအိမ်ရာ၊ တိုက်(ဘီ)၊ အခန်း(၇၂၂)၌ မင်္ဂလာဒုံ(PDF)အဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးခန့်အား ဖောက်ခွဲရေးသင်ခန်းစာများ သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အထက်ပါ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများကို ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး NLD ပါတီမှ ဖြိုးဇေယျာသော်(၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဟောင်း)နှင့် NLD ပါတီမှမြတ်မင်းသူ

(၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်၊ အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဟောင်း) တို့က စေခိုင်းခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့အနေဖြင့် အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ပြည်တွင်း/ပြည်ပရှိ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များအား ထောက်ခံအားပေးသူများ ထံမှ ငွေကြေးရယူပြီး ရရှိငွေများအား ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေးပစ္စည်းများနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဝယ်ယူရာတွင် သုံးစွဲခဲ့ကြောင်း၊ ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေး

လုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်ရန် မူးယစ်ဆေးဝါးများသုံးစွဲကာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်သိရှိရသည်။ အထက်ပါ ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများကို ဥပဒေအရ ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်မှု ဆောင်ရွက်နေသူများကို ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက ဝိုင်းဝန်းကာကွယ်တိုက်ဖျက်ကြရန်နှင့် ဆက်စပ်တရားခံများကို အမြန်ဆုံး ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ၎င်းတို့ပုန်းခိုရာ

နေရာများ၊ လှုပ်ရှားသွားလာနေထိုင်မှု သတင်းများရရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ လျှို့ဝှက်စွာသတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း၊ သတင်းပေးသူနှင့် ဖမ်းဆီးပေးသူများကို ထိုက်တန်စွာ လျှို့ဝှက်၍ ဆုငွေများ ချီးမြှင့်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် မြို့ရွာများ အမြန်ဆုံးအေးချမ်း တည်ငြိမ်ရေးအတွက် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး ပူးပေါင်းပါဝင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် မေတ္တာရပ်ခံ အသိပေးထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



# လမ်း၊ တံတားများစွာဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးစေမည်နေသည့် တိုင်းဒေသကြီး တနင်္သာရီ

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

**ထားဝယ်-ကမြောက်-မောင်းမကန်လမ်း**  
ထားဝယ်- ကမြောက်- မောင်းမကန်လမ်း သည်လည်း တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က စီမံခန့်ခွဲသောလမ်းဖြစ်ပြီး မြို့နယ်ချင်းဆက်လမ်းဖြစ်သည်။ လမ်းနယ်နိမိတ်အကျယ် ပေ ၁၀၀ ဖြစ်ပြီး လမ်းအရှည်မှာ မိုင် ၀/၀ ထားဝယ်မြို့မှ မိုင် ၁၁/၂ မောင်းမကန်ရွာတွင် အဆုံးသတ်သည်။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်ကုန်၌ ၂၃ ပေအကျယ် ကတ္တရာကွန်ကရစ် AC လမ်း ၂ မိုင် ၅ ဖာလုံ၊ ၂၂ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်း ၁ မိုင် ၅ ဖာလုံနှင့် ၂၄ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်း ၇ မိုင် ၀ ဖာလုံသာရှိခဲ့သော်လည်း ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်ကုန်တွင် ၂၃ ပေအကျယ် ကတ္တရာကွန်ကရစ် AC လမ်း ၃ မိုင် ၇ ဒသမ ၈ ဖာလုံနှင့် ၂၄ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်း ၇ မိုင် ၂ ဒသမ ၂ ဖာလုံအထိ လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ထားဝယ်မှ မောင်းမကန်ကမ်းခြေသို့ အချိန်ကုန်သက်သာစွာဖြင့် သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

**ထုံခါ-သဲဖြူ-မောတောင်လမ်း**  
ထုံခါ-သဲဖြူ-မောတောင်လမ်း ၄၇ မိုင် ၁ ဖာလုံ-၆၄ ပေအား မြိတ်ကော်ပိုရေးရှင်း အများနှင့် သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ B.O.T စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်ကုန်တွင် ၂၄ ပေအကျယ် ကွန်ကရစ်လမ်း ၃ မိုင် ၂ ဒသမ ၅ ဖာလုံ ၆၄ ပေနှင့် ၂၄ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်း ၄ မိုင် ၆ ဒသမ ၅ ဖာလုံအထိ လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ တနင်္သာရီ-ထုံခါ-မောတောင်လမ်းပိုင်း တနင်္သာရီမှာ မောတောင်ထိ မူလလမ်းမှာ ဆိုင်ကယ်လမ်း၊ သစ်ထုတ်ရာလမ်းနှင့် ရွာတွင်းဖြတ်ဖောက်ထားသော လမ်းကျဉ်းလေး ဖြစ်ပြီး လမ်းအရှည်မှာ ၆၉/၃ မိုင်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ လမ်းပိုင်းတွင် ရေစီးသန်သောချောင်းများစွာရှိပြီး မိုးတွင်းကာလ၌ လုံးဝသွားလာ၍မရသော အခြေအနေဖြစ်သည်။ ၎င်းလမ်းပိုင်းအား မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ ခွင့်ပြုမိန့်ချပေးခဲ့သည့် ၁၉-၈-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှစတင်၍ လမ်းပိုင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို အားထည့်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးအပိုင်းတွင် ပါဝင်နေသည့် တနင်္သာရီ- ထုံခါလမ်းအပိုင်း ၁၄/၇ မိုင်ကို ၂၈-၈-၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီး ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ထုံခါ - သဲဖြူ- မောတောင်လမ်း အပိုင်း ၅၄/၄ မိုင်ကိုသာ တောင်မြေများဖြတ်ထုတ်၍ လမ်းချဲ့ခြင်း၊ လမ်းကွေ့ဖြောင့်ခြင်း၊ Grade



သမုတ်လွတ်လွတ်တံတားကိုတွေ့ရစဉ်။

ချခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်လုပ်ကိုင်ခဲ့သည်။  
၁၃-၈-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် မြိတ်ခရိုင် လမ်းဦးစီးဌာနမှ အင်ဂျင်နီယာများဖြင့် ထုံခါ-သဲဖြူ-မောတောင်လမ်း၏ လမ်းပိုင်အရှည်ကို ပြန်လည်တိုင်းတာခဲ့ရာ ၅၄/၄ မိုင်အစား ၄၈/၂ မိုင်သာရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိခဲ့ရသဖြင့် ၁၅-၈-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် ၄၈/၂ မိုင်အတွက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းဌာနနှင့် လမ်းလုပ်ငန်း ပဋိညာဉ်စာချုပ်ကို ပြန်လည်ချုပ်ဆိုခဲ့သည်။ အဆိုပါလမ်းအား ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း၊ ကတ္တရာလမ်းခင်းခြင်း လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပြီးနောက် မြိတ်ခရိုင် လမ်းဦးစီးဌာနမှ အင်ဂျင်နီယာများနှင့် ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများက လမ်းအရှည်ကို ပြန်လည်တိုင်းတာစစ်ဆေးခဲ့ရာ ၄၇ မိုင် ၁ ဖာလုံ ၆၄ ပေရှိကြောင်း အတည်ပြုနိုင်ခဲ့သည်။ ၃၀-၉-၂၀၂၀ ရက်နေ့ လမ်းစာရင်းအရ လမ်းအမျိုးအစားမှာ ၂၆ ပေအကျယ် ကတ္တရာလမ်း ၄၃ မိုင် ၆ ဖာလုံ ၃၃၈ ပေနှင့် ၂၄ ပေအကျယ် ကွန်ကရစ်လမ်း ၃ မိုင် ၂ ဖာလုံ ၃၈၆ ပေတို့ဖြစ်သည်။  
၇၂ ဒသမ ၂၆၀ ကီလိုမီတာ - ၇၅ ဒသမ ၈၅၉ ကီလိုမီတာကြား မောတောင်မြို့တွင်းအပိုင်းအား မြို့တွင်းသာယာလှပမှုရှိစေရေးအတွက် ၃ ဒသမ ၅၉၉ ကီလိုမီတာအရှည် လေးလမ်းသွားကတ္တရာလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။ လမ်းပြင်/ ထိန်းလုပ်ငန်းများ၊ ကွန်ကရစ်ရေပြန်နှင့် Box Culvert နေရာများတွင် ကွန်ကရစ်တိုင်များ စိုက်ထူခြင်းနှင့် ဆေးသုတ်ခြင်း၊ လမ်းညွှန်အမှတ်အသားဆိုင်ရာတို့ Road Sign နှင့် Speed Limit တိုင်များစိုက်ထူခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။ မိုးရာသီ

ကာလအတွင်း လမ်းရေကျော်ခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် သစ်ပင်/သစ်ကိုင်းများ ကျိုးကျနေမှုကို ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခြင်း၊ ရေမြောင်းများရှင်းလင်းခြင်း၊ လမ်းဘေး ဝဲ/ယာ ချုံနွယ်များ ရှင်းလင်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။  
တိုင်းဒေသကြီးလမ်းဦးစီးဌာနသည် ဒေသတွင်း၌ လမ်းများအပြင် တံတားများကိုလည်း တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ သမုတ်လွတ်လွတ်တံတားသည် အာဆီယံလမ်းမကြီး AH 112 ဖြစ်သည့် ထားဝယ်-မြိတ်-တနင်္သာရီ-ဘုတ်ပြင်း-ကော့သောင်း ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးပေါ်တွင်တည်ရှိပြီး မြိတ်မြို့နှင့် ပုလောမြို့ကို ဆက်သွယ်ပေးထားသောတံတားဖြစ်သည်။ တံတားမရှိသေးချိန်ကဆိုလျှင် သမုတ်မြစ်ရှောင်ကွင်းလမ်းမှ သွားလာနေရပြီး နေ့စဉ်ယာဉ်စီးရေ ၂၅၀၀ မှ ၄၅၀ အတွင်း ဖြတ်သန်းသွားလာလျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ တံတားတည်ဆောက်ပြီးစီးပြီဖြစ်သဖြင့် အသုံးပြုဆဲ ရှောင်ကွင်းလမ်း ၂၅ မိုင်အနက် ၁၁ မိုင်လျော့နည်းပြီး (ယာဉ်မောင်းချိန် ၄၅ မိနစ်ခန့်) သက်သာစွာဖြင့် သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်သည်။ ၎င်းအပြင် သမုတ်ဘက်ကမ်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု သုံးအုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၁၂ ရွာမှ ပြည်သူများ မြိတ်မြို့သို့ သွားလာရာတွင် ရှောင်ကွင်းလမ်းမှပတ်၍ ၄၅ မိုင်ခန့် သွားလာနေရာမှ ယခုတံတားပြီးစီးသွားသဖြင့် ၁၆ မိုင်ခန့်သာ သွားလာရမည်ဖြစ်သည်။ တံတားကြီးသည် မြန်မာ - ထိုင်း နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးအတွက် အဓိကကျသော အာဆီယံလမ်းမကြီး AH 112 ပေါ်တွင် တည်ဆောက်ထားသဖြင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေခြင်း၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု လျင်မြန်ချောမွေ့စေခြင်းနှင့် အများပြည်သူများ လွယ်ကူစွာသွားလာနိုင်ခြင်း စသည့်အကျိုး

## ချမ်းမြေ့မောင်

ကျေးဇူးများကို ရရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ ဤတံတားကို ၁-၈-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး စီမံကိန်းတန်ဖိုး ၁၁ ဒသမ ၈ ဘီလီယံကျပ် ကုန်ကျခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ထို့အပြင် တနင်္သာရီတံတားသည် အာဆီယံလမ်းမကြီး AH 112 ဖြစ်သည့် ထားဝယ်-မြိတ်-တနင်္သာရီ-ဘုတ်ပြင်း-ကော့သောင်း ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးနှင့် မြိတ်- တနင်္သာရီ -မောတောင် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလမ်းပေါ်တွင် တည်ရှိသည်။ မူလယာယီဘေလီတံတား ပေ ၁၃၆၀ မှာ ၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။ တံတားဟောင်းမှာ တစ်လမ်းမောင်းဖြစ်၍ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ လက်ရှိတွင် နေ့စဉ်ယာဉ်စီးရေ ၃၀၀ မှ ၄၀၀ အတွင်း ၁၈ တန်အောက်ကားများသာ ဖြတ်သန်းအသုံးပြုနိုင်ခြင်း၊ ကုန်ကားကြီးများ ဖြတ်သန်းသွားလာမှု မပြုနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုနှောင့်နှေးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။  
ယခုအခါ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ပိုမိုထွန်းကားလာ၍ ကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများ ဖြတ်သန်းအသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ယာဉ်တစ်စီးချင်းခန့် ၇၅ တန်ရှိ နှစ်လမ်းသွား သံပေါင်၊ သံကူကွန်ကရစ်ကြမ်းခင်း တံတားကြီးအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်တည်ဆောက်ခဲ့သော တံတားသစ်ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်သောကြောင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ပိုမိုချောမွေ့လာပြီး မြန်မာ-ထိုင်း နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးရှိ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ လျင်မြန်စွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။ ဤတံတားကို ၁-၈-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး စီမံကိန်းတန်ဖိုး ၄၅ ကျပ် ၁၂ ဒသမ ၆ ဘီလီယံ ကုန်ကျခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ထို့အပြင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင် တနင်္သာရီမြို့နယ်အတွင်းရှိ တနင်္သာရီမြို့နှင့် ဗောဓိကမ်းရွာသို့ ငဝန်မြစ်ကိုဖြတ်၍ လွယ်ကူချောမွေ့စွာ ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်ရေးအတွက် တနင်္သာရီ-သဲဖြူလမ်းပေါ်တွင် ဗောဓိကမ်းတံတား ၇၈၇ ဒသမ ၄၄ ပေအား တံတားဦးစီးဌာန တံတားတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့ (၄) က စီမံကိန်း တန်ဖိုး ၄၅ ကျပ် ၃၄၀ ဒသမ ၀၀ သန်းဖြင့် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ တာဝန်ယူတည်ဆောက်ခဲ့ရာ ယခုအခါပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။  
စာမျက်နှာ ၁၈ သို့ □



တနင်္သာရီတံတားကိုတွေ့ရစဉ်။

**သမုတ်ဘက်ကမ်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု သုံးအုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၁၂ ရွာမှ ပြည်သူများ မြိတ်မြို့သို့ သွားလာရာတွင် ရှောင်ကွင်းလမ်းမှပတ်၍ ၄၅ မိုင်ခန့် သွားလာနေရာမှ သမုတ်လွတ်လွတ်တံတားပြီးစီးသွားသဖြင့် ၁၆ မိုင်ခန့်သာ သွားလာရမည်ဖြစ်သည်။ တံတားကြီးသည် မြန်မာ - ထိုင်း နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးအတွက် အဓိကကျသော အာဆီယံလမ်းမကြီး AH 112 ပေါ်တွင် တည်ဆောက်ထားသဖြင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေခြင်း၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု လျင်မြန်ချောမွေ့စေခြင်းနှင့် အများပြည်သူများ လွယ်ကူစွာသွားလာနိုင်ခြင်း စသည့်အကျိုး ကျေးဇူးများကို ရရှိလာမည်ဖြစ်**

# ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ စီမံခန့်ခွဲမှုဆပ်ကော်မတီ၏ အသိပေးကြေညာချက်

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်(နေပြည်တော်)တွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ဝယ်ယူရရှိရေး ရန်ပုံငွေ (COVID-19 Vaccination Fund) မြန်မာ့ကျပ်ငွေစာရင်း OA 013733 သို့ စက်တင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ ပြည်တွင်း /ပြည်ပ အလှူရှင်များမှ ထည့်ဝင် လှူဒါန်းငွေ စုစုပေါင်းမှာ ငွေကျပ် ၂ ဒသမ ၁၆၀ သန်း ဖြစ်သည်။ စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်အထိ ရန်ပုံငွေစာရင်း၏ အခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

### ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ OA-013733 စာရင်း

	ငွေကျပ်
၁၇-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းဖွင့်လက်ကျန်	၂၄၆,၀၅၀,၈၄၀,၅၀၂.၉၁
(+) ၂၀-၉-၂၀၂၁ မှ ၂၄-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ ရရှိငွေ	၂,၁၆၀,၀၀၀.၀၀
<b>၂၄-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းပိတ်လက်ကျန်</b>	<b>၂၄၈,၂၁၀,၈၄၀,၅၀၂.၉၁</b>

### ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေးရန်ပုံငွေ EDC 600012 စာရင်း

	အမေရိကန်ဒေါ်လာ
၁၇-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းဖွင့်လက်ကျန်	၈၃,၆၆၂,၃၄၉.၅၃
(+) ၂၀-၉-၂၀၂၁ မှ ၂၄-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ ရရှိငွေ	-
(-) ၂၀-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့ တရုတ်နိုင်ငံ Sinopharm ကုမ္ပဏီသို့ ပေးချေငွေ	၁၃,၃၀၀,၀၀၀.၀၀
<b>၂၄-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့ရှိ စာရင်းပိတ်လက်ကျန်</b>	<b>၇၀,၃၆၂,၃၄၉.၅၃</b>

### ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေး ရန်ပုံငွေ (Covid -19 Vaccination Fund) OA 013733 သို့ အများပြည်သူများမှ လှူဒါန်းငွေစာရင်း (၂၀-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၂၄-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ)

စဉ်	လှူဒါန်းငွေပေးသွင်းသူအမည်	ကျပ်
	၂၀-၉-၂၀၂၁	၈၉၀,၀၀၀
၁	ဗိုလ်ကြီးစိန်ဝင်းထွန်း(လှည်းကူးမြို့နယ်)	၂၀၀,၀၀၀
၂	ဒေါ်စံပယ်အောင်(ရန်ကုန်မြို့)	၁၀၀,၀၀၀
၃	ဒေါ်တင်တင်မြင့်(တာမွေမြို့နယ်)	၃၀,၀၀၀
၄	ဦးသုခ (ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်)	၅၀,၀၀၀
၅	ဒေါ်ညွန့်ညွန့်စန်း(ရန်ကုန်မြို့)	၃၀၀,၀၀၀

၆	ဒေါ်မာလာသိန်း(အင်းစိန်မြို့နယ်)	၁၀,၀၀၀
၇	ဦးဇော်ဦး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး)၊ သာသနာတော်ထွန်းကားပြန်ပွားရေးဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်မြို့	၂၀၀,၀၀၀
	၂၁-၉-၂၀၂၁	၇၇၀,၀၀၀
၁	ဒေါ်ယဉ်ယဉ်ဦး(နေပြည်တော်)	၅၀၀,၀၀၀
၂	ဒေါ်နီနီအောင်(နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀၀,၀၀၀
၃	ဗိုလ်ထွေး+ဒေါ်ရီ(နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၄	ဦးအုန်းကျော်+ဒေါ်စောရီ(နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀,၀၀၀
၅	ဦးထွန်းအုန်းကြည်၊ ဒေါ်ဘေဘီအုန်း၊ ဒေါ်မိုး(နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၅၀,၀၀၀
၆	ဒေါ်တင်တင်သော် (နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၁၀,၀၀၀
၇	ဒေါ်ခင်ပြုံးရီ(နေရပ်လိပ်စာဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါ)	၃၀,၀၀၀
	၂၃-၉-၂၀၂၁	၃၅၀,၀၀၀
၁	ဦးလှရီ+ဒေါ်မာမာအေး(နေပြည်တော်)	၁၀၀,၀၀၀
၂	ဦးဝင်းဇေယျာထွန်း+ဒေါ်နေရီရီလင်း(နေပြည်တော်)	၁၀၀,၀၀၀
၃	ဦးခင်မောင်ဆွေ(မိတ္ထီလာ)	၁၅၀,၀၀၀
	၂၄-၉-၂၀၂၁	၁၅၀,၀၀၀
၁	ဒေါ်မြင့်မြင့်အောင်(နေပြည်တော်)	၁၅၀,၀၀၀
	(၂၀-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၂၄-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့ထိ) စုစုပေါင်း	၂,၁၆၀,၀၀၀

မှတ်ချက်။ (က) အလှူရှင်များက ပေးပို့ထားသည့် အချက်အလက်များနှင့် ဘဏ်သို့ ထည့်သွင်းထားသည့် အချက်အလက်များအရ နေရပ်လိပ်စာ ဖော်ပြထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။  
 (ခ) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ရှိ မြန်မာ့ကျပ်ငွေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းများသို့ ဝင်ရောက်ပြီးသည့် လှူဒါန်းငွေများဖြစ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရရှိရေး ရန်ပုံငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဆပ်ကော်မတီ

## စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ IDPs စခန်းများနှင့် ကျေးရွာများမှ ရေလုပ်သားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေး

စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်နေ့ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ နေရပ်စွန့်ခွာစခန်း(IDPs)များတွင် ခိုလှုံနေကြသည့် ပြည်သူများ၊ ကျေးရွာများတွင် နေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူများ၊ ငါးဖမ်းစက်လှေပိုင်ရှင်များ၊ ငါးဖမ်းစက်လှေများတွင် လုပ်ကိုင်နေကြသည့် ရေလုပ်သားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ရှိ၊ မရှိ စစ်ဆေးခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဘုမေကျေးရွာအုပ်စု ဒါးပိုင်နယ်မြေရဲကင်းစခန်း၌ စစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။

ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ စစ်တွေတပ်နယ်မှ တပ်မတော်ဆေးဝန်ထမ်းများ၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သည့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက အခမဲ့စစ်ဆေးပေးနေခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ (RTD test kit)ဖြင့် စစ်ဆေးခြင်းဖြစ်ပြီး ယနေ့နံနက်ပိုင်းက လူဦးရေ ၁၂၅ ဦးကို စစ်ဆေးရာပိုင်းတွင် ရှိမရှိကြောင်း သိရသည်။

ရေယာဉ်များဖြင့် ဝင်ရောက်လာသူများအား ရွှေပြည်တန်အမြန်ရေယာဉ်ဆိပ်ကမ်း၌ စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး စစ်တွေလေဆိပ်တွင် စစ်တွေမြို့မှ စစ်တွေ-သံတွဲ-ရန်ကုန်ခရီးစဉ်ဖြင့် လိုက်ပါမည့် ခရီးသည်များ၊ စစ်တွေ-ရန်ကုန် ခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါမည့် ခရီးသည်များနှင့် ရန်ကုန်-စစ်တွေခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါလာသော ခရီးသည်များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ရှိ၊ မရှိ အခမဲ့စစ်ဆေးပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ဆေးရုံများသို့ ပို့ဆောင်ပြီး ဆေးကုသ ထိန်းချုပ်ရေးညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပေးခြင်းတို့ကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

☐ စာမျက်နှာ ၁၇ မှ ဗောဓိကမ်းတံတား၏ ချဉ်းကပ်လမ်းအား လမ်းဦးစီးဌာန မြှုပ်နှံရန် တာဝန်ယူ၍ စီမံကိန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် သန်း ၁၆၀၀ ဖြင့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ မြေသားတာပေါင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ချဉ်းကပ်လမ်းနှစ်ဖက်အား Well graded ခင်းခြင်း၊ AC ခင်းခြင်းနှင့် တံတားပေါ် AC ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ချဉ်းကပ်လမ်းအရှည်မှာ တနင်္သာရီဘက်ကမ်း ပေ ၃၉၇၀၊ ဗောဓိကမ်းဘက်ကမ်း ၁၂၂၇ ပေ စုစုပေါင်း ၅၂၀၇ ပေရှိသည်။ ယခုအခါ ချဉ်းကပ်လမ်းတစ်ခုလုံး၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။ ယခင်က တနင်္သာရီမြို့မှ ဗောဓိကမ်းဘက်ရှိ ကျေးရွာများသွားမည့်ဆိုပါက ဇက်ဖြင့်ကူး၍ အချိန်စောင့်ဆိုင်းပြီး ခက်ခဲစွာသွားကြရပါသည်။ ဗောဓိကမ်းတံတားနှင့် ချဉ်းကပ်လမ်း တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက တနင်္သာရီမြို့မှ ဗောဓိကမ်းဘက်ကမ်းရှိ

ကျေးရွာများဖြစ်သည့် ဗောဓိ ကမ်းရွာ၊ ဘန်လောရွာ၊ ခြောက်မိုင်ရွာ၊ ထုံထော်ရွာ၊ ညောင်ပင်ကွင်းရွာ၊ ထုံမခါရွာ၊ သဘော့လိပ်၊ ကြိမ် ချောင်းရွာများအား ဖြတ်သန်း၍ သဲဖြူရွာသို့ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ ရောက်ရှိမည်ဖြစ်သည်။ သဲဖြူရွာလမ်းဆုံရောက်ရှိပြီး ထုံခါ-သဲဖြူ-မောတောင် လမ်းသို့ ချိတ်ဆက်ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် မောတောင်မြို့သို့ အချိန်တိုအတွင်း လွယ်ကူလျင်မြန်စွာသွားလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ အချုပ်အားဖြင့် တင်ပြလျှင် တနင်္သာရီ

တိုင်းဒေသကြီးသည် ပင်လယ်ကမ်းခြေဒေသ ဖြစ်ပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်ကြီးနှင့် ထိစပ်လျက်ရှိ သောကြောင့် ရေပေါ်ကျွန်းများ ပေါများသည်။ ယခင်က ရေပေါ်ရုပ်ပြေးယာဉ်များကို အားကိုး သွားလာနေခြင်းမှ နိုင်ငံတော်က လမ်း၊ တံတား များ တည်ဆောက်ဖောက်လုပ်ပေးခဲ့သဖြင့် ယခု အခါ တိုင်းဒေသကြီးတစ်ခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးစေမည်ဖြစ် ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။

# ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၆၆၇ ဦး တွေ့ရှိ၊ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း ၄၅၅၀၇၄ ဦးရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍  
သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း  
(၂၄-၉-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ  
(၂၄-၉-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်လျက်ရှိရာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းများကို စနစ်တကျ လိုက်နာဆောင်ရွက် ရန်လိုအပ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းအား အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၂၃-၉-၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီမှ (၂၄-၉-၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း(၁၈,၄၆၃)ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာသစ် (၁,၆၆၇)ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အထိ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်း မှာ (၉.၀၃) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၄,၂၀၆,၆၆၅)ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၄၅၅,၀၇၄) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၂,၁၁၇) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၄၀၈,၂၉၂) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၇၀) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၇,၄၁၃) ဦး ရှိပါသည်။

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ကူးစက်ခံထားရသူများအား စောစီးစွာ သိရှိကုသ ပေးနိုင်ရေးနှင့် ရောဂါကင်းဆက်များကို ထိရောက်စွာ ဖြတ်တောက်နိုင်ရေးအတွက် ရောဂါရှာဖွေ ဖော်ထုတ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မိဘပြည်သူများတွင် ရုတ်တရက်ဖျားခြင်း၊ အနံ့အရသာပျောက်ခြင်း၊ အသက်ရှူရခက်ခဲခြင်း စသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သံသယလက္ခဏာများခံစားရခြင်း (သို့မဟုတ်) ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြုလူနာ နှင့် လွန်ခဲ့သော(၁၄)ရက်အတွင်း နီးကပ်စွာထိတွေ့မိခဲ့ခြင်းရှိပါက နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများသို့

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၁၂၃)ခု	(၁၁၇)ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၅၈)ခု	(၁၅)ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၃၄၂)ခု	(၃)ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၅၇၄)ခု	(၅၇)ဦး
လားရှိုးမြို့၊ အမှတ်(၉) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင် ၁၀၀)	(၁၁၃) ခု	(၂) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၄၅၁)ခု	(၄)ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၆၄၄)ခု	(၁၁၇)ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၅,၁၅၈)ခု	(၁,၃၃၁)ဦး
စုစုပေါင်း	(၁၈,၄၆၃)ခု	(၁,၆၆၇)ဦး

အမြန်ဆုံးသတင်းပို့၍ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုခံယူကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။  
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ [www.mohs.gov.mm](http://www.mohs.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

## ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၄၃၅၃၃၀၆	၃၃၀၃၃၅၅	၇၀၂၉၇၈
၂။	အိန္ဒိယ	၃၃၅၉၄၈၀၃	၃၂၈၄၈၇၃	၄၄၆၃၉၉
၃။	ဘရာဇီး	၂၁၃၀၈၁၇၈	၂၀၃၁၉၅၂၀	၅၉၃၀၁၈
၄။	ဗြိတိန်	၇၅၆၅၈၆၇	၆၁၀၄၈၁၈	၁၃၅၈၀၃
၅။	ရုရှား	၇၃၇၆၃၇၄	၆၅၇၄၆၀၈	၂၀၂၇၃
၆။	ပြင်သစ်	၆၉၇၇၇၂၂	၆၇၀၉၆၇၁	၁၁၆၃၇၁
၇။	တူရကီ	၆၉၆၀၂၉၇	၆၄၃၇၄၃	၆၂၅၂၄
၈။	အီရန်	၅၅၀၈၈၈၅	၄၈၉၇၈၇၆	၁၁၈၇၉၂
၉။	အာဂျင်တီးနား	၅၂၆၉၉၈	၅၁၀၅၅၂	၁၁၄၇၇၂
၁၀။	ကိုလံဘီယာ	၄၉၄၆၈၁၁	၄၇၈၆၄၈၇	၁၂၆၀၃၂

## အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အင်ဒိုနီးရှား	၄၂၀၄၁၆	၄၀၁၇၀၅၅	၁၄၁၂၅၈
၂။	ဖိလစ်ပိုင်	၂၄၅၃၃၂၈	၂၂၄၀၅၉၉	၃၇၄၀၅
၃။	မလေးရှား	၂၁၅၆၆၇၈	၁၉၃၃၇၁၃	၂၄၆၈၁
၄။	ထိုင်း	၁၅၃၇၃၁၀	၁၃၉၃၉၀၂	၁၆၀၁၆
၅။	ဗီယက်နမ်	၇၃၆၉၇၂	၅၀၅၈၅၉	၁၈၂၂၀
၆။	မြန်မာ	၄၅၅၀၇၄	၄၀၈၂၉၂	၁၇၄၁၃
၇။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၀၇၄၄၁	၉၉၆၂၈	၂၁၉၇
၈။	စင်ကာပူ	၈၂၈၆၀	၇၂၄၁၁	၇၀
၉။	လာအို	၂၁၀၈၀	၁၆၅၅၆	၁၆
၁၀။	ဘရူနိုင်း	၅၉၆၀	၄၀၂၂	၃၃

## မင်းတပ်မြို့နယ်သို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

မင်းတပ် စက်တင်ဘာ ၂၄  
မင်းတပ်မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီထံသို့ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီ အသင်းမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများအား ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ရုံးခန်း၌ လာရောက်လှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။  
မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းမှ ဒေါ်အေးအေးငြိမ်း (ညွှန်ကြားရေးမှူး)က ပစ္စည်းအသုံးပြုပုံများကို ရှင်းလင်းပြီး မင်းတပ်မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဆွေထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ် လှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။  
မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းမှ မင်းတပ်မြို့ ကိုဗစ်-၁၉

ရောဂါ ကော်မတီသို့ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့်ပစ္စည်းများမှာ အိမ်သုံး အောက်ဆီဂျင်စက် ငါးလုံး၊ အောက်ဆီဂျင်အိုး လီတာ ၄၀ ဆွဲနှင့် Flow meter ငါးလုံး၊ အောက်ဆီဂျင်အိုး ၁၀ လီတာဆွဲနှင့် Flow meter ငါးလုံး၊ လက်သန့်ဆေးရည် ၁၀၀ မီလီလီတာဘူး ၃၀၀၊ ဆေးဖျန်းပုံးနှင့် ကလိုရင်းဆေးရည်ဘူး သုံးစုံ၊ အောက်ဆီဂျင်တိုင်း စက် အခု ၃၀၊ မျက်နှာအကာ အခု ၁၄၄၀၊ ရပ်ရွာလူထုသုံး ရေစစ်အိုး နှစ်လုံး၊ တစ်ကိုယ်ရေသုံးကာကွယ်ရေးဝတ်စုံ Level-3 အစုံ ၇၀၊ လူနာစမ်းသပ်သည့် လက်အိတ် ၅၀ ပါ ၂၄၄ ဘူး၊ နှာခေါင်း စည်း ၅၀ ပါ ဘူး ၁၀၀၊ အနီအောက်ရောင်ခြည်အပူချိန် တိုင်းကိရိယာ ရှစ်ခုနှင့် ခွဲစိတ်ခန်းသုံးဝတ်ရုံ အစုံ၃၀၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ဝေဖြိုး(ဇလပ်မြေ)



မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အင်္ဂလိပ်စာအရည်အသွေး တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြဋ္ဌာန်းထားသော အခြေခံပညာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအပေါ် အခြေခံရေးသားထားသည့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သင်ခန်းစာအထောက်အကူပြုလေ့ကျင့်ခန်းများကို အလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လေ့လာမှတ်သား လေ့ကျင့်နိုင်ရန် အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်း ဖော်ပြပေးလျက်ရှိပါသည်။

Grade 6 (စနစ်သစ်)

အရင်အပတ်က Unit 4 Lesson 1 : Talking about your family and free time သင်ခန်းစာအကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ဒီအပတ်မှာတော့ Unit 4 Lesson 2: A happy family အကြောင်းကို ဖော်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

Unit 4 Lesson 2 : A happy family (ပျော်ရွှင်စရာ မိသားစု)
• Different kinds of food (စားဖွယ်ရာ မျိုးစုံ)
• expressing likes and dislikes (ကြိုက်နှစ်သက်မှုနှင့်မကြိုက်နှစ်သက်မှုကို ဖော်ပြခြင်း)

- 😊 like = ကြိုက်နှစ်သက်သည်။
😍 love = ပိုမိုနှစ်သက်သည်။ (မြတ်နိုးသည်)
😞 dislike = ကြိုက်နှစ်သက်မှုမရှိပါ။
😡 hate = လုံးဝ မနှစ်သက်ပါ။

(1) Look at the emoticons and fill in the blanks with love, like, dislike or hate. (စိတ်ခံစားမှုပြသည့် ရုပ်ပုံကိုကြည့်ပြီး love, like, dislike သို့မဟုတ် hate တို့ကို ဖြည့်ပါ။)

- 1. I \_\_\_\_ Chinese food. 😊
2. I \_\_\_\_ dogs. 😍
3. I \_\_\_\_ swimming. 😞
4. I \_\_\_\_ ice-cream. 😍
5. I \_\_\_\_ cake. 😊
6. I \_\_\_\_ chocolates. 😞
7. I \_\_\_\_ Shan noodles. 😊
8. I \_\_\_\_ cycling. 😊
9. I \_\_\_\_ going for a walk. 😊
10. I \_\_\_\_ Mohinga. 😞

(2) Do you love, like, dislike or hate the following food and drinks? Draw emoticons beside the pictures. (ဖော်ပြပါ အစားအစာများကို ကြိုက်နှစ်သက်ခြင်း ရှိ/မရှိ စိတ်ခံစားမှုပြသသည့် ရုပ်ပုံရေးဆွဲပါ။)

- 1. tea
2. coffee

- 3. chocolates
4. coconut rice
5. fried chicken
6. fried rice
7. juice
8. doughnuts
9. milk
10. fruits

(3) Look at the emoticons you have chosen in Exercise 2, and write a sentence for each picture. (လေ့ကျင့်ခန်း (၂) တွင် ဖော်ပြခဲ့သည့် စိတ်ခံစားမှုပြပုံများကိုကြည့်ပြီး ဝါကျများရေးဖွဲ့ပါ။)

- 1. I like tea.
2. I \_\_\_\_\_.
3. I \_\_\_\_\_.
4. I \_\_\_\_\_.
5. I \_\_\_\_\_.
6. I \_\_\_\_\_.
7. I \_\_\_\_\_.
8. I \_\_\_\_\_.
9. I \_\_\_\_\_.
10. I \_\_\_\_\_.

(4) Read the passage.
My name is Zaw Lin. I live in Yangon. I am eleven years old. I am studying in Grade 6. My parents are U Aung and Daw Mya. My father is a teacher and my mother is a nurse. My younger sister is Hnin Hnin. She is studying in Grade 4. We go to the same school. My grandmother is Daw Lay Khin. She lives with us. She is my mother's mother. She loves all of us, and we all love her too. The people in my family have different likes and dislikes.

Sports
I really like playing football. Hnin Hnin likes playing badminton with her friends. But, sometimes, she plays table tennis with me.

Entertainment
My father likes watching football matches, but my mother and my grandmother like watching movies on TV. Hnin Hnin

and I like listening to music. She loves hip-hop music, but I do not like it very much. I like pop music.

Food
My mother likes cooking and her cooking is so good. She always cooks well for us. So she usually thinks carefully about what to cook every day because we have different likes and dislikes. My father and Hnin Hnin like fish and prawns, but I don't. I like meat. My grandmother doesn't eat meat. She is a vegetarian (သက်သတ်လွတ်စားသူ). We all love vegetables. Especially, at weekends, my mother cooks delicious dishes for us, and we usually have a wonderful meal. Although we have different likes and dislikes, we never quarrel. We are a happy family.

- Answer the questions.
1. How many people are there in Zaw Lin's family? Who are they?
2. What is Zaw Lin's father?
3. What is Zaw Lin's mother?
4. What grade is Zaw Lin in?
5. What grade is Zaw Lin's sister in?
6. What is Zaw Lin's hobby?
7. What is Hnin Hnin's hobby?
8. What kind of music does Zaw Lin like to listen to?
9. What kind of music does Zaw Lin dislike to listen to?
10. What type of food do they all like?

(5) Tell the class what you and your family members like. (သင်နှင့် သင့်မိသားစုဝင်များ၏ ကြိုက်နှစ်သက်သောအရာများကို သူငယ်ချင်းများအား ပြောပါ။)
e.g. I like \_\_\_\_\_.

- 1. My mother likes \_\_\_\_\_.
2. My father \_\_\_\_\_.
3. My sister \_\_\_\_\_.
4. \_\_\_\_\_.
5. \_\_\_\_\_.

(လာမည့်အပတ်တွင် Lesson 3: Talking about habits and routines အကြောင်း ဖော်ပြပါမည်။)

Grade 7 (စနစ်သစ်)

အရင်အပတ်မှာ ဖော်ပြခဲ့တဲ့ ဈေးဝယ်သူနဲ့ အရောင်းစာရေးတို့ရဲ့ စကားပြောဆိုအဖြေတွေကို ယခုတစ်ပတ်မှာ ဖော်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

Unit 3 Lesson 1 : At the clothes shop (အင်္ကျီဆိုင်မှာ)

(ယခင်အပတ်မှ အဆက်)

- စကားပြော (၁)
Salesperson - မင်္ဂလာပါ။ ဘာများကူညီပေးရမလဲ ခင်ဗျာ။
Mingalarpar! What/How can I help you?
Buyer - ကျွန်တော် ရုပ်အင်္ကျီလိုချင်လို့ပါ။ ခင်ဗျားတို့ဆီမှာ ရောင်းသလား။
Salesperson - I want a shirt/ shirts. Do you sell shirts?
Buyer - ဟုတ်ကဲ့။ ရှိပါတယ်။ လက်တိုယူမှာလား။ လက်ရှည်ယူမှာလား။ (long/short sleeve shirt)
Salesperson - Yes, we do. Would you like long sleeve shirt or short sleeve shirt?
Buyer - လက်ရှည်လိုချင်ပါတယ်။
Salesperson - I want a long sleeve shirt.
Buyer - ဒီမှာကြည့်ပါ။ ဘယ်အဆင်ကြိုက်ပါသလဲ။
Salesperson - Here you are. What pattern would you like?
Buyer - ဒီအဆင်လေးကြိုက်ပါတယ်။ ဈေးက ဘယ်လောက်လဲ။ I like this pattern. How much is it?/ What is the price? /How much does it cost?
Salesperson - ၁၂၀၀၀ ကျပ်ပါခင်ဗျာ။
Buyer - It is/ costs K 12000.
Salesperson - ကောင်းပါပြီ။ ဒါလေးယူလိုက်ပါမယ်။
Buyer - OK. I will take this one.
Salesperson - ဟုတ်ကဲ့။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။
Buyer - Yes. Thank you so much.
စကားပြော (၂)
Salesperson - မင်္ဂလာပါ။ ဘာများလိုချင်ပါသလဲ ခင်ဗျာ။
Buyer - Mingalarpar! What are you looking for?

- I want a hat. Do you sell hats?
Salesperson - ဟုတ်ကဲ့။ ရှိပါတယ်။ ရော့ ဒီမှာပါ။
Buyer - Yes, we do. Here you are.
Salesperson - ဒီလို ဒီဇိုင်းမျိုးကို အနီရောင်ရှိပါသလား။
Buyer - Do you have red colour in such design?
Salesperson - ဟုတ်ကဲ့။ ရှိပါတယ်။
Buyer - Yes, I do.
Salesperson - ကျွန်တော် ဝတ်ကြည့်လို့ရမလား။
Buyer - Can I try this on?
Salesperson - ဟုတ်ကဲ့။ ရပါတယ်။
Buyer - Of course.
Salesperson - ဈေးကဘယ်လောက်လဲ ခင်ဗျာ။
Buyer - How much does it cost?
Salesperson - ၃၅၀၀ ကျပ်ပါ ခင်ဗျာ။
Buyer - It is/ costs K 3500.
Salesperson - ဟုတ်ကဲ့။ ဒါလေး ယူပါမယ်။
Buyer - OK. I will take it.
Salesperson - ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ နောက်လည်း လာခဲ့ပါနော်။ သူငယ်ချင်းတွေလည်း ခေါ်လာခဲ့ပါ။
Buyer - Thanks for buying. Come again and bring your friends.
စကားပြော (၃)
Buyer - တစ်ဆိတ်လောက်။ ဒီမှာ ဂျက်ကတ်တွေရှိလား။
Salesperson - Excuse me! Do you sell jackets?
Buyer - ဟုတ်ကဲ့ရှိပါတယ်။ အပြာရောင်၊ ခဲရောင်နဲ့ အနီရောင်တွေ ရှိပါတယ်။
Salesperson - Yes, we do. We have blue, lead and red colours.
Buyer - အပြာရောင်လေးက လှလိုက်တာ။ ဝတ်ကြည့်ရမလား။
Salesperson - Oh! The blue one is so cool. Can I try this on?
Buyer - ဟုတ်ကဲ့ ရပါတယ်။ အဝတ်လဲခန်းက ဟိုမှာပါ။
Salesperson - Of course. The changing room/ fitting room is over there.
Buyer - ဘယ်လိုနေလဲ။ ကျွန်တော်နဲ့ လိုက်ရဲ့လား။
Salesperson - How do I look with this?
Buyer - ခင်ဗျားနဲ့ တော်တော် လိုက်ပါတယ်။
Salesperson - It suits with you very well.

- Buyer - တကယ်လား။ ဒါဘယ်လောက်တဲ့လဲ။
Salesperson - Really! How much is it?
Buyer - ဒါက ၃၅၀၀၀ ကျပ်ပါ။
Salesperson - It costs K 35000 for each.
Buyer - ဈေးကြီးလိုက်တာ။ ၂၅၀၀၀ ကျပ်ထားလိုက်ပါ။
Salesperson - Oh! That's so expensive. Make it 25000 K, please.
Buyer - ၃၀၀၀၀ ကျပ်ရပါမယ်။
Salesperson - I will make it 30000 K.
Buyer - ကောင်းပြီ။ ဒါလေးယူလိုက်မယ်။
Salesperson - OK! I will take it.
စကားပြော (၄)
Salesperson - ဘာကူညီပေးရမလဲ ခင်ဗျာ။
Buyer - What can I help you?
Salesperson - ဟုတ်ကဲ့။ ကျေးဇူးပြုပြီး ကျွန်တော် ဆွယ်တာတစ်ထည် လောက်လိုချင်လို့ပါ။
Buyer - Yes. I want a sweater. Where can I find it, please?
Salesperson - ဝတ်ကြည့်ချင်သလား။ အဝတ်လဲခန်းက ဟိုဘက်နားမှာပါ။
Buyer - Do you want to try this on? The changing room is over there.
Salesperson - ဒါက ကျွန်တော်နဲ့ နည်းနည်းကျပ်နေတယ်။
Buyer - It is too tight for me.
Salesperson - ဒီဟာလေးဆိုရင်ရော။
Buyer - How about this?
Salesperson - ဒါလေးက အတော်ပဲ။ ဈေးက ဘယ်လောက်လဲ။
Buyer - It fits me. How much for this?
Salesperson - ၁၅၀၀၀ ကျပ်ပါ။
Buyer - It is K 15000.
Salesperson - အိုး များလိုက်တာ။ ၁၀၀၀၀ ကျပ်အတိမရဘူးလား။
Buyer - Oh! So expensive. Can you make it 10000 K?
Salesperson - ဒါရောင်းဈေးပါ။
Buyer - It is sale price.
Salesperson - ကောင်းပါပြီ။ မယူတော့ပါဘူး။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။
Buyer - OK! I leave it. Thank you.
(လာမည့်အပတ်တွင် Unit 3 Lesson 2 : Accessories you usually go for အကြောင်းဖော်ပြပါမည်။)

### Grade 8 (စနစ်ဟောင်း)

ယခင်အပတ်က Active Voice မှ Passive Voice ပြောင်းရေးနည်း အခြေခံ သဘောကို ရှင်းပြခဲ့ပါတယ်။ ဒီအပတ်မှာတော့ Active Voice မှ Passive Voice ပြောင်းနည်းကို Present Continuous Tense ကိုသုံးပြီး ဝါကျပေါင်းစုံ ပြောင်းရေးနည်းများကို ဖော်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

(ယခင်အပတ်မှ အဆက်)

#### Present Simple

Active Voice - V1  
Passive Voice - am, is, are + V3

#### Wh.. question

(A.V) What does Ma Ma cook? (မမ ဘာကို ချက်သလဲ။)

(P.V) What is cooked by Ma Ma? (ဘာကို မမ ချက်သလဲ။)

ဒီဝါကျကလည်း What နဲ့ မေးထားတဲ့ အမေးဝါကျဖြစ်ပါတယ်။ ပေးထားတဲ့ဝါကျကို ရှိရှိဝါကျပုံစံ ပြန်မြင်ကြည့်ပါ။ **Ma Ma cooks what.** ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။ **Object** ဖြစ်တဲ့ **What** ကို အရှေ့ပို **Verb** (ကြိယာ) က **V1** ဆိုတော့ **Passive Voice** ပုံစံ **am, is, are + V3** ပုံစံပြောင်းရေးလိုက်ပါ။ ဒီတော့ **What is cooked by Ma Ma?** ဆိုပြီးရသွားပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ သတိပြုရမှာက **What** ကို **is** နဲ့ပဲ အများအားဖြင့် ရေးကြပါတယ်။ အများ သဘောနဲ့ဆိုရင်တော့ **are** နဲ့ရေးပေါ့။ ဘာချက်သလဲ နဲ့ ဘာတွေချက်သလဲ က အဓိပ္ပာယ်သိပ်မကွာပါဘူး။

#### သတိပြုရန်

**Who** တို့ **What** တို့နေရာမှာ တခြားအမေးစကားလုံးတွေနဲ့ မေးထား ရင်လည်း အဲဒီအမေးစကားလုံးတွေကို ကိုယ့်ရဲ့စိတ်ထဲမှာ ခဏလောက် ဖြုတ်ထားလိုက်ပြီးတော့ ဝါကျကို ရှိရှိဝါကျပုံစံပြောင်းမြင်ကြည့်ပါ။ ပြီးမှ **Passive Voice** ပုံစံပြောင်းပါ။ **P.V** ပြောင်းပြီးမှ ခုနက ခဏဖြုတ်ထားတဲ့ အမေးစကားလုံးတွေကို ပြန်ထည့်လိုက်ပါ။

ဥပမာ။ **Why does Ko Ko buy this house?**

ဒီဝါကျမှာ **Why** ကို ခဏဖြုတ်ထားပြီးတော့ **does Ko Ko buy this house?** ကို ရှိရှိဝါကျ ပုံစံပြန်ပြောင်းကြည့်ပါ။ **Ko Ko buys this house.** ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။ **Passive Voice** ပုံစံပြောင်းပါ။ **This house is bought by Ko Ko.** ဆိုပြီးရပါတယ်။ ဒီလိုရှိရှိ **passive** ပုံစံပြန်ဆိုမှ မေးခွန်း ပုံစံကိုပြောင်းပါ။ မေးခွန်းပုံစံပြောင်းရင် အကူကြိယာကိုအရှေ့ပိုရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီဝါကျမှာ **is** ကို အရှေ့ပိုရေးပါ။ **Is this house bought by Ko Ko?** ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။ ဒီတော့မှ ခုနက ဖြုတ်ထားတဲ့ **Why** ကို ပြန်ထည့်လိုက်ပါ။ အဲဒီတော့ အဖြေက **Why is this house bought by Ko Ko?** ဆိုပြီး ဖြစ်သွားပါတယ်။

ဒီလောက်သဘောပေါက်ပြီဆိုရင် လေ့ကျင့်ခန်းတွေ ဖြေဆိုကြည့်ပါ။

Change the following sentences into Passive Voice.

- Father reads the newspaper.  
The newspaper \_\_\_\_\_.
- Father does not read the newspaper.  
The newspaper \_\_\_\_\_.
- Does father read the newspaper?  
Is \_\_\_\_\_?
- Doesn't father read the newspaper?  
Isn't \_\_\_\_\_?
- Who reads the newspaper?  
By whom \_\_\_\_\_?
- What does father read?  
What \_\_\_\_\_?
- U Ba catches two rabbits.  
Two rabbits \_\_\_\_\_.
- U Ba does not catch two rabbits.  
Two rabbits \_\_\_\_\_.
- Does U Ba catch two rabbits?  
Are \_\_\_\_\_?
- Doesn't U Ba catch two rabbits?  
Aren't \_\_\_\_\_?
- Who catches two rabbits?  
By whom \_\_\_\_\_?
- What does U Ba catch?  
What \_\_\_\_\_?

- Ans: 1. The newspaper **is read** by father.  
2. The newspaper **is not read** by father.  
3. Is the newspaper **read** by father?  
4. Isn't the newspaper **read** by father?  
5. By whom is the newspaper **read**?  
6. What is **read** by father?  
7. Two rabbits **are caught** by U Ba.  
8. Two rabbits **are not caught** by U Ba.  
9. Are two rabbits **caught** by U Ba?  
10. Aren't two rabbits **caught** by U Ba?  
11. By whom are two rabbits **caught**?  
12. What is **caught** by U Ba?

#### Present Continuous Tense

Active Voice - am, is, are + Ving  
Passive Voice - am, is, are + being + V3

#### Positive Sentence (ရှိရှိဝါကျ)

A.V - Ko Lay is playing tennis.

P.V - Tennis \_\_\_\_\_.

ဒီဝါကျမှာ **Ko Lay** က **Subject** ဖြစ်ပြီး **tennis** က **Object** ဖြစ်ပါတယ်။ **is playing** ကတော့ အဓိကကြိယာ (**Main Verb**) ပေါ့။ ဆရာတို့ **Passive Voice** ပုံစံပြောင်းရေးမယ်ဆိုရင် **Object** ကို ဝါကျရှေ့ပိုပါ။ ကြိယာဖြစ်တဲ့ **is playing** ကို **Passive Voice** ပုံစံပြောင်းလိုက်တော့ **am, is, are + being + V3** ဖြစ်သွားတာပေါ့။ ဒီတော့ အဖြေက **Tennis is being played by Ko Lay.** ဆိုပြီး ရသွားပါတယ်။

Positive < A.V - Ko Lay is playing tennis.  
P.V - Tennis is being played by Ko Lay.

#### Negative Sentence (အငြင်းဝါကျ)

A.V - Ko Lay is not playing tennis.

P.V - Tennis \_\_\_\_\_.

ဒီဝါကျမှာ အငြင်းပါနေတယ်။ ဒီတော့ **Passive Voice** ပြောင်းရေးရင် လည်း အငြင်းပြန်ထည့်ပေးရပါမယ်။ အကူကြိယာအနောက်မှာ **not** ထည့် ပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတော့ အဖြေက **Tennis is not being played by Ko Lay.** ဆိုပြီး ရသွားပါတယ်။

Negative < A.V - Ko Lay is not playing tennis.  
P.V - Tennis is not being played by Ko Lay.

#### Positive Question (ရှိရှိအမေးဝါကျ)

A.V - Is Ko Lay playing tennis?

P.V - Is \_\_\_\_\_?

ဒီဝါကျမှာ အကူကြိယာ **is** ကို ရှေ့ပိုထားတဲ့အတွက် မေးခွန်းဝါကျ ဖြစ်ပါတယ်။ မေးခွန်းဝါကျပေးထားရင် **Passive Voice** ပြောင်းရေးတဲ့အခါ မှာလည်း မေးခွန်းပုံစံအတိုင်းပြန်ရေးပေးရပါတယ်။ **Passive** ရှိရှိဝါကျ ဖြစ်တဲ့ **Tennis is being played by Ko Lay.** ဝါကျရဲ့ အကူကြိယာ **is** ကို ဝါကျအရှေ့ပိုပေးရပါတယ်။ ဒီတော့ အဖြေက **Is tennis being played by Ko Lay?** ဆိုပြီးဖြစ်သွားပါတယ်။

Positive Question < A.V - Is Ko Lay playing tennis?  
P.V - Is tennis being played?  
(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

### Grade 9 (စနစ်ဟောင်း)

အရင်အပတ်က Verb Form (မေးခွန်းဖြေဆိုနည်း)တွေကို ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ဒီအပတ်မှာတော့ Verb Form လေ့ကျင့်ခန်းတွေကို ဖော်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

#### Verb Form လေ့ကျင့်ခန်း

(1) Put in the Simple Present or the Present Continuous tense of the verbs in brackets.

- It seldom \_\_\_\_\_ (rain) here, but it \_\_\_\_\_ (rain) now.
- It usually \_\_\_\_\_ (get) dark at about 7 o'clock, but it \_\_\_\_\_ (get) dark now.
- Please wait for a while. My uncle \_\_\_\_\_ (have) his bath now.
- May I borrow your eraser, or \_\_\_\_\_ you \_\_\_\_\_ (use) it now?
- My grandpa \_\_\_\_\_ (eat) his dinner now. He always \_\_\_\_\_ (have) his dinner at 7 o'clock.
- I \_\_\_\_\_ (like) apples. I \_\_\_\_\_ (eat) one now.
- Mother usually \_\_\_\_\_ (cook) in the mornings. She \_\_\_\_\_ (cook) now.
- Listen! Who \_\_\_\_\_ (call) me?
- The wind \_\_\_\_\_ (blow) now, and I \_\_\_\_\_ (be) cold.
- Look at the postman. He \_\_\_\_\_ (stand) at the gate. The dog \_\_\_\_\_ (bark) at him.

Ans: 1. rains, is raining; 2. gets, is getting; 3. is having; 4. Are you using; 5. is eating, has; 6. like, am eating; 7. cooks, is cooking; 8. is calling; 9. is blowing, am; 10. is standing, is barking;

(2) Fill in the blanks with the Present Perfect tense of the verbs in brackets.

- You can eat breakfast now. I \_\_\_\_\_ (already cook) it.
- My hands are clean. I \_\_\_\_\_ (just wash) them.
- We are waiting for Mee Lay. She \_\_\_\_\_ (not come) here yet.
- We \_\_\_\_\_ (wait) for almost half an hour but she \_\_\_\_\_ (not turn) up yet.
- We \_\_\_\_\_ (never meet) him before but we \_\_\_\_\_ (hear) a lot about him.

- He \_\_\_\_\_ (live) in this town since we were born.
- She can't eat anything now. She \_\_\_\_\_ (just eat) some cakes.
- I \_\_\_\_\_ (not see) her since she shifted last month.
- He \_\_\_\_\_ (not say) a word since he came in half an hour ago.
- We can't leave now. It \_\_\_\_\_ (just start) to rain.

Ans: 1. have already cooked; 2. have just washed; 3. has not come; 4. have waited, has not turned; 5. Have never met, have heard; 6. has lived; 7. has just eaten; 8. have not seen; 9. has not said; 10. has just started;

(3) Put the verbs in brackets into the Simple past or the Past Continuous tense.

- I \_\_\_\_\_ (wash) my face and hands when the telephone \_\_\_\_\_ (ring).
- While he \_\_\_\_\_ (play) football, he \_\_\_\_\_ (hurt) his ankle.
- Mother walked in while I \_\_\_\_\_ (do) homework.
- As I \_\_\_\_\_ (get) into the bus, it suddenly \_\_\_\_\_ (start) to move.
- We \_\_\_\_\_ (wait) for our friends at 2 o'clock yesterday afternoon.
- I met your sister when I \_\_\_\_\_ (walk) down the street.
- While I \_\_\_\_\_ (write) a letter yesterday, my father \_\_\_\_\_ (polish) his car.
- The wind \_\_\_\_\_ (blow) strongly throughout the night.
- We \_\_\_\_\_ (play) badminton at 6 o'clock last evening.
- While mother \_\_\_\_\_ (cook), father \_\_\_\_\_ (read) the newspaper.

Ans: 1. was washing, rang; 2. was playing, hurt; 3. was doing; 4. was getting, started; 5. were waiting, has; 6. was walking; 7. was writing, was polishing; 8. was blowing; 9. were playing; 10. was cooking, was reading;

(4) Put the verbs in brackets into the Simple Past or the Past Perfect tense.

- The train \_\_\_\_\_ (leave) when we reached the station.
- They stopped working after the sun \_\_\_\_\_ (set)

- When sister \_\_\_\_\_ (finish) reading the book, she put it back on the shelf.
- She said that she \_\_\_\_\_ (lose) her book.
- She \_\_\_\_\_ (just go) out when I \_\_\_\_\_ (call) at her house.
- The fire \_\_\_\_\_ (destroy) the whole building before the firemen \_\_\_\_\_ (arrive).
- The tourist told us that he \_\_\_\_\_ (lose) his way.
- I \_\_\_\_\_ (go) home after I \_\_\_\_\_ (finish) my work.
- The bell \_\_\_\_\_ (already ring) when the school bus \_\_\_\_\_ (arrive) at school.
- He said that he \_\_\_\_\_ (have) his bath.

Ans: 1. had left; 2. had set; 3. had finished; 4. had lost; 5. had just gone, called; 6. had destroyed, arrived; 7. had lost; 8. went, had finished; 9. had already rung, arrived; 10. had had;

(5) Fill in the blanks with the Present Perfect Continuous tense of the verbs in brackets.

- It \_\_\_\_\_ (rain) for two hours.
- The old man \_\_\_\_\_ (live) in this street for ten years.
- I \_\_\_\_\_ (think) about going overseas.
- She is tired. She \_\_\_\_\_ (sleep) for an hour.
- The boy \_\_\_\_\_ (save) money to go on a picnic.
- I \_\_\_\_\_ (save) for a new bike.
- Mother and aunt \_\_\_\_\_ (shop) since this morning.
- Teacher Kyaw \_\_\_\_\_ (teach) in this school for twelve years.
- Her eyes are red. She \_\_\_\_\_ (cry).
- That team \_\_\_\_\_ (win) the championship for three consecutive years.

Ans: 1. has been raining; 2. has been living; 3. has been thinking; 4. has been sleeping; 5. has been saving; 6. have been saving; 7. have been shopping; 8. has been teaching; 9. has been crying; 10. has been winning;

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းချက်များနှင့် လေ့ကျင့်ခန်းများအပေါ် နားလည်မှုတစ်စုံတစ်ရာမရှိပါက သို့မဟုတ် ယခုထက်ပိုမိုကောင်းမွန်စေရန် အကြံပြုလိုပါက ဆရာဦးအောင်ကျော်ကျော် (၀၉-၄၃၁၅၇၀၇၁)ထံ ဆက်သွယ်မေးမြန်းအကြံပြုနိုင်ပါသည်။

# ရွှေဘို မဂ္ဂဇင်း

(၁၈-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှအဆက်)

ဤမြို့နှင့်စပ်၍ အထူးမှတ်ဖွယ်ကား “အောင်မြေ”တည်း။ ၎င်းအောင်မြေမှာ မြို့မြောက်ဘက်ကျားပြင်မှာရှိသည်။ “ကောင်းကင်ထိပ်အရပ်မြေ” ဟုလည်းခေါ်သည်။ မင်းလုပ် လိုသူတို့သည် မိမိတို့ကြံစည်ရာ ထမြောက်အောင်မြင်ရန် ဤမြေကို လာရောက်နင်းလေ့ရှိကြသည်။ ယခုအခါ ထိုမြေကို သင်္ချိုင်းမြေလုပ်ထားလေသည်။ ဤမျှရာဇဝင်နှင့်ဆိုင်သော အမှတ်တရမြေကို သင်္ချိုင်းမြေဖြစ်စေခြင်းမှာ အလွန်ဝမ်းနည်းဖွယ် ကောင်းလှသည်။

မြို့မြောက်နားဆီ၌ ကိုးတောင်ပို့ဆိုသောအရပ်ရှိသည်။ တောင်ပို့ကလေးများ ပေါ်ပေါက်လျက်ရှိသည်။ ဘုရားလည်း တည်ထားသည်။

၎င်းပြင် ခိုနန်းချိုးဘုရားဟူ၍ ရှိသေး၏။ ၎င်းဘုရားမှာ မြို့တော်မတည်မီက ရှိနှင့်၏။ မြို့တည်သောအခါ မြို့ရိုးတွင် ကျတော့ မည်ရှိရာ ဘုရားဒါယကာက “မောင်အောင်ဇေယျ ရှင်ဘုရင်ဖြစ်လာ တာနဲ့ဗျာ၊ ကျုပ်ဘုရားမဖူးရတော့ဘူး”ဟုဆိုလေသဖြင့် ဘုရားကို အပြင်ကျအောင် မြို့ရိုးကိုချိုး၍ ရှောင်ကျွေးပြီးတည်ရလေသည်။ သို့ “ငွေ” (ကြောင့်) ခိုနန်းချိုးဘုရားဟု ခေါ်လေသည်။ (ဤ၌ ဘုရား ဒါယကာမှာ ဦးအောင်ဇေယျ၏ ဘကြီးဘထွေးစသော ရင်းနှီးသူ ဖြစ်ပုံရသည်)

ယခုအခါ နန်းတော်ရာအားလုံးကို ရုံးများ၊ ထောင်များ ပြုထား လျက်ရှိချေပြီ။ မိဖုရားကြီးကိုယ်တိုင်စိုက်ခဲ့သော တရုတ်စံကားပင်ကြီး များ ရှိသေး၏။

ဖွားတော်မူရာ၌ ရွှေချက်သို့စေတီတော်၊ အလောင်းကို သင်္ဂြိုဟ် ရာ၌ လေးတိုင်စင်ပြာသာဒ်နှင့် ကျောက်ဖျာတွင် ကမ္မည်းထိုးလျက် ရှိသည်။

မင်းလက်ဝဲသုန္ဒရရေး မဲဇာတောင်ခြေရတုတွင်ပါဝင်သော ဘုရား များလည်း ရှိပေသေး၏။

- (၁) ဇေယျဆီမီး (ပုလိပ်ရုံးနားတောင်ဘက်)
- (၂) ရွှေဂူကြီး (အထက်ဘုရား၏ အနောက်တောင်ယွန်း)
- (၃) ရွှေလင်းပင် (အထက်ဘုရား၏ အရှေ့တောင်ယွန်း)
- (၄) ရွှေခြင်္သေ့မွေ (အထက်ဘုရား၏ အနောက်တောင်ယွန်း)
- (၅) ရွှေစေတီကြီး (မြို့၏တနင်္ဂနွေထောင့်တွင် ရှိသည်။ မော်ဇော မြင်သာဟုလည်း ခေါ်သည်)

ဤမြို့တော်ကြီးကျယ်ပုံကို စိန္တကျော်သူဘွဲ့ရ ဦးဩ၏ မင်းဆက်ရာဇဝင်လင်္ကာတွင် စပ်ဆိုထားသည်မှာ ...

“မြန်မာထိပ်ခေါင်၊ ကြငှန်းဆောင်သား၊ ကုန်းဘောင်မည်မှတ်၊ နန်းပြာသာဒ်က၊ မန္တတော်တူးနန်း၊ စက်ရိန်မှုန်းလျက်၊ ပျက်ပြုန်းရန်မျိုး၊ ပျပ်ဝပ်ကျိုးမှာ၊ ပဲခိုးတပုံ၊ ပျက်ကိန်းကြုံ၍၊ မြို့လုံသောထွေ၊ မညွတ် နေသော်၊ စက်ရွှေတော်ညွန့်၊ စံမြူးကွန့်၍၊ တောင်ကျွန်းအလုံး၊ ကြောင်သို့ချိုး၏။ စွန်းသုံးရာနောက်၊ တစ်နှစ်မြောက်သော်၊ ထွန်းတောက်သာသနာ၊ ပွင့်လင်းစွာ၍၊ ဝေသာလီဝယ်၊ ချဲ့သည့်နယ် လျှင်၊ လေးဆယ်ဒွါရ၊ တန်ဆောင်ပြေ၊ ရာသုံးဆွဲနှစ်၊ ဝန်းရစ်သုံးယူ (ယူဇနာကို ဆိုလိုသည်) ဇေယျဦးသျှောင်၊ မြို့ကြီးထောင်၏။ သည့်နောက်တစ်နှစ်၊ ရောက်ပြန်လစ်သော်၊ မူးမြစ်ခိုးလျှို၊ မြို့ရန်ဖြိုကို၊ ရေညိုလက်ယာ၊ ရစ်စိမ့်ရာဟု၊ စကြာဖြန့်ထောင်၊ ရန်တိုင်းအောင်သည်၊ မြောင်းပေါင်ရိုးလျောက်၊ မူးကိုဖောက်၏။ ချိုးမြောက်ဖွယ်မှု၊ အစုစုကို၊ မေရုတ်တံ၊ ပေရွက်ခံဝယ်၊ ရည်လျှံတွေတွေ၊ သမုဒ်ရေနှင့်၊ မြေကို နယ်ဖျော်၊ ရေးလှည့်သော်လည်း၊ ကိုယ်တော်မြတ်ဂုဏ်၊ တီမှာကုန်အုံ၊ ဝသုန္ဒြီ၊ တက်ပေါ်ဆီနှင့်၊ ဘုမ္မိနက်သန်၊ မြို့တော်မှန်သည်၊ နိဗ္ဗာန်သည် က စောင်းတန်းတည်း”

နေမိရကန်တွင်လည်း-  
“မြောက်နားဘို၊ မြေအုတ်ဘိုနှင့်၊ ရွှေဘိုသုံးဆူ၊ တန်ခွန်ထူသည် တွင်၊ မတူနန်းထောက်၊ ဖုန်းရိန်တော်မောက်ပြီးလျှင်၊ မြောက်ကျိပ် ရှစ်ဦး၊ ရဲစစ်မှူးများနှင့်၊ ရိုက်ကြိုးအောင်စည်၊ ထန်းလုံးတပ်တည်၍၊ ဂုဏ်ရည်မန့်၊ စိုက်ထောင်ခဲ့သည့်၊ နိုင်ငံချဲ့ရွှေဘို၊ မြို့ရန်ဖြိုပါကို၊ ထိုထို ပြည်ဘောင်၊ ဘယ့်နယ်ပင်ထောင်သော်လည်း၊ ကုန်းပေါင်ဆိုကာ၊ ဦးနှိမ်လို့ ချရသည်၊ မြို့မျှမကို၌ ရွှေကုန်းပေါင်၊ ခေတ်သုံးရပ်ကို၊ အောင်ဘုံများမျိုး၊ အောင်ဖူးညွန့်လန်း၊ နန်းဆောက်ဆောက် မဆောက်ဆောက်၊ တောင်မြောက်ဖီလာ၊ စက္ကဝါကမ်းခပ်၊ လေးရပ် ရှစ်ရပ်၊ နယ်မသတ်ပြီဘူး၊ မြို့မြတ်ရွှေဘို၊ လာပြီဆိုလျှင်ပဲ၊ ပြုလေသည် ချည်း၊ ရန်မာန်လှည်း၊ ကမ္မည်းရာဝင်ပြောင်လိမ့်၊ အောင်ရွှေဘိုတွဲ။ နိုင်ငံချဲ့နေကျ၊ အတုမဲ့ပြေ၊ ဥပဒေကဲ့သို့” ဟူ၍လည်းကောင်း အသီးသီး

စပ်ဆိုချီးကျူးကြလေသည်။  
အိမ်း-ဤသို့ ရာဇဝင်ပြောင်လှသော ရွှေဘိုမြို့ကြီးကို တတ်အား သမျှ လှည့်ပတ်ကြည့်ရှုပြီး၍ ညချမ်းအခါ ဂျမ်းခင်နှင့်တကွ အိမ်သို့ ပြန်ခဲ့ကြ၏။

ဂျမ်းခင်က “ယနေ့ ကျုပ်တို့ဆီမှာပဲ ထမင်းစားပါ” ဟု အတင်း ခေါ်သဖြင့် ငြင်းသော်မသင့်ဟု ကျွန်ုပ်လိုက်သွားရ၏။

ထမင်းမှာ အဆန်းအပြားမဟုတ်ပေ။

ထမင်းမှာ ဆန်ခပ်ကြမ်းကြမ်း နီနီပင်ဖြစ်၏။ ဟင်းမှာ ခါသားကို ဘူးသီးနုနှင့်ချက်၍တစ်ခွက်၊ ပဲကြီးနှင့်ဆူးပုပ်ရွက်ရော၍ ယုန်သား ခတ်ချက်သော အတုမဲ့ဟင်းချိုတစ်ခွက်၊ စပ်သီးဖြိုငြိုနှင့် ငါးပိ ထောင်းတစ်ခွက်၊ ကင်ပလင်းခွေးတောက်၊ ခတက်ညွန့်များအပြုတ် တစ်ခွက်။

**စရိတ်ကုန်တယ်ဆိုတာက**  
**တော်တို့ယောက်ျားတွေက အရင်ဖြန်းနေတယ်**  
**မဟုတ်လား၊ ထပ်ပြီး ထူးလှမယ်မဟုတ်ပါဘူး၊**  
**ပြီးတော့ဖိနပ်သည်တွေ အလုပ်လက်မဲ့ဖြစ်ကုန်**  
**မယ်ဆိုတာကိုတော့ အတိုချုပ်ပဲပြောမယ်၊**  
**အလုပ်သမားရဲ့ ကုန်ကိုလိုက်ပြီး**  
**သုံးတဲ့လူက မသုံးဘူး၊ အသုံးသမား သုံးတာကို**  
**သာ အလုပ်သမားက လိုက်လုပ်ပေးရတယ်၊**  
**အကယ်၍ မြန်မာမိန်းမများ နောက်ပိတ်စီး**  
**လာကြရင်လည်း အလုပ်သမားတွေက**  
**တွင်ကျယ်တဲ့နောက်ပိတ်ကို**  
**ကူးပြောင်းလုပ်ရမယ်၊ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ်**  
**ငါလုပ်မြဲအလုပ် လုပ်နေမယ်ဆိုရင်**  
**ထမင်းငတ်ကြရုံပေါ့**

ဤမျှသာဖြစ်သော်လည်း ယခုအသက်တိုင် ဤမျှလောက် မမြန်ဖူး ကြောင်း ရဲရဲကြီးပြောပုံပါသည်။ တစ်ခါတစ်ခါ ထိုထမင်းဟင်းများကို အိမ်မက်ပင်မက်မိပါသည်။

စားသောက်ပြီးသော် လက်ဖက်ရည်ကြမ်း ဝိုင်းသောက်ရင်း ဂျမ်းခင်ကစ၍

“တော်-ဘယ်တော့ပြန်မလဲ”

“နှစ်ရက်လောက်ကြာရင်”

“မြန်လှချည့်ကလား၊ လွမ်းစရာများရှိလို့လား” (ပြုံးတုံးတုံးနှင့် မေးသည်)

“ဟာ-လွမ်းစရာ ဘာမှမရှိပါဘူး၊ ဪ - လွမ်းစရာတစ်ခုတော့ ကျန်ရစ်တယ်”

“ဘာလဲ၊ ဘာလဲ” (အလျင်စလိုမေးသည်)

“စာတစ်အုပ်ပါ”

“ဘာစာအုပ်လဲ”

“ဟိုဒင်း-မိန်းမများ နောက်ပိတ်ဖိနပ် စီးသင့်၊ မစီးသင့် ရေးထားတဲ့ စာအုပ်ပါ”

“ကျုပ်တော့စီးသင့်တယ်ထင်တာပဲ”

“ဘာပြုလို့လဲ”

“ဘာပြုလို့ရမလဲတော့၊ သူ့ခေတ်နဲ့သူ ဖြစ်လာတာကိုး၊ တော်တို့ ခေတ်ကိုတားနိုင်သလား”

“ဘာဖြစ်လို့ မတားနိုင်ရမှာလဲ”

## ဦးဖိုးကျား

“ဟား ဟား၊ ကိုင်း-အခု အနောက်တိုင်းသားတွေ အုပ်စိုးလို့ အောက်ပြည်မှာ အနှစ်တစ်ရာလောက်၊ အထက်ပြည်မှာ အနှစ် လေးဆယ်လောက် ရှိသေးတယ်။ သူ့ခေတ်နဲ့သူဖြစ်လာလို့ တော်ကိုယ်တိုင် အင်္ဂလိပ်ဦးစွန်းဖုတ်ထားတယ်မဟုတ်လား၊ အခု လည်း အတွင်းရှုပ်အင်္ဂါနဲ့ပဲမဟုတ်လား၊ အဲဒီခေတ်ကို တော်တို့ မတားနိုင်တဲ့ပြင် ကိုယ်တိုင်လည်း လိုက်လာခဲ့တယ်မဟုတ်လား”

“ဟော-ဒါတော့”ဆို၍ ကျွန်ုပ်ပြန်မချေနိုင်ချေ။

“ကိုင်း-ဖိနပ်ကိစ္စကို ပြောဦးမယ်၊ အခုမြန်မာပြည်မှာရှိနေတဲ့ ဖိနပ် များမှာ ပိန်းတန်း၊ ရှေ့ထိုး၊ ကွင်းထိုး၊ ခုံဖိနပ်၊ လှာဖိနပ်၊ အဲဒါတွေကို မြန်မာပြည်မှာ ယောက်ျားရော မိန်းမရော အတူတူပဲစီးကြတယ် မဟုတ်လား၊ ကျုပ်မေးတာဖြေပါလေ”

“ဟုတ်တယ်လေ ... စီးကြတယ်၊ ဘာဖြစ်သလဲ”

“ကောင်းပြီ၊ အခု တော်တို့ယောက်ျားတွေက နောက်ပိတ်ဖိနပ် စီးလာလိုက်ကြတာ ကာလအတော်ကြာပြီ၊ အဲဒါကျုပ်တို့မိန်းမတွေက စီးကြရင် တော်တို့က ဘာအပြစ်ပြောစရာရှိသလဲ”

“အပြစ်ပြောစရာက မြန်မာမိန်းမဆိုတာ အသွားအလာမှစ၍ ယဉ်ကျေးရတယ်၊ နောက်ပိတ်ဖိနပ်ကြီးနဲ့ဆိုတော့ ခြေမြောက်မြောက်၊ ခြေလှမ်းကျကျနဲ့ နင်းသွားတော့ ခွမကျပေးလား”

“ဒါကတော့ အကုန်မပြောထိုက်ပါဘူး၊ နောက်ပိတ်စီးပြီး ခြေမှန်မှန်နဲ့ ယဉ်ယဉ်ကျေးကျေးလှမ်းရင်လည်း ဖြစ်တာပဲ”

“နေဦးလေ၊ မြန်မာမိန်းမများ အသားဖြူဖြူခြေထောက်နဲ့ ကတ္တီပါ ဖိနပ်နဲ့ဆိုတော့ ကြည့်လို့လှတယ်၊ ကျက်သရေရှိတယ်၊ နောက်ပိတ်ဖိနပ်ကြီးနဲ့ဆိုရင် ကတဲ ... ကျပ်စီးထားသလိုပဲ ကြည့်လို့ အင်မတန်ဆိုးမှာ”

“ဒါမှာတော့ ဒီလိုပါတော့၊ မြင်နေကျရင် ကြည့်လို့ကောင်းတာပဲ၊ အသားမကျခင်သာ ကြည့်မကောင်းတာကိုး၊ တော်တို့ခေါင်းက ဦးစွန်းဖုတ်ဟာ ထားခါစက အကြည့်ရဆိုးတယ်၊ အခုတော့ မျက်စိထဲ အရသာတွေ နေကြတယ် မဟုတ်လား၊ ပြီးတော့လည်း အာရုံဆိုတာ အမြဲမရှိဘူး၊ ဥပမာ-မကြာမီခေတ်က ထိုးကွင်းမရှိသူဟာ မိန်းမနဲ့ တူတယ်လို့ အသရော်ခံရတယ်၊ အခုထိုးကွင်းရှိသူဟာ ကြောင်တောင် တောင်ဖြစ်မနေဘူးလား၊ အခုလည်း ဆေးရုံက သူနာပြုမိန်းမများ၊ အချို့ကျောင်းဆရာမများ၊ အချို့အထက်တန်းစားဆိုတဲ့ မင်းကတော်၊ စိုးကတော်များ နောက်ပိတ်ဝတ်နေကြတာပဲ၊ မကြာခင် တော်တို့ မျက်စိယဉ်လာမှာပေါ့”

“ကျုပ်မျက်စိယဉ်ဖို့တော့ ဝေးပါသေးတယ်၊ ပြီးတော့ ကျန်းမာရေးဘက်ကြည့်ရင်လည်း အင်မတန်မတော်ပါဘူးဗျာ၊ ယောက်ျားများမှာတော့ ထထကြွကြွသွားလာလုပ်ကိုင်ရတယ်၊ ဒီတော့ချွေးတို့ဘာတို့ထွက်လို့ အပူထွက်စရာရှိတယ်၊ မိန်းမများ မှာတော့ အငြိမ်းစားဖြစ်နေတယ်၊ ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှာပေါ့”

“တော့စကားတွေကို ပြန်ဖြေစရာ အပုံကြီးရှိတယ်၊ နောက်ပိတ် ဖိနပ်စီးတဲ့ယောက်ျားတွေဟာ အများအားဖြင့် စာရေးစာချီ အရာရှိ တွေများတယ်၊ သူတို့မှ သနားစရာကောင်းတာ တစ်နေ့လုံးဆိုသလို ကုလားထိုင်ပေါ်မှာ ကြိုးနဲ့တုတ်ထားသလို ထိုင်နေရတယ်၊ အပူတွေ လှိုက်မနေပေဘူးလား၊ ပြီးတော့ကြည့်ပါဦး၊ မြန်မာပြည်ဟာ ပူတဲ့ တိုင်းပြည်ဖြစ်တယ်၊ အဲဒါ တော်တို့ယောက်ျားကြီးတွေက သိုးမွေး ခြေအိတ်၊ တစ်ခါတလေ စတောက်ကိန်းဆိုတဲ့ ထူထူရှည်ရှည် ခြေအိတ်ကြီးတွေကိုဝတ်လို့၊ ပြီးတော့ နောက်ပိတ်ထက်ဆိုးတဲ့ ဘွတ်ဖိနပ်ကြီးကိုစီးလို့၊ အဲဒါတွေကျန်းမာရေးနဲ့ညီသလား၊ ပြီးတော့ ဆောင်းရာသီ၊ မိုးရာသီမှာ ရှင်တို့သန်မာထွားကြိုင်းတဲ့ ယောက်ျား တွေတော့ ခြေနှေးအောင်လို့ ခြေအိတ်နဲ့စီးရတယ်၊ ကျုပ်တို့ နူးညံ့ သိမ်မွေ့တဲ့မိန်းမတွေတော့ ခြေထောက်ဗလာထားရမလား၊ အဲဒါ တော်တို့တရားသလား၊ ရှက်ကောမရှက်ဘူးလား၊ တွေးကြည့်စမ်း ပါဦးတော့”

“ဟယ် ... ဒါက အလေ့အကျင့်ဖြစ်နေကြတာပဲ၊ ပြီးတော့ တစ်ခု က နောက်ပိတ်ဖိနပ်စီးကြရင် စရိတ်ကြေးငွေများစွာ ပိုမိုကုန်ကျမယ် မဟုတ်လား၊ အကယ်၍ မြန်မာမတွေအားလုံး နောက်ပိတ်ဖိနပ်စီး ကြရင် အခု ပိန်းတန်းစတဲ့ ဖိနပ်လုပ်သူတွေ ကုန်သည်တွေ အလုပ် လက်မဲ့ ဖြစ်မကုန်ပေဘူးလား”

အနုပညာ

BTS နဲ့ Coldplay တို့ရဲ့ တေးသီချင်းသစ်ထုတ်လွှင့်



တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသား တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ BTS နဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ ဗြိတိန်တေးဂီတအဖွဲ့ Coldplay တို့ ပူးပေါင်းသီဆိုထားတဲ့ တေးသီချင်း My Universe ကို လတ်တလောမှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း စွန့်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ယူကျူရဲ့ စံချိန်သစ် ထပ်မံရရှိခဲ့တဲ့ Black Pink

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသမီး တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ Black Pink ဟာ လတ်တလောမှာ စံချိန်သစ်တစ်ခု ထပ်မံတင်နိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါတေးဂီတအဖွဲ့ရဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ DDU-DU ဝ ဒသမ ၇ ဘီလီယံ ပြည့်မြောက်



နိုင်တဲ့ ပထမဆုံးတေးဂီတသီချင်းဖြစ်လာခဲ့ကြောင်း စွန့်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။ စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်မှာ အဆိုပါတေးဂီတသီချင်းကို ကြည့်ရှုသူ ၁ ဒသမ ၇ သန်း ပြည့်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းတေးဂီတသီချင်းကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန် ၁၅ ရက်က စတင် ထုတ်လွှင့်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး စတင် ထုတ်လွှင့်သည်မှ သုံးနှစ်ကျော် ကာလအတွင်း အဆိုပါပမာဏကို ပြည့်မြောက်ခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုကြည့်ရှုသူအရေအတွက် ရရှိခဲ့တာဟာ ကေပေါ့ပီအဖွဲ့တွေရဲ့ တေးဂီတအနက် DDU-DU DDU-DU က ပထမဆုံး ဖြစ်ပြီး ကျော်ကြားတဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်သူ Psy ရဲ့ Gangnam Style ကြည့်ရှုသူအရေအတွက်ကို လိုက်မီနိုင်တဲ့ ဒုတိယမြောက်တေးဂီတသီချင်းဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အေဂျင်စီသစ်နဲ့ စာချုပ်ချုပ်ဆိုလိုက်တဲ့ ကင်ဂျန်ယွန်း

တောင်ကိုရီးယားမင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ ကင်ဂျန်ယွန်းဟာ အေဂျင်စီဟောင်းနဲ့ လမ်းခွဲကာ လတ်တလောမှာ အေဂျင်စီသစ်နဲ့ စာချုပ်ချုပ်ဆိုလိုက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း အေဂျင်စီသစ်ဖြစ်တဲ့ စတီရီဂျေ ကုမ္ပဏီဘက်က မင်းသားနဲ့စာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့တာပါ။ ကင်ဂျန်ယွန်းဟာ ယခုနှစ် နှစ်စဉ်မှာ အေဂျင်စီဟောင်းနဲ့ ပြဿနာဖြစ်ခဲ့တာပါ။ အေဂျင်စီရဲ့ ပြောကြားချက်အရ မင်းသားဟာ စာချုပ်ကို ချိုးဖောက်ခဲ့တယ်လို့ စွပ်စွဲခဲ့ပါတယ်။ အေဂျင်စီနဲ့ ဆွေးနွေးမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ခြားနားမှုတွေ ကင်းရှင်းမှုနဲ့ အေဂျင်စီဟောင်းနဲ့ လမ်းခွဲခဲ့တာပါ။ အဲဒီအချိန်ကစလို့ အေဂျင်စီမရှိဖြစ်ခဲ့တဲ့ ကင်ဂျန်ယွန်းဟာ လတ်တလောမှာ စတီရီဂျေ ကုမ္ပဏီနဲ့ စာချုပ်ချုပ်ဆိုကာ အနုပညာ လှုပ်ရှားမှုတွေ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်မှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

အခြားသော နာမည်ကျော် သရုပ်ဆောင်တွေ ဖြစ်ကြတဲ့ ကင်ထယ်ဟီး၊ စိုးအင်ဂွတ်နဲ့ ယွန်ဆန်းဟိုတို့လည်း စတီရီဂျေ ကုမ္ပဏီနဲ့လက်တွဲကာ အနုပညာ လှုပ်ရှားမှုတွေ လုပ်ဆောင်နေတာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အေးပြည့် စုစည်းသည်

၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလထုတ် သုတပဒေသာစာစောင် ထွက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄ ၁၉၇၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှ စတင်ထုတ်ဝေခဲ့ပြီး နှစ်ပေါင်း ၄၀ ကျော် စာချစ်သူများ လက်ခံအားပေးလာခဲ့သော သုတပဒေသာစာစောင်ကို မျက်နှာဖုံးဒီဇိုင်း၊ အကြောင်းအရာနှင့် စာအုပ်အပြင်အဆင်တို့ အပြောင်းအလဲများ ပြုလုပ်ပြီး အသက် ၁၈ နှစ်မှ ၂၅ နှစ်အတွင်းရှိ လူငယ်များကို ဦးတည်ပရိသတ်အဖြစ်ထားကာ လစဉ်ထုတ်ဝေ လျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတကာထုတ်ဝေစာစောင်များမှ ကောင်းနိုးရာ ခေတ်မီအကြောင်းအရာများနှင့် ယခုလအတွက် အထူးပြု ရေးသားသည့် “ထက်မြက်သော ခေါင်းဆောင်မှု” မျက်နှာဖုံးဆောင်းပါး ကြီးများ ပါဝင်သော သုတပဒေသာစာစောင် (စက်တင်ဘာလ)ကို ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်က ဖြန့်ချိလိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလထုတ် သုတပဒေသာစာစောင်တွင် ဒေါက်တာခင်မောင်ညို၊ မောင်မောင်မြင့်သိန်း (စက်မှုတက္ကသိုလ်) တို့၏ “ထက်မြက်သော ခေါင်းဆောင်မှု” မျက်နှာဖုံးဆောင်းပါးများ၊ မောင်ပေါ်ထွန်း၊ ကျော်ဝင်းဟိန်း (ပခုက္ကူ)၊ အောင်မြတ်စည်သူတို့၏ အတွေးအခေါ်နှင့် တက်ကျမ်းဆိုင်ရာဆောင်းပါးများ၊ ဝင်းထွဋ်ဦး၊ တီလာစိုးမြင့်ထယ်၊ ညီမော်သိမ်း၊ ခင်မောင်ခြံမြို့၊ အေးထွန်းမင်းတို့၏ နိုင်ငံတကာဆိုင်ရာဆောင်းပါးများ၊ စောနိုင် (အသုံးချဘောဂဗေဒ)၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာဆောင်းပါး၊ ရဲထက်ဇော်၊ ချိုးငှက်(သံတွဲ)တို့၏ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးများ၊ လှလှဝင်း (သတ္တဗေဒ) သွင်းသစ်တို့၏ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ရှုထောင့်ဆိုင်ရာဆောင်းပါးများ၊ ကိုဇော်ဌေး (ယဉ်ကျေးမှု)၏ မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာဆောင်းပါး၊ မီးအိမ်ရှင် ဒေါက်တာနီကတင်ဂေးလ်၊ ဒေါက်တာမြင့်သန်း (သန္ဓေသား)၊ မိုမိုကို၊ ဒေါက်တာမြင့်သန်းထွန်း (ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး)၊ ဒေါက်တာလွင်သန့်၊ မြတ်လေးမြင့်တို့၏ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးများ၊ ဦးဘသန်း(မဟာဝိဇ္ဇာ)၊ မြသိန်း၊ စိုးစိုး(ပန်းတောင်း)၊ ဆောင်းဝင်းလတ်၊ ခြယ်မှုန်းသီ၊ စိန်ဝင်းနွယ်၊ ကိုရင်ကျော်၊ မော် (သန်လျင်) တို့၏ ကဗျာ၊ ဟာသ၊ ဖြစ်ရပ်မှန်၊ ဝတ္ထုတိုနှင့် အထွေထွေ ကဏ္ဍများကို ရောင်စုံ၊ ဖြူ/မည်းသရုပ်ဖော်ပုံ ဝေဝေဆာဆာဖြင့် စီစဉ်တင်ဆက်ထားသည်။

အဆိုပါ သုတပဒေသာစာစောင်ကို တစ်အုပ်လျှင် ငွေကျပ်၂၅၀၀ နှုန်းဖြင့် စာပေဗိမာန်စာအုပ်အရောင်းဆိုင်အမှတ် (တ-၅၅) သပြေကုန်း ဈေး နေပြည်တော် ဖုန်း ၀၆၇-၃၄၁၄၆၈၁၊ စာပေဗိမာန်စာအုပ် အရောင်းဆိုင်အမှတ် (၅၂၉-၅၃၁) ကုန်သည်လမ်း ရန်ကုန်မြို့၊ စာပေ ဗိမာန်စာအုပ်အရောင်းဆိုင် ၈၆ လမ်း၊ ၂၁ လမ်းနှင့် ၂၂ လမ်းကြား၊ မန္တလေး၊ ဖုန်း ၀၂-၄၀၃၀၂၀၆၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ စာအုပ်ဆိုင်ကြီးများ၊ မန္တလေးမြို့ရှိ ထွန်းဦးစာပေ၊ နဂါးစာပေနှင့် မြို့အသီးသီးရှိ စာပေ ဗိမာန်ကိုယ်စားလှယ်များထံ ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပြီး လက်ကားမှာယူလိုပါက စာပေဗိမာန်စာအုပ်အရောင်းဆိုင်အမှတ် (၅၂၉-၅၃၁) ကုန်သည်လမ်း ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း ၀၁-၂၄၉၀၃၁၊ ၀၁-၃၈၁၄၄၈ တို့သို့ ဆက်သွယ်မှာယူ နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

\* စာမျက်နှာ ၂၂ မှ “အဲဒါမှာလည်း စရိတ်ကုန်တယ်ဆိုတာက တော်တို့ယောက်ျား တွေက အရင်ဖြုန်းနေတယ်မဟုတ်လား၊ ထပ်ပြီး ထူးလှမယ်မဟုတ် ပါဘူး၊ ပြီးတော့ ဖိနပ်သည်တွေ အလုပ်လက်မဖြစ်ကုန်မယ်ဆိုတာ ကိုတော့ အတိုချုပ်ပဲပြောမယ်၊ အလုပ်သမားရဲ့ကုန်ကို လိုက်ပြီး သုံးတဲ့လူက မသုံးဘူး၊ အသုံးသမားသုံးတာကိုသာ အလုပ်သမားက လိုက်လုပ်ပေးရတယ်၊ အကယ်၍ မြန်မာမိန်းမများ နောက်ပိုင်းစီး လာကြရင်လည်း အလုပ်သမားတွေက တွင်ကျယ်တဲ့ နောက်ပိုင်းကို ကူးပြောင်းလုပ်ရမယ်၊ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ငါလုပ်မြဲအလုပ် လုပ်နေမယ် ဆိုရင် ထမင်းငတ်ကြရုံပေါ့”

“တော်ပါဗျာ၊ ခင်ဗျားတို့အညာသူများ အင်မတန်စကားတတ် တယ်၊ အညာသူကို ကျုပ်အထင်သေးခဲ့တာ မှားတာပါပဲ၊ ဒီမှာလေ မကျမ်းခင်၊ ကျုပ်ပြောပြတဲ့အချက်တွေ အရေးနိမ့်သလိုနေတယ်၊ အဲဒီ တော့ ကျုပ်မပြောတာတာနဲ့ ဒီကိစ္စကို အရေးနိမ့်မခံနိုင်ဘူး၊ ဒီတော့ အဲဒီကိစ္စကို ရုပ်ကြံစို့ရဲ့ဗျာ”

ထိုအခါ ဂျမ်းခင်သည် အသံထွက်အောင်ရယ်၍

“တော်တို့အောက်သားတွေဟာ ဒီလိုပဲလား၊ ကဲ တော်မပြော စေချင်ရင် မပြောပါဘူး၊ နေပါဦး၊ တော် ဘယ်တော့ပြန်မလဲ”

“နှစ်ရက်လောက်ကြာရင်”

“နောက်လာဦးမလား”

“ ဒါတော့ ဘာပြောနိုင်ဦးမလဲ”

“ကျုပ်တို့ ရန်ကုန်ရောက်ရင် တော့ဆိုကို လာမလည်ရဘူးလား”

“လာမလည်ရင် မဂျမ်းခင် ဆိုးရာရောက်မှာပေါ့၊ မဂျမ်းခင်သာ ရန်ကုန်ရောက်ရင် ကျုပ်ဆိုမှာ တည်းရမယ်၊ ဘယ်မှာမှ မတည်းရဘူး”

“ဒါဖြင့် တော့ဆိုမှာ တည်းရမှာစိုးတာနဲ့ ရန်ကုန်ကို အလည် မသွားသေးဘူး” (ရယ်၍ပြောသည်)

“အညာသူများ ရက်စက်တယ်ဆိုတာ သိပါတယ်”

“အညာသူက ပွင့်ပွင့်ရက်စက်တယ်၊ အောက်သားကတော့ အံ့ပုံး ရက်စက်တယ်”

“တော်ပါဗျာ၊ ခင်ဗျားအင်မတန်စကားတတ်တယ်”

ဤသို့ စကားစမြည်ပြောပြီးနောက် ခွဲခွာသွားကြ၏။

ကျွန်ုပ်မပြန်မီ တစ်နေ့တွင် ထပ်မံတွေ့ဆုံ၍ နောက်တစ်နေ့ ညနေရထားနှင့် ပြန်ဖြစ်မည်ထင်ကြောင်း ပြောပြ၏။ ဂျမ်းခင်သည် မိမိကိုယ်တိုင် ရထားဘူတာရုံသို့ လိုက်၍ပို့မည့်အကြောင်းကိုလည်း ပြောထား၏။

ညအခါ၌ ကျွန်ုပ်စဉ်းစားမိသည်ကား ခင်မင်သူတို့နှင့် ရထား၊ သင်္ဘော စသည်တို့၌ ခွဲခွာရခြင်းသည် ဣန္ဒြေပျက်တတ်ကြောင်းကို တွေးမိသဖြင့် ညနေရထားနှင့်မဟုတ်ဘဲ မနက်ရထားနှင့် သုတ်ခြေ

နှင့်မှ နေရာကျမည်ဟု ဆုံးဖြတ်လိုက်၏။

နံနက်ကျကာလ မိမိ၏ထီးများ၊ အထုပ်များကိုယူလျက် ရတု၊ ရကန်၊ အဲ၊ အန်၊ လေးချိုးဆိုပုံတို့ကို သင်ကြားပေးလိုက်သော ကျေးဇူးရှင် အဝေးရောက်မင်းအား ရိုသေစွာရိုခိုးကန်တော့၍ ဘူတာ သို့ ရုပ်ဖျောက်ခပ်သုတ်သုတ်လာခဲ့ပြီးနောက် သံသရာသည် ရက်စက် နိုင်မှ တော်ရုံကျသည်ဟု စိတ်တင်းလျက် ထိုမနက်ရထားနှင့်ပင် ရွှေဘိုမြို့ကြီးမှ ခွာထွက်ခဲ့လေသည်။

ညနေရထားချိန်တွင် ဂျမ်းခင်သည် ဘူတာရုံသို့ဆင်းပုံ၊ ကျွန်ုပ်ကို မတွေ့၍ ကျွန်ုပ်တည်းအိမ်သို့ သွားရောက်မေးပုံ၊ မနက်ရထားနှင့် ပင်သွားလေပြီဟု ကြားရသောအခါ သက်မကြီးချ၍ အောက်သား များမကောင်းဘူး၊ လိမ်တတ်တယ်၊ သူတို့ဆိုကိုသွားရင် ထမင်းကျွေး မှမှာစိုးလို့ ဒီလိုခြေရာပျောက်လုပ်သွားတယ်၊ ငါ့ကိုစိတ်မကောင်း အောင် လုပ်သွားတယ်၊ ဘာတယ်၊ ညာတယ်၊ ဟိုဒင်းတယ်၊ ဒီဒင်းတယ် စသည်ဖြင့် တဖျစ်တောက်တောက်ရှိမည့်ပုံများ ကို ကျွန်ုပ်စိတ်၌ ယခုတိုင်မြင်မိသေး၏။

ကျွန်ုပ်မှာလည်း ကောင်မလေးကို တရေးရေးမြင်လျက် အကြင် လောကကြီးသည် ကလီကမာ သနားစရာဖြစ်တတ်ပါတကားဟု တရားကိုရေးရှု၍ အေးမှုကို ဖန်ခါနေရလေသည်။



### မုန်တိုင်းငယ်၏ လက်ရှိအခြေအနေမှာ မြန်မာနိုင်ငံဘက်သို့ ဦးတည်ရွေ့လျားမည့် အခြေအနေမရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄

**မုန်တိုင်းငယ်အခြေအနေ**

ယနေ့ညနေ ၆ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့အလယ်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ စစ်တွေမြို့၏ အနောက်တောင်ဘက် ရေမိုင် ၁၁၅ မိုင်ခန့်၊ ဂွမြို့၏ အနောက်-အနောက်မြောက်ဘက် ရေမိုင် ၁၉၅ မိုင်ခန့်၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့၏ အနောက်မြောက်ဘက် ရေမိုင် ၂၃၅ မိုင်ခန့်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ ပါရာဒစ်ဂျီမြို့၏ အရှေ့တောင်ဘက်ရေမိုင် ၂၉၀ ခန့်အကွာပင်လယ်ပြင်ကို ဗဟိုပြုနေသည်။

မုန်တိုင်းငယ်၏ လက်ရှိအခြေအနေမှာ မြန်မာနိုင်ငံဘက်သို့ ဦးတည်ရွေ့လျားမည့် အခြေအနေမရှိပါသဖြင့် အဝါရောင်အဆင့်ဟု သတ်မှတ်သည်။

#### မုန်တိုင်းငယ်၏တည်နေရာ၊ ဗဟိုချက်လေဖိအားနှင့် လေတိုက်နှုန်း

အဆိုပါမုန်တိုင်းငယ်သည် ယနေ့ညနေ ၆ နာရီခွဲအချိန်တွင် မြောက်လတ္တီကျု ၁၈ ဒီဂရီနှင့် အရှေ့လောင်ဂျီကျု ၉၁ ဒီဂရီ ၅ ဒီဂရီတွင်ရှိပြီး ဗဟိုချက်လေဖိအား ၉၉၈ ဟက်တိုပက်စကယ်နှင့် အမြင့်ဆုံးလေတိုက်နှုန်းမှာ တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ နှုန်းခန့် ဖြစ်သည်။

**နောက် ၄၈ နာရီအတွင်းခန့်မှန်းချက်**

အဆိုပါမုန်တိုင်းငယ်သည် အနောက်-အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားကာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဩရိသကမ်းခြေအနီးမှ ဖြတ်ကျော်ဝင်ရောက်နိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။

#### သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

မုန်တိုင်းငယ်၏အရှိန်ကြောင့် ယနေ့ညနေမှ နောက် ၄၈ နာရီအတွင်း နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်မှ နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချုန်းရွာပြီး ဒေသအလိုက် မိုးကြီးခြင်းနှင့် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ရံဖန်ရံခါ မိုးသက်လေပြင်းများကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးမည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ကိုးပေမှ ၁၂ ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

**အကြံပြုချက်**

အဆိုပါ မုန်တိုင်းငယ်၏ အရှိန်ကြောင့် မိုးရွာသွန်းခြင်းနှင့်အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးထစ်ချုန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်းများဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသဖြင့် ကြိုတင်သတိပြုနေထိုင်ကြပါရန်နှင့် ပြည်တွင်းလေကြောင်းပျံသန်းရေး၊ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့ရှိ ကမ်းနီး၊ ကမ်းဝေး ငါးဖမ်းရေယာဉ်များ၊ သင်္ဘောများအနေဖြင့်လည်း ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

မိုး/လေ

### စိုက်ပျိုးရေးမွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

#### စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန

#### စိုက်ပျိုးရေးဒီပလိုမာနှင့် မွေးမြူရေးဒီပလိုမာ

#### ပထမနှစ်သင်တန်းသားသစ်များခေါ်ယူခြင်း

- ၁။ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ပညာသင်နှစ်၌ စိုက်ပျိုးရေးဒီပလိုမာသင်တန်း တက်ရောက်လိုသူများသည် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ (နေပြည်တော်) (ပျဉ်းမနား)၊ သထုံ၊ မြောင်းမြ၊ ရွှေဘို၊ ပုသိမ်ကြီး၊ ပွင့်ဖြူ၊ သာယာဝတီ၊ ထားဝယ်၊ ဟံဟိုး၊ မြစ်ကြီးနား၊ ဒီးမော့ဆို၊ ဇွဲကပင် (ဘားအံ)၊ လှိုင် (ဖလမ်း)၊ ကျောက်တော်၊ ဟုမ္မလင်း၊ တို့တွင် လျှောက်ထားနိုင်ပြီး မွေးမြူရေးဒီပလိုမာသင်တန်း တက်ရောက်လိုသူများသည် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ (ပျဉ်းမနား)၊ ပုသိမ်ကြီး၊ ဟံဟိုး၊ တို့တွင် လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- ၂။ ဒီပလိုမာသင်တန်းသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူသည် (၃)နှစ်သင်တန်းတက်ရောက်ရမည်ဖြစ်သည်။ စိုက်ပျိုးရေးဒီပလိုမာ ထူးချွန်သူသည် ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်သို့လည်းကောင်း၊ မွေးမြူရေးဒီပလိုမာထူးချွန်သူသည် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ် (B.A.Sc)သင်တန်းသို့လည်းကောင်း တက်ရောက်ရန် ဝင်ခွင့်ဖြေခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ လျှောက်ထားသူသည်အောက်ပါအရည်အချင်းများနှင့်ပြည့်စုံရမည်-
  - (က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။
  - (ခ) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ဓာတုဗေဒ၊ ရူပဗေဒဘာသာရပ်အတွက် အောင်မြင်သူများ စိုက်ပျိုးရေးဒီပလိုမာ သင်တန်းသို့ လျှောက်ထားနိုင်ပြီး ဇီဝဗေဒ ဘာသာရပ်အတွက် အောင်မြင်သူများ မွေးမြူရေးဒီပလိုမာသင်တန်းသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။
  - (ဂ) လျှောက်လွှာပို့ရက် (၂၄-၁၀-၂၀၂၁)ရက်နေ့တွင်အသက် (၂၂)နှစ်ထက်မကြီးသူ ဖြစ်ရမည်။
- ၄။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ဖော်ပြပါအထောက်အထားများ ပူးတွဲတင်ပြရမည်-
  - (က) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာကျောင်းအုပ်ကြီး ထောက်ခံချက် (မူရင်း)
  - (ခ) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အမှတ်စာရင်း (မိတ္တူ) (ကျောင်းအပ်နှံသည့်အချိန်တွင် မူရင်းတင်ပြရမည်)
  - (ဂ) စိုက်ပျိုးရေးမွေးမြူရေးလုပ်ကိုင်ရန် ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ကြောင်း ဆရာဝန်၏ ထောက်ခံချက်
  - (ဃ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း၊ ပြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်း သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်ရဲခစခန်း(သို့) ကျေးရွာ/ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့၏ ထောက်ခံချက် (မူရင်း)
  - (င) လျှောက်ထားသူနှင့် မိဘနှစ်ပါး၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်(မိတ္တူ)များနှင့် အိမ်ထောင်စုဇယား(မိတ္တူ)
  - (စ) လိုင်စင်စာတံပုံ (၅)ပုံ
- ၅။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတက်ရောက်လိုသော စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံသို့ (၂၄-၁၀-၂၀၂၁)ရက်နေ့ထက် နောက်မကျစေဘဲ တိုက်ရိုက်ပေးပို့လျှောက်ထားရမည်။ သတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျသော လျှောက်လွှာများ မပြည့်စုံသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်း စဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။
- ၆။ ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာများကို အထက်ဖော်ပြပါ နှိုင်းစစ်ရာစိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံများတွင် အမဲရယူလျှောက်ထားနိုင်သည်။
- ၇။ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိသူများနှင့် ကျောင်းဖွင့်လှစ်မည့်ရက်အား သက်ဆိုင်ရာ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်းများမှ ထပ်မံအကြောင်းကြားမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၈။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက တယ်လီဖုန်းအမှတ် ၀၆၇-၄၁၀၅၇၅၊ ၀၆၇-၄၁၀၅၈၈ သို့ ဆက်သွယ် မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

စိုက်ပျိုးရေးဒီပလိုမာနှင့် မွေးမြူရေးဒီပလိုမာဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာ

၁။ လျှောက်ထားသူ၏အကြောင်းအရာ

အကြောင်းအရာ	အမည်	နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ်
လျှောက်ထားသူ	မြန်မာ	
	အင်္ဂလိပ်	
ဖခင်		
မိခင်		
မိဘကွယ်လွန်ပြီးဖြစ်ပါက အုပ်ထိန်းသူ		

၂။ လျှောက်ထားသူ၏မွေးသက္ကရာဇ် \_\_\_\_\_ ခုနှစ်၊ \_\_\_\_\_ လ၊ \_\_\_\_\_ ရက်

၃။ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်ခဲ့သည့်စာစစ်ဌာန \_\_\_\_\_ ပြည်နယ်/တိုင်း \_\_\_\_\_

၄။ ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ \_\_\_\_\_

၅။ လျှောက်ထားလိုသော ဒီပလိုမာသင်တန်းအမည် \_\_\_\_\_

၆။ တက်ရောက်လိုသောကျောင်းတည်ရှိရာ (မြို့အမည်) \_\_\_\_\_

ရက်စွဲ \_\_\_\_\_ (လျှောက်ထားသူလက်မှတ်)

### လက်ထပ်ပြီးစီးကြောင်း

ကျွန်တော် မင်းဝေယိုး(၁၂/မကတ(နိုင်)၀၉၂၁၃၇)နှင့် ကျွန်မ ခိုင်ဇာလွင်(၁၂/မကတ(နိုင်)၀၉၂၁၃၇)သည် (၁၀-၉-၂၀၂၁)(သောကြာနေ့) တွင် အစွလာမိတရားတော်နှင့်အညီ နေကာယ်ထိမ်းမြားပြုလုပ်ပြီးစီးပါကြောင်း။

မင်းဝေယိုး-ခိုင်ဇာလွင်

### အိတ်ဖွင့်တင်ခါ(Open Tender)ခေါ်ယူခြင်း

#### တင်ခါအမှတ်-၁(၂၀၂၁-၂၀၂၂)

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ မောင်တောခရိုင်မှ (၂၀၂၁-၂၀၂၂)ဘဏ္ဍာရေးနှစ် (၆-လဘတ်ဂျက်) ပြည်ထောင်စု၊ ပြည်နယ်(ငွေလုံးငွေရင်း/ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း)ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် လမ်း/တံတားလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သောလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများကို (မြန်မာကျပ် ၄၉)ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

၁။ တင်ခါလျှောက်လွှာပို့စဉ်အတွက် လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၊ မောင်တောမြို့တွင် (၂၇-၁၀-၂၀၂၁)ရက်မှ စတင်၍ ရုံးချိန်အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

၂။ တင်ခါလျှောက်လွှာပို့စဉ်အတွက်/အချိန် - ၃-၁၁-၂၀၂၁ ညနေ (၄:၀၀)နာရီ

၃။ တင်ခါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန် - ၅-၁၁-၂၀၂၁ နံနက် (၉:၀၀)နာရီ

၄။ တင်ခါဖွင့်မည့်နေရာ - လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)ရုံး၊ မောင်တောခရိုင်

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း လူကိုယ်တိုင် (သို့) ဖုန်း (043-55044)သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**တင်ခါကော်မတီ**  
Ph:09-421715696  
Ph:09-421732963

### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာ

မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၂/ရွှေပေါက်ကံ၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၂၄)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်(၁၂)၊ ဦးအောင်ဇေယျာလမ်း(၂)လမ်း၊ ၂၀/ရွှေပေါက်ကံ၊ ဦးစံထွေး (KME-၁၅၀၀၀၅)အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ရက်မြေအား အမည်ပေါက်သူ (ဖခင်) ဦးစံထွေးသည် (၃-၁၂-၂၀၁၇) ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ မိခင်ခေါ်ကြည့်စိန်သည် (၅-၈-၂၀၁၆) ရက်တွင်လည်းကောင်း အသီးသီး ကွယ်လွန်ကြပြီး ငှားတိုတွင် ဦးမြင့်ဇော်၊ ဦးဌေးဝင်းစိုးနှင့် ဦးကျော်စိုးတို့အား မွေးမွေးခွင့်ပေး ဦးမြင့်ဇော် သည် (လူပျိုကြီးဘဝ)ဖြင့် (၈-၁-၂၀၁၈)ရက်တွင် လည်းကောင်း ကွယ်လွန်ခဲ့သဖြင့် ဦးဌေးဝင်းစိုး(၁၀/ သထန်(နိုင်)၀၁၀၈၂၀၄)၊ ဦးကျော်စိုး (၉/မထလ(နိုင်)၁၁၀၇၃၇)တို့မှ တရားဝင်အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသော သားတော်စစ်ကြောင်း၊ ဒဂုံမြို့နယ် တရားရုံး၊ ကျွမ်းကျင်မှုလွှာအမှတ်-၂/၃၇၇/၂၀၂၁ သေစာရင်း၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်း၊ အမည်ပေါက် ရန်ပုံငွေရင်းတို့တင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထား လာမှုအပေါ် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်သော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့် နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

**ဌာနမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့**  
**ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၉/က)ရပ်ကွက်၊ ခရောင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၀၄/ခ)၊ ဧရိယာ (အနံပေ ၂၀ x အလျားပေ ၆၀)မြေကို ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဦးစန်းယုမောင်(၁၂/ဒကတ(နိုင်)၀၅၂၁၃၇)ထံမှ ကျွန်ုပ် ဦးထွန်းထွန်းဝင်း(၇/ရတရ(နိုင်)၁၄၇၉၂၄)နှင့် ဒေါ်ဝင်းသန္တာထွန်း(၁၂/သကတ(နိုင်)၁၄၇၉၂၄)တို့မှ အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဖော်ပြပါကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကျွန်ုပ်တို့သို့ ခိုင်လုံသောစာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အတူ ယခုကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးမြောက်သည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ဦးထွန်းထွန်းဝင်း ဒေါ်ဝင်းသန္တာထွန်း  
၇/ရတရ(နိုင်)၁၄၇၉၂၄ ၁၂/သကတ(နိုင်)၁၄၇၉၂၄  
ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၄၄၆၇၈

### "ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း"

ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ နတ်မောက်ရပ်ကွက်၊ မိုးစိန်လမ်း၊ အမှတ် (၁၂/F) ၄-လွှာ(C) အကျယ်အဝန်း(၃၅၅၅၀ပေ)ရှိတော်လှောင်းပါးတိုက်ခန်း(၁) ခန်းနှင့် ယင်းတိုက်ခန်းတွင် ရေ၊ မီး အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား ဒေါ်ဝင်းသုဇာတင်မောင်(၁၂/မကမ(နိုင်)၀၂၂၁၃၇)မှ မိမိတစ်ဦးတည်းသာ တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း၊ အရပ် အရပ် ကင်းရှင်းကြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံတက်ပြု၍ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးညွှန်ထွန်း(၁၂/မကတ(နိုင်) ၀၈၉၅၈၀)က ဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

သို့ပါ၍ အထက်ဖော်ပြပါ အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်းအထောက်အထားများယူဆောင်၍ ကျွန်ုပ်တို့သို့လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ထိုရက်ကျော်လွန်၍ ကန့်ကွက်မည့်သူများရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးမြောက်သည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ**  
**ဒေါ်ညိုစိန်စိန်ထွေး(LL.B, D.B.L)**  
**တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၃၃၁၅)**  
**အမှတ်-၈၈ ဒေါ်သိန်းတင်လမ်း၊ ကန့်/မြောက်ရပ်ကွက်၊**  
**မင်္ဂလာတောင်ညွှန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၈၈၆၀၅**

### ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၁/မြေကွက်အမှတ်-၁၁၄၂ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၁၁၄၂၊ ဦးလှိုင်မင်းရောင်လမ်း၊ (၄၁)ရပ်ကွက်၊ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ဒေါ်တင်စန်း( MDN-119298)အမည်ပေါက်နှစ်(၆၀)မြေဌာန စာချုပ်(ဂရု)မြေအားအမည်ပေါက်-ဒေါ်တင်စန်းရီ(မိခင်)ကွယ်လွန်ခဲ့ပြီးသားထိုက်(ဖခင်)ကွယ်လွန်ပြီးငှားတိုအသားသမီး(၃)ဦးအနက်ဦးမောင်မောင်၊ဦးတင်အင်း၊ဦးကျော်စိုးတို့မှ တရားဝင်အမွေဆက်ခံခွင့်ရှိသော သားတော်စစ်ကြောင်း၊ ဒဂုံမြို့နယ် လွန်ခဲ့သဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သောဒေါ်သခင်ထိုက်(၁၂/မကတ(နိုင်)၀၂၂၁၃၇)၊ ဦးလတ်ထွေး(၁၂/မကတ(နိုင်)၀၁၀၇၄၂)နှင့်(သားဦးမောင်မောင်)ဦးကျော်စိုး၏အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သူ)ဒေါ်အေးမောင်အောင်(၁၂/လကမ(နိုင်)၁၈၁၇၉၃)မှ ရန်ပုံငွေရင်း၊မိခင်ဒေါ်တင်စန်းရီ သေစာရင်း၊ဖခင်ဦးသန်းထိုက်သေစာရင်း၊ဦးမောင်မောင်ဦး၏သေစာရင်း၊အိမ်ထောင်စု လှူဒါန်းစာရင်း၊သားသမီးအရင်းများအဖြစ်မိမိတို့မောင်မောင်(၃)ဦးတည်းကိုမွေးဖွားပြီးကွယ်လွန်ခဲ့ပြီးမောင်မောင်ဦးထွတ်တရားဝင်တစ်ဦးတည်းသောအမွေဖြစ်သူဒေါ်အေးမောင်အောင် ကျန်ရှိပြီးမိမိတို့ကသာလျှင်တရားဝင်အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ကျွမ်းကျင်မှုလွှာ၊ ထောက်ခံချက်၊ရန်ပုံငွေ(၂)စောင်တို့တင်ပြ၍ဒေါ်သခင်ထိုက်ဦးလတ်ထွေး၊ဒေါ်အေးမောင်အောင်တို့မှပိုင်ဆိုင်ကြောင်းနှင့်အရောင်းစာချုပ်ချုပ်ဆိုရန်မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာခြင်းအား တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်သောအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

**ဌာနမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

### "သက်ဆိုင်သူများနှင့်အများသိစေရန် ကြော်ငြာခြင်း"

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြောင်းမြမြို့၊ မြရတနာရပ်ကွက်၊ ဘုရားချောင်းတွင် တည်ရှိသည့် ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက် ပိုင်ရှင် ဦးသန်းဝင်း(၁၂/မကတ(နိုင်)၀၄၇၉၂၄)၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ သက်ဆိုင်သူများနှင့် အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

မြောင်းမြမြို့၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ဌာနမှူးရုံး၏ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမှတ်-၁၆/၂၀၀၉ အရ ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်သည် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဦးသန်းဝင်းမှ ဥပဒေနှင့်အညီ တရားဝင်တစ်ဦးတည်းသော ဆန်စက်ပိုင်ရှင်ဖြစ်ပါသည်။

ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်ပိုင်ရှင် ဦးသန်းဝင်း၏ ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ ဆန်စက်အတွင်းသို့ လည်းကောင်း၊ ဆန်စက်ရေယာအတွင်းသို့လည်းကောင်း မည်သူမဆို ကျူးကျော်ဝင်ရောက်နေထိုင်ခြင်း၊ စက်ရုံလည်ပတ်မှုအား ဟန့်တားနေထိုင်မှုကင်းခြင်း၊ မြစ်မြောင်းခြင်း၊ စက်ရုံပိုင်ပစ္စည်းများနှင့် စာရင်းဇယားမှတ်တမ်းများအား ခိုးယူခြင်း၊ အလှည့်စားပြုလုပ်ခြင်းများ လုံးဝ(လုံးဝ)မပြုလုပ်ရန်နှင့် ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်တွင် ယခင်က ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရန် ဆန်စက်တာဝန်ခံအဖြစ် ဆန်စက်ပိုင်ရှင် ဦးသန်းဝင်းမှ တာဝန်ပေးအပ်ထားခြင်းခံရသူ ဦးအောင်ကျော်စိုး(ခ)ဦးခင်ငြိမ်းမှာ (၂၆-၈-၂၀၂၁)ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ဦးအောင်ကျော်စိုးအမည်နှင့် တင်ပို့ထားသော ဆန်နှင့်ဆန်ထွက်ပစ္စည်းများကို ဝယ်ယူထားကြသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအားလုံးသည် မြောင်းမြမြို့၊ ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်ပိုင်ရှင် ဦးသန်းဝင်းနှင့်သာ ဆက်သွယ်ပြီးငွေကြေးရှင်းလင်းကြရန်နှင့် ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်သို့ ငွေများပေးရန်ရှိသူများ၊ ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်နှင့်ဆက်သွယ်ပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေကြသူများအားလုံးသည် ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်ပိုင်ရှင် ဦးသန်းဝင်းနှင့်သာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြရန် မြောင်းမြမြို့၊ ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်ပိုင်ရှင် ဦးသန်းဝင်း၏ ညွှန်ကြားချက်အရ သက်ဆိုင်သူများနှင့် အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

မြောင်းမြမြို့၊ ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်ပိုင်ရှင် ဦးသန်းဝင်းထံသို့ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း- 09-5179371 ဖြစ်ပါသည်။

မြောင်းမြမြို့၊ ထွန်းလင်းရတနာဆန်စက်ပိုင်ရှင် ဦးသန်းဝင်း၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးမျိုးသိမ်း[B.A(Law);LL.B] တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၃၅၆၄) အမှတ်(၅၆၃) ဝိမိန်း(၂)လမ်း၊ (၄၂)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၁၇၆၈၁

### သစ်ပင်စိုက်မှ အရိပ်ရ၏ ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းဖြေ၏

















**လွမ်းဆွတ်သတ်ရအမျှပေးဝေခြင်း ဦးခင်နေဝင်း အသက် (၈၀) မန်နေဂျာ (ဟိုတယ်၊ ခရီး)(ငြိမ်း) (၂၀-၇-၂၀၂၁)(၂၀-၉-၂၀၂၁)**

ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ဘုန်းကြီးလမ်း၊ အမှတ်(၉၇)၊ (3A) နေ ခေါ်ခင်အေးသိန်း၏ ခင်ပွန်း၊ မအိခိုင်ဝင်း၊ မခိုင်လှဝင်းတို့၏ ဖခင်ကြီး ဦးခင်နေဝင်းသည် ၂၀-၇-၂၀၂၁ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ဖခင်ကြီးအား ရည်စူး၍ပြုလုပ်သော ကောင်းမွန်စုစုကို အမှု ကုသိုလ်ပေးပေးပါသည်။ ဖခင်ကြီးသည် မြင့်မြတ်သောကောင်းရာတို့ဘဝသို့ ရောက်ရှိပြီး သာဓုခေါ်နိုင်ပါစေ။

ဖေကြီးရေ အမျှ...အမျှ...အမျှ...  
**ကျန်ရစ်သူသိသားစု**  
**ဇနီး - ဒေါ်ခင်အေးသိန်း**  
**သမီး- မအိခိုင်ဝင်း၊ မခိုင်လှဝင်း(ခေတ္တ-စင်ကာပူ)**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း**

နေပြည်တော်၊ ဒဂုံဇုန်၊ ဇမ္ဗူသီရိမြို့နယ်၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၄/ရွှေကြာပင်)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၆၂၀)၊ ဧရိယာ (၀.၀၈၅)ဧကရှိ ဦးမျိုးနိုင်ဦးအမည်ပေါက် နှစ်(၃၀) မြေငှားစာချုပ် မြေကွက်ကို နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ် (၁၂၀၉/၂၀၂၁)ဖြင့် ကိုယ်စားလှယ်ရရှိထားသူ ဦးညီညီအောင်(ဘ)ဦးချစ်အောင် [၁၃/တကန(နိုင်)၁၄၄၂၄၈]မှ ဒေါ်ခင်ခင်ဌေး (ဘ)ဦးကြည်မောင်[၁၃/တကန(နိုင်) ၁၅၂၆၆၆]နှင့် မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန်အတွက် မြေပုံ/မြေရာဇဝင်ရေးကူးပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်းကန့်ကွက်မှု မရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ/မြေရာဇဝင် ရေးကူးခွင့် လျှောက်ထားလာမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**

နေပြည်တော်၊ ဒဂုံဇုန်၊ ဇမ္ဗူသီရိမြို့နယ်၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၄/ရွှေကြာပင်)၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၀၅၉)၊ ဧရိယာ(၀.၀၈၅)ဧကရှိဦးခင်မောင်လွင် အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်အား မြေပေးမိန့်ထုတ်ပေးပါရန် ဦးခင်မောင်လွင် (ကိုယ်စား) ဒေါ်ထွေး(ဘ)ဦးညွန့်မောင်[၉/ဇပသ(နိုင်)၀၂၄၄၀]မှ မြေချစာတမ်း နှစ်ဦးသဘောတူအရောင်းအဝယ်စာချုပ် စည်းပင်သာယာတရားရုံး ကျမ်းကျိန်လွှာအမှတ် (၉၉၈/၂၀၂၁)နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကော်မတီ၊ အိမ်ထောင်စုလွှဲရေးရုံး၊ ၎င်း မြေကွက်ကို ချထားပေးသည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း အသိသက်သေ(၃)ဦးနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ထောက်ခံချက်၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်မှရင်းများတင်ပြပြီး မြေပေးမိန့်လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပေးမိန့် လျှောက်ထားလာမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကောတမြို့နယ်၊ အမက(၄၆)တွင် ပညာသင်ကြားနေသော

(၁) မယုန်းသစ္စာထွန်း  
 (၂) မောင်ကောင်းထက်စံ  
 (၃) မောင်စွမ်းထက်နိုင် တို့၏ ဖခင်အမည်မှာ ဦးဂျော့(ခ) ဦးအေးသိန်း [၁၂/သာကတ(နိုင်) ၀၀၀၁၅] တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၈)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်လရောင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၃၁)၊ ဧရိယာ ပေ(၄၀x၆၀)ဂရမ်မြေအတွင်းမှ တရားဝင်မခွဲစိတ်ရသေးသော ဧရိယာ ပေ(၁၈x၆၀) မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေ၏ အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးကို ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဒေါ်ကျော့ကျော့ခင်[၁၂/၀၈တ(နိုင်) ၀၂၀၀၂၂]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဤအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ပိုင်ရေး၊ ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော အထောက်အထားမှရင်းများဖြင့် ဤကြေညာခြင်းပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးကျော်ကျော်မိုး(LLB)**  
**အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၆၆၀၈/၀၇)**  
**တက်နေဝန်းအိမ် မြို့ မြေအကျိုးဆောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊**  
**ပင်လုံလမ်းမကြီး(ကျောင်းလမ်းမှတ်တိုင်)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊**  
**ဖုန်း-၀၉-၈၉၂၀၉၀၁၇၂**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**

နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်၊ ၇/မြို့မအနောက်ရပ်၊ ၈၀နဒီပရပ်ကွက်မှ မြေဧရိယာ(၀.၀၅၅)ဧကရှိ မြေကွက်အမှတ်(၁-၃၀၆၈)၊ အမည်ပေါက် ဦးဝင်းမြင့် (ဘ)ဦးတင်ရွှေ[၇/၀မန(နိုင်)၀၁၂၄၁၈] (ကွယ်လွန်)၏ မြေချပါမစ်(စလစ်) မူရင်း ပျောက်ဆုံးသွားသဖြင့် ၎င်း၏ အမွေခံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဒေါ်မြမြင့်ဝင်း (ဘ)ဦးသောင်းကြည် [၉/၀မန(နိုင်)၁၄၂၁၁၂]မှ မြေချပါမစ်(စလစ်)မိတ္တူမှန် ထုတ်ပေးပါရန် မြေချပါမစ်(စလစ်) မူရင်း ပျောက်ဆုံးကြောင်းတရားရုံးကျွမ်းကျင်မှုရုံး၊ တရားဝင်စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ကျမ်းကျိန်ဆိုချက်မှရင်း၊ ကိုယ်တိုင်ဝန်ခံကတိပြုချက်မှရင်း၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ရဲစခန်းထောက်ခံချက်မှရင်း၊ ဦးဝင်းမြင့် သေဆုံးမှုလက်မှတ်မိတ္တူ မြေပြင်အခြေအနေပြ စာတမ်းများ တင်ပြပြီး လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ (၁၅)ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြီး လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေချပါမစ်(စလစ်)မိတ္တူမှန် လျှောက်ထားလာမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၃)ရပ်ကွက်၊ အေးရိပ်သာ(၇)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၁၀)၊ ဧရိယာ ပေ(၂၀x၆၀)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၁၀)နှင့် ကပ်လျက်ဘယ်ခြမ်း မြေကွက်နှင့်ယင်းမြေ၏ အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးကို ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးစော်ဝင်းထွန်း[၁၁/၀၈တန(နိုင်)၀၀၇၃၆၁]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်မေလင်းဆွေ[၈/နမန(နိုင်) ၁၂၂၀၁၅]က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဤအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ပိုင်ရေး၊ ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော အထောက်အထားမှရင်းများဖြင့် ဤကြေညာခြင်းပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးကျော်ကျော်မိုး(LLB)**  
**အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၂၆၆၀၈/၀၇)**  
**ဖုန်း-၀၉-၈၉၂၀၉၀၁၇၂**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**

ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဥက္ကဒီပရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်၊ ၁-၁၁/ဥက္ကဒီပရပ်ကွက်အမှတ်၊ မြေဧရိယာ(၀.၂၅၅)ဧက၊ မြေကွက်အမှတ်(၉-၅၇၂၂)၊ ACE ဆောင်ရွက်ရမည့်အမည်ပေါက် နှစ်(၃၀)မြေငှားစာချုပ်မြေကွက်ကို ဦးမျိုးမင်းဦး[၁၄/မမက(နိုင်)၁၄၄၉၉၅] (ဘ) ဦးဦးမြင့်မှ နေပြည်တော်၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်၊ ၁၁၈၅/၂၀၂၁(၁၃-၉-၂၀)တင်ပြ၍ ဒေါ်ပုသိန်းအေး[၁၁/တကန(နိုင်)၀၆၁၃၅၆] (ဘ) ဦးအညွန့် အမည်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံ/မြေရာဇဝင်ရေးကူးခွင့် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ/မြေရာဇဝင်ရေးကူးခွင့်လျှောက်ထားလာမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**

ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဥက္ကဒီပရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်၊ ၁-၁၁/ဥက္ကဒီပရပ်ကွက်အမှတ်၊ မြေဧရိယာ(၀.၂၅၅)ဧက၊ မြေကွက်အမှတ်(၉-၅၇၂၂)၊ ACE ဆောင်ရွက်ရမည့်အမည်ပေါက် နှစ်(၃၀)မြေငှားစာချုပ်မြေကွက်ကို ဦးမျိုးမင်းဦး[၁၄/မမက(နိုင်)၁၄၄၉၉၅] (ဘ) ဦးဦးမြင့်မှ နေပြည်တော်၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်၊ ၁၁၈၅/၂၀၂၁(၁၃-၉-၂၀)တင်ပြ၍ ဒေါ်ပုသိန်းအေး[၁၁/တကန(နိုင်)၀၆၁၃၅၆] (ဘ) ဦးအညွန့် အမည်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံ/မြေရာဇဝင်ရေးကူးခွင့် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ/မြေရာဇဝင်ရေးကူးခွင့်လျှောက်ထားလာမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**

ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ ဥက္ကဒီပရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၊ ပုဗ္ဗသီရိရပ်မှ မြေဧရိယာ(၀.၁၀)ဧကရှိ မြေကွက်အမှတ်(၂-၂၂၁၂)၊ ဦးစန်းအောင် [၁/မကန(နိုင်)၁၅၇၅၇၅]၊ အမေမည် ဦးစန်းစုန် အမည်ပေါက် နှစ်(၃၀)မြေငှားစာချုပ် မြေကွက်ကို ဦးကျော်လွင်ဦး[၉/တကန(နိုင်)၀၀၃၂၀၄]၊ အမေမည် ဦးစိုးလွင်မှ နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်၊ (၄၂၃/၂၀၂၀)တင်ပြ၍ ဒေါ်သင်းသင်းယု [၉/တကန(နိုင်)၀၀၃၇၅၂]နှင့် မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန်အတွက် မြေပုံ/မြေရာဇဝင်ရေးကူးပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ/မြေရာဇဝင်ရေးကူးခွင့်လျှောက်ထားမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၄)ရပ်ကွက်၊ ပျဉ်းမမြိုင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၉၈၇)၊ ဧရိယာ ပေ(၄၆x၆၀) ဂရမ်မြေနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ နှစ်ထပ်အဆောက်အအုံအပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးကို အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဒေါ်ခင်မျိုးမျိုးသောင်းတင် [၁၂/ရကန(နိုင်)၀၅၅၅၄၄] ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဤအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ပိုင်ရေး၊ ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော အထောက်အထားမှရင်းများဖြင့် ဤကြေညာခြင်းပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးကျော်ကျော်မိုး(LLB)**  
**အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၆၆၀၈/၀၇)**  
**တက်နေဝန်းအိမ် မြို့ မြေအကျိုးဆောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊**  
**ပင်လုံလမ်းမကြီး(ကျောင်းလမ်း မှတ်တိုင်)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊**  
**ဖုန်း-၀၉-၈၉၂၀၉၀၁၇၂**

**ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ ဦးစေယုလမ်း၊ အမှတ်(၂၄၇/၁)ဟု ခေါ်တွင်သော အကျယ်အဝန်း ပေ(၂၀x၆၀)ရှိ မြေကွက်အနက်မှ မြေရင်းခြမ်းဖြစ်သော ပေ(၁၀x၆၀) မြေကွက်နှင့် မြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့အား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခြင်းကို ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**

အထက်ဖော်ပြပါ မြေနှင့်အိမ်ကို လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ မြေ(ပါမစ်အမည်ပေါက်) ဦးလှရွှေ၏ သား/သမီးများဖြစ်ကြသော ၁။ ဦးသန်းစင်ထွန်း[၁၂/၀၈ရ(နိုင်)၀၀၅၀၅၅]၊ ၂။ ဒေါ်ရွှေအောင်ထိုက် [၁၂/၀၈ရ(နိုင်)၀၀၅၀၀၁]၊ ၃။ ဦးလှိုင်ဝင်း[၁၂/၀၈ရ(နိုင်)၀၂၆၆၉၅]တို့ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးလှိုင်မြတ်ကျော်က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ မြေကွက်နှင့် ပတ်သက်၍ ပိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူ ဦးလှိုင်မြတ်ကျော်က ဤကြေညာခြင်းပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော စာချုပ်မှရင်းအထောက်အထားများဖြင့် တကွ ကျွန်ုပ်ထံလူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်လှမြတ်ကျော်(LLB)(စဉ်-၁၀၆၈၈) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ**  
**ဖုန်း-၀၉-၂၅၂၅၆၆၆၆၊ ၀၉-၂၅၂၅၆၆၆၆၆၊ ၀၉-၂၅၂၅၆၆၆၆၆ တိုက်(၂၇၄)၊ အခန်း(၁)၊ ရန်ကင်းလမ်း၊ (၂)ရပ်ကွက်၊**  
**ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။**

**သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ**

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၂၅)ရပ်ကွက်၊ အောင်ရတနာလမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၂၄)၊ နှစ်(၆၀)ဂရမ်မြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသည့် ရင်ခွဲ(၃)ထပ်ခွဲ အဆောက်အအုံ၊ ပထမထပ် (ခေါင်းရင်းခန်း)၊ ဧရိယာ ပေ(၁၇x၅၄)ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ယင်းတိုက်ခန်း၏ အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးကို ပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဒေါ်ကောသိဦး(ခ)သိရီဦး[၁၂/တကန(နိုင်)၀၁၁၁၀၄၄]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ (၁)ဦးမြင့်စိုး[၁၀/မလမ(နိုင်)၁၂၃၆၅၅]၊ (၂)ဒေါ်စုစုမောင်[၁၂/၀၈ရ(နိုင်) ၀၀၀၀၅၅]တို့က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဤအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ပိုင်ရေး၊ ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော အထောက်အထားမှရင်းများဖြင့် ဤကြေညာခြင်းပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးကျော်ကျော်မိုး(LLB)**  
**အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၆၆၀၈/၀၇)**  
**တက်နေဝန်းအိမ် မြို့ မြေအကျိုးဆောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊**  
**ပင်လုံလမ်းမကြီး(ကျောင်းလမ်းမှတ်တိုင်)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊**  
**ဖုန်း-၀၉-၈၉၂၀၉၀၁၇၂**

**သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း**

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေဘိုမြို့၊ အမှတ်(၁၀)ရပ်ကွက်၊ သုစာရပ်နေ ဦးကျော်ကျော်တိုး[၅/ရတန(နိုင်)၀၁၂၇၅၅]-ဒေါ်တင်မြတ်စိုး [၅/ရတန(နိုင်) ၀၂၅၃၈၈] တို့၏သား မောင်ညာဏ်လင်းထက်[၅/ရတန(နိုင်)၀၇၈၆၀၀]သည် မိဘများဆီဆုံးမမှုကို နှစ်ခြမ်းမရှိသည့်အပြင် မိဘနှစ်ပါးနှင့်ညီအစ်ကိုမောင်နှမများအား စိတ်ဆင်းရဲစေရန်နှင့် ကိုယ်သိက္ခာညှိုးနွမ်းအကျက်ရစေရန် အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်သောကြောင့် ဤကြေညာခြင်းပါသည့်ရက်မှစ၍ သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ နောက်ဆောင်တွင် ၎င်းနှင့်သက်ဆိုင်သော လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး ပြဿနာများကို တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်းကိုလည်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းသည်းခံပါရန်

**ဦးကျော်ကျော်တိုး-ဒေါ်တင်မြတ်စိုး**

**အဂတိ ပယ်ခွာ ဖြည့်သာယာ**

**STRAND CONDO ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။**

**အား**

**ကစား**

**မြင့်တင်**

**စိတ်**

**လန်း**

**ရွှင်**

**ဆန့်**

**ကျင်**

**မှူး**

**ယစ်**

**ဆေး**

### အခြေခံပညာကျောင်းများအား ၂၇-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၂၄-၁၀-၂၀၂၁ ရက်နေ့အထိ ဆက်လက်၍ ယာယီပိတ်ထားမည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်  
Coronavirus Disease 2019 (COVID-19)  
ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဗဟိုကော်မတီမှ  
အသိပေးကြေညာချက်  
၁၃၈၃ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၄ ရက်  
(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်)  
လက်ရှိအချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း လျော့ကျလာ  
သည့်အလျောက် ကူးစက်မှုနှုန်း ဆက်လက်ကျဆင်းရေး ထိန်းချုပ်  
ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သဖြင့် အခြေခံပညာကျောင်းများ (ပုဂ္ဂလိက  
ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းများအပါအဝင်)အား  
သီတင်းကျွတ်ကျောင်းပိတ်ရက်များအပါအဝင်ဖြစ်သည့် ၂၇-၉-  
၂၀၂၁ ရက်နေ့မှ ၂၄-၁၀-၂၀၂၁ ရက်နေ့အထိ ဆက်လက်၍ ယာယီ  
ပိတ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

### ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး  
(က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး  
(ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး  
(ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင် ရေး“မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး

၂။ စီးပွားရေး  
(က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး  
(ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ တစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး  
(ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့် အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

၃။ လူမှုရေး  
(က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး  
(ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာ များ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး  
(ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

## အဲကမ္ဘောဇလေကြောင်းလိုင်းမှ ATR-72 လေယာဉ်များနှင့် လေယာဉ်လိုက်ပါစီးနင်းသော အပြစ်မဲ့ခရီးသည်များ ထိခိုက်ပျက်စီးသေကျေစေရန်အတွက် Pitot Tube အတွင်း သစ်ရွက်များထည့်ကာ အဖျက်လုပ်ငန်းကျူးလွန်ခဲ့သည့် တရားခံများ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ



အဲကမ္ဘောဇလေကြောင်းလိုင်းမှ ATR-72 လေယာဉ်တွင် Pitot Tube တပ်ဆင် ထားသည့် နေရာများ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံကို တွေ့ရစဉ်။

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၄  
အဲကမ္ဘောဇလေကြောင်းလိုင်းမှ ATR-72 လေယာဉ်များနှင့် လေယာဉ်လိုက်ပါစီးနင်းသော အပြစ်မဲ့ခရီးသည်များ ထိခိုက်ပျက်စီး သေကျေစေရန်အတွက် Pitot Tube အတွင်း သစ်ရွက်များထည့်ကာ အဖျက်လုပ်ငန်းကျူးလွန်ခဲ့သည့် တရားခံဦးအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



အဲကမ္ဘောဇလေကြောင်းလိုင်းမှ ATR-72 လေယာဉ် အမှတ်(XY-AM0)၏ ဘယ်ဘက်နှင့် Pitot Tube အတွင်း တွေ့ရှိရသည့် သစ်ရွက်များကို တွေ့ရစဉ်။



အဲကမ္ဘောဇလေကြောင်းလိုင်းမှ ATR-72 လေယာဉ်အမှတ် (XY-AMN)၏ ဘယ်ဘက်နှင့် လေယာဉ်အမှတ် (XY-AMN)၏ ညာဘက် Pitot Tube အတွင်း တွေ့ရှိရသည့် သစ်ရွက်များကို တွေ့ရစဉ်။

### ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ

မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်အတွင်း  
ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးလုပ်ငန်းများ  
ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် တရားခံ ၁၆ ဦးကို  
မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ လက်နက်/ခဲယမ်း  
များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ  
ဖမ်းဆီးရမိတရားခံများကို ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးရေး  
လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး NLD ပါတီမှ  
ဖြိုးလျော့သော်နှင့် မြတ်မင်းသူတို့က စေခိုင်း  
ခြင်းဖြစ်

စာမျက်နှာ » ၁၅

## သတင်းမီဒီယာသမားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေး

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၄  
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် ကုသရန်ဆေးမရှိသေးဘဲ ကာကွယ်ဆေးသည်သာ အဓိကဖြစ်သောကြောင့် နိုင်ငံတော်က ဦးစားပေးအုပ်စုများသတ်မှတ်၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် အမှတ်(၆) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ သတင်းမီဒီယာ သမား ၅၇ ဦးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးသည်။  
“တဖြည်းဖြည်းနဲ့ ဒီရောဂါကာကွယ်ဆေးဟာ အသက်အန္တရာယ်ကို ကယ်နိုင်လာတယ်ဆိုတာ သိလာကြတယ်။ မဖြစ်ခင် ကြိုတင်ကာကွယ်တာဟာ အဓိက စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

